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ОФІЦІЙНА ІНФОРМАЦІЯ  

Центральні органи влади 

28.10.2024 

Міністерство з питань реінтеграції тимчасово окупованих 

територій України 

https://minre.gov.ua/2024/10/28/za-pidtrymky-pivdennoyi-koreyi-ta-mom-

startuvav-novyj-proyekt-iz-dopomogy-postrazhdalym-vid-vijny-ukrayinczyam/ 

За підтримки Південної Кореї та МОМ стартував новий проєкт із 

допомоги постраждалим від війни українцям 

Ініціатива, яка впроваджується Корейською агенцією міжнародного 

співробітництва (KOICA) разом із Міжнародною організацією з міграції 

(МОМ), спрямована на підтримку людей, які опинилися у складних життєвих 

обставинах, а також на відновлення громад. Про це йдеться на сайті МОМ. 

Проєкт розрахований на 3 роки. Очікується, що за цей час допомогу 

отримають понад 40 тисяч людей. 

У його межах матеріальну й технічну допомогу для відновлення буде 

надано 24 громадам у Чернігівській, Київській, Харківській і 

Дніпропетровській областях. 

Крім того, у фокусі особливої уваги перебуватимуть вразливі групи 

населення. 

Загальний бюджет проєкту становить 8,52 мільйона доларів США. 

Реалізація ініціативи відбуватиметься у співпраці з Урядом України, 

зокрема Мінсоцполітики та Мінвідновлення. 

 

*** 

 

28.10.2024 

Міністерство з питань реінтеграції тимчасово окупованих 

територій України 

https://minre.gov.ua/2024/10/28/pereselenczi-zmozhut-otrymuvaty-vid-

derzhavy-subsydiyu-na-orendu-zhytla/ 

Переселенці зможуть отримувати від держави субсидію на оренду 

житла 

Уряд України ухвалив постанову, якою для підтримки внутрішньо 

переміщених осіб запроваджується субсидія на оренду житла. Її призначення 

розпочнеться із середини січня 2025 року. Про це повідомляє Урядовий 

портал. 

Право на субсидію матимуть родини ВПО, які витрачають на оренду 

житла понад 30% своїх сукупних доходів. Якщо родина має доходи менші ніж 

два прожиткових мінімуми на одну особу (5840 гривень), то субсидія 

покриватиме вищий відсоток вартості оренди. 
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Субсидія призначатиметься за умови наявності орендного договору, а 

для орендодавця держава буде компенсувати вартість податків, що мають бути 

сплачені з отриманого ним доходу. 

На першому етапі субсидія на оренду житла впроваджуватиметься у 9 

пілотних регіонах. Це Чернігівська, Сумська, Харківська, Запорізька, 

Миколаївська, Дніпропетровська, Херсонська, Луганська та Донецька області. 

 

*** 

 

28.10.2024 

Міністерство з питань реінтеграції тимчасово окупованих 

територій України 

https://minre.gov.ua/2024/10/28/u-vinnyczkij-i-dnipropetrovskij-oblastyah-

vpo-zmozhut-otrymaty-groshovu-dopomogu-na-orendu-zhytla/ 

У Вінницькій і Дніпропетровській областях ВПО зможуть 

отримати грошову допомогу на оренду житла 

Метою проєкту є підтримка родин внутрішньо переміщених осіб у 

приймаючих громадах упродовж 6 місяців. Збір даних для отримання 

матеріальної допомоги у 2024 році проводить БФ «Право на захист» за 

підтримки Гуманітарного фонду для України (UHF). Про це йдеться на сайті 

благодійного фонду. 

Допомогу зможуть отримати родини внутрішніх переселенців, які були 

вимушені переміститися після 24 лютого 2022 року й ще не отримували 

цільової грошової допомоги на оренду житла від міжнародних організацій. А 

також належать до однієї з таких категорій населення: 

 ВПО, які проживають у місцях тимчасового проживання (МТП), що 

спроможні оплачувати приватну оренду житла після закінчення 

терміну дії програми. 

 ВПО, які проживають в МТП під загрозою виселення (особливо у 

школах і дитячих садках). 

 ВПО, які проживають в орендованому житлі, перебувають під 

загрозою виселення та не мають іншої альтернативи, окрім як 

переселитися в МТП. 

 Новоприбулі ВПО (до одного року), які не бажають проживати в 

МТП. 

Претенденти на участь у програмі також повинні відповідати хоча б 

одному із критеріїв вразливості, які можна переглянути тут: 

https://r2p.org.ua/category/hroshova-dopomoha-na-orendu-zhytla-uhf. 

Усі цільові групи мають бути спроможними оплачувати приватну 

оренду житла наприкінці періоду підтримки. Домогосподарство також 

повинно мати змогу знайти собі житло для оренди та сплатити перші 2 місяці 

за неї. 
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У разі позитивного рішення після заповнення анкети вас запросять на 

співбесіду, під час якої необхідно буде підтвердити надані відповіді та 

продемонструвати відповідні документи. 

Заповнити анкету на участь у проєкті можна за посиланням: 

https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSfIKNaj0c0STizANnS_vhne3ou3Bh

AXCUQC9LZuFb6vDpNf-Q/viewform. 

 

*** 

 

29.10.2024 

Міністерство з питань реінтеграції тимчасово окупованих 

територій України 

https://minre.gov.ua/2024/10/29/u-lvovi-prodovzhuyut-oblashtovuvaty-

czentry-tymchasovogo-pryhystku-dlya-pereselencziv/ 

У Львові продовжують облаштовувати центри тимчасового 

прихистку для переселенців 

Нещодавно у місті завершили модернізацію 10 таких центрів. Житло в 

них планується надати для 500 внутрішньо переміщених осіб. 

Про це повідомляє Товариство Червоного Хреста України. 

Проєкт передбачає проведення ремонтних робіт і повне облаштування 

необхідними меблями, побутовою технікою й іншими засобами для 

комфортного проживання. 

Також для переселенців будуть доступні центри гігієни, соціальні 

пральні, перукарні та спеціалізовані містечка для вагітних. 

Ініціатива реалізується у межах проєкту «Шелтер+» за підтримки 

Австрійського Червоного Хреста. 

 

*** 

 

29.10.2024 

Міністерство з питань реінтеграції тимчасово окупованих 

територій України 

https://minre.gov.ua/2024/10/29/vpo-j-inshi-vrazlyvi-grupy-naselennya-

mozhut-otrymaty-dopomogu-dlya-pidgotovky-do-zymy/ 

ВПО й інші вразливі групи населення можуть отримати допомогу 

для підготовки до зими 

У межах ініціативи допомога у натуральному вигляді або фінансова 

підтримка надаватимуться через локальні осередки благодійної організації 

«Карітас» у Дніпрі, Запоріжжі, Краматорську, Одесі, Івано-Франківську, 

Надвірній, Дрогобичі, Коломиї, Стриї та Сокалі. Про це йдеться на сайті 

«Карітас Україна». 

Програма передбачає надання різної допомоги: 

 У Дніпрі видаватимуть тверде паливо і грошову допомогу на оплату 

комунальних послуг. 
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 У Запоріжжі видаватимуть тверде паливо, грошову допомогу на 

оплату комунальних послуг і проводитимуть ремонти в місцях 

тимчасового проживання (МТП). Понад 10 МТП в області отримають 

допомогу для комфортного зимування. 

 У Краматорську й Одесі забезпечуватимуть тільки твердим паливом. 

 В Івано-Франківську, Надвірній і Дрогобичі допомагатимуть із 

твердим паливом і системою опалення сімом МТП. 

 У Коломиї забезпечать твердим паливом мешканців трьох МТП, а у 

Стриї — двох МТП. 

 У Сокалі допоможуть із системою опалення мешканцям одного МТП. 

Таку підтримку зможуть отримати ВПО та місцеві мешканці, які 

втратили роботу або дохід яких становить не більше 6318 гривень на одну 

людину у родині. Також враховуватимуться інші критерії вразливості. 

Реєстрація домогосподарств на отримання допомоги з підготовки до 

зими вже розпочалася. Вона надаватиметься завдяки підтримці Гуманітарного 

фонду для України. 

У разі виникнення питань щодо можливості отримання допомоги у 

межах ініціативи телефонуйте за номером: 0 800 336 734 (лінія працює з 

понеділка до п’ятниці з 09:30 до 16:00). 

 

*** 

 

30.10.2024 

Міністерство з питань реінтеграції тимчасово окупованих 

територій України 

https://minre.gov.ua/2024/10/30/shvecziya-nadaye-ukrayini-novyj-paket-

gumanitarnoyi-dopomogy-dlya-prohodzhennya-zymovogo-periodu/ 

Швеція надає Україні новий пакет гуманітарної допомоги для 

проходження зимового періоду 

Її розмір становить 110 мільйонів крон (10,3 мільйона доларів). Таке 

рішення опубліковане у пресрелізі на сторінці Уряду країни. 

Кошти спрямують на допомогу постраждалому від війни населенню для 

проходження зимового періоду. Зокрема, для забезпечення теплом та 

електроенергією, а також продуктами, засобами гігієни, ліками, водою тощо. 

Фінансування розподілили між чотирма гуманітарними організаціями в 

Україні: 

 50 мільйонів крон (4,7 мільйона доларів) Українському Червоному 

Хресту для забезпечення постраждалого населення засобами 

опалення, їжею та продуктами харчування; 

 20 мільйонів крон (1,8 мільйона доларів) Управлінню Верховного 

комісара ООН у справах біженців для підтримки переміщених осіб до 

та під час зимового періоду; 

 30 мільйонів крон (2,8 мільйона доларів) Програмі розвитку ООН на 

проведення розмінувань сільськогосподарських угідь; 
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 10 мільйонів крон (940 тисяч доларів) Фонду ООН у галузі 

народонаселення для підтримки жертв насильства та відновлення 

системи охорони здоров’я. 

 

*** 

 

01.11.2024 

Міністерство з питань реінтеграції тимчасово окупованих 

територій України 

https://minre.gov.ua/2024/11/01/rada-vpo-pry-lvivskij-ova-prezentuvala-

zvit-pro-svoyu-robotu/ 

Рада ВПО при Львівській ОВА презентувала звіт про свою роботу 

Під час засідання Коордштабу з питань ВПО під головуванням 

заступника Керівника Офісу Президента України Ірини Верещук Рада ВПО 

Львівщини відзвітувала про свою діяльність. 

Нині до складу Ради ВПО Львівщини входять 18 осіб, 9 із яких — 

внутрішні переселенці. 

Рада була утворена у вересні 2023 року. Основними її функціями є 

адвокація, координація й інформування ВПО. 

У презентації йшлося про роботу Львівської обласної Ради ВПО, яка 

базується на соціалізації та інтеграції внутрішньо переміщених осіб. Тому 

Рада активно працює в напрямі працевлаштування, забезпечення внутрішніх 

переселенців житлом тощо. 

Для більш ефективної діяльності при Раді ВПО було створено низку 

робочих груп, зокрема: 

 з питань адаптації та інтеграції ВПО; 

 з питань захисту внутрішньо переміщених осіб; 

 з питань житла, продовольчих і непродовольчих товарів; 

 з питань зовнішньої комунікації та збору інформації. 

У лютому 2024 року Рада ВПО при Львівській ОВА почала формувати 

мапу партнерів. Зокрема, відгукнулася ГО «Центр інформаційних досліджень 

та ресурсних послуг «Меридіан», яка згодом подала грантову заявку на 

підтримку хабу «Луганщина моя». 

Завдяки цьому у Львові відкрили коворкінг-центр, де внутрішні 

переселенці з Луганщини отримали змогу комфортно працювати й 

користуватися технікою, а також відпочивати та проводити зустрічі. 

Крім того, Рада ВПО активно бере участь в інформаційних, соціальних і 

культурних заходах для сприяння інтеграції внутрішньо переміщених осіб на 

Львівщині. 
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*** 

 

02.11.2024 

Міністерство з питань реінтеграції тимчасово окупованих 

територій України 

https://minre.gov.ua/2024/11/02/na-zakarpatti-onovleno-gurtozhytok-dlya-

pereselencziv/ 

На Закарпатті оновлено гуртожиток для переселенців 

За фінансової підтримки Гуманітарного фонду для України (UHF) 

заклад було облаштовано меблями й технікою на суму понад 4 мільйони 

гривень. Про це повідомила Гуманітарна місія «Проліска» на своїй сторінці у 

Фейсбук. 

Це дало змогу прийняти ще додатково 60 осіб і суттєво покращити умови 

для мешканців, які знайшли прихисток у Хусті. 

За ці кошти було облаштовано 4 кухні. Вони укомплектовані всім 

необхідним для приготування їжі: гарнітурами, побутовою технікою, 

мийками, змішувачами та робочими столами. 

Також створено 4 їдальні, які оснащені обідніми столами, стільцями, 

комодами та полицями для зберігання продуктів. 

Для майже 30 дітей у гуртожитку облаштували інформаційний простір з 

інтернетом для онлайн-освіти. Дорослі зможуть тут працювати й підтримувати 

зв’язок із близькими. 

Простір оснащений 8 ноутбуками, принтерами, навушниками й іншою 

необхідною для навчання та роботи технікою. 

 

*** 

 

03.11.2024 

Міністерство з питань реінтеграції тимчасово окупованих 

територій України 

https://minre.gov.ua/2024/11/03/na-vinnychchyni-vidkryvsya-prostir-dlya-

ditej-vpo/ 

На Вінниччині відкрився простір для дітей-ВПО 

У Барській громаді запрацював новий дитячий простір для дітей-

переселенців. Він функціонуватиме на базі інклюзивно-ресурсного центру. 

Про це повідомила гуманітарна місія «Проліска — Вінниця» на своїй 

сторінці у Фейсбук. 

Осередок створений у межах програми Child Friendly Spaces за 

підтримки Агентства ООН у справах біженців в Україні та гуманітарної місії 

«Проліска». 

Простір покликаний допомогти постраждалим від війни дітям 

адаптуватися до нових умов і відчути себе в безпеці. Відвідуючи його, діти 

можуть брати участь у групах підтримки, спілкуватися з однолітками та 

займатися творчістю, що сприяє розвитку соціальних навичок. 
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Крім того, осередок облаштований побутовою технікою, меблями й 

матеріалами для творчості. Це обладнання забезпечить відвідувачам 

комфортні умови для розвитку та цікавих занять. 

Перебування тут допоможе дітям забути про пережиті труднощі, 

отримати всебічний розвиток, психологічну підтримку і знайти нових друзів. 

 

*** 

 

29.10.2024 

Урядовий портал 

https://www.kmu.gov.ua/news/minsotspolityky-ta-uvkb-oon-obiednuiut-

zusyllia-dlia-pidtrymky-ukraintsiv-pid-chas-zymy 

Мінсоцполітики та УВКБ ООН об'єднують зусилля для підтримки 

українців під час зими 

Міністр соціальної політики Оксани Жолнович провела зустріч із 

представницею Агентства ООН у справах біженців в Україні (УВКБ ООН) 

Кароліною Ліндхольм Біллінг, під час якої сторони підписали Меморандум 

для забезпечення виплат на тверде паливо протягом зимового періоду для 

обігріву домівок. Участь у зустрічі та підписанні документа також взяв Голова 

правління Пенсійного фонду України Євгеній Капінус. 

«Ми дякуємо УВКБ ООН за сталу співпрацю та підтримку. В умовах 

війни наш обов’язок — забезпечити людям відчуття безпеки і тепла у власній 

домівці. Разом ми реалізовуємо програму, що допоможе вистояти в цю важку 

зимову пору. Йдеться про надання додаткової грошової виплати для 

придбання паливної деревини, або вугілля: така допомога надзвичайно 

важлива для вразливих категорій населення з-поміж літніх людей, сімей з 

дітьми, осіб з інвалідністю, які проживають в будинках, де інші види обігріву 

неможливі», — зазначила Оксана Жолнович. 

Раніше в межах розширення соціальної підтримки в Україні, Уряд 

ухвалив важливу постанову, яка забезпечить близько 500 тис. 

домогосподарств, що отримують пільги та житлові субсидії, можливістю 

отримати збільшені виплати на придбання твердого побутового палива. 

Фінансування здійснюватиметься коштом партнерів та державного бюджету. 

Програма спрямована на підтримку домогосподарств, які не мають доступу до 

централізованого опалення та не використовують газ чи електроенергію для 

обігріву помешкань. Розмір виплат розраховуватиметься індивідуально, 

залежно від рівня доходів домогосподарств. 

«З наближенням зими вкрай важливо, щоб ми надавали додаткову 

підтримку найбільш вразливим верствам населення, особливо пенсіонерам, 

людям з інвалідністю та малозабезпеченим сім’ям, які особливо постраждали 

від війни, зокрема постійних російських атак на критичну інфраструктуру. 

Разом із Міністерством соціальної політики та Пенсійним фондом України ми 

дбаємо про те, щоб ніхто не залишався наодинці з цими викликами. Ця 

грошова допомога буде життєво необхідною для того, щоб допомогти сім’ям 
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зігрітися та гідно пережити майбутню зиму», – сказала Представниця УВКБ 

ООН в Україні Кароліна Ліндхольм Біллінг. 

Минулого року вже понад 360 тисяч домогосподарств скористалися 

цією підтримкою, отримавши 2,8 млрд грн. Передбачається, що в цьому 

опалювальному сезоні буде забезпечено підтримкою на придбання вугілля чи 

паливної деревини для обігріву житла в опалювальний період близько 500 тис. 

домогосподарств, з них: 375,8 тис. домогосподарств – коштом державного 

бюджету (на рівні опалювального сезону 2023–2024 років), 92 тис. 

домогосподарств – за кошт УВКБ ООН. 

Загальна сума підтримки від Управління Верховного комісара ООН 

становитиме 30 мільйонів доларів, що дозволить покращити умови життя 

багатьох українських родин у цей складний час. Ця ініціатива є важливим 

кроком у напрямку забезпечення енергетичної безпеки та соціального захисту 

для всіх громадян України. 

Учасники зустрічі також підкреслили необхідність посилення 

енергетичної стійкості українців. Однією з ключових ініціатив у цьому 

напрямку є передача резервних джерел живлення, що забезпечить належні 

умови для обігріву багатоквартирних будинків у зимовий період. Спільні 

зусилля Сторін будуть спрямовані на те, щоб жоден громадянин не залишився 

без уваги та допомоги, навіть у найскладніші часи. 

 

*** 

 

30.10.2024 

Урядовий портал 

https://www.kmu.gov.ua/news/parlament-pidtrymav-tsyfrovizatsiiu-

sotsialnoi-sfery-za-osnovu-pryiniato-zakonoproekt-pro-iedynu-informatsiinu-

systemu-sotsialnoi-sfery 

Парламент підтримав цифровізацію соціальної сфери: за основу 

прийнято законопроект про Єдину інформаційну систему соціальної 

сфери 

Верховна Рада України підтримала у першому читанні законопроект № 

11377 про Єдину інформаційну систему соціальної сфери (ЄІССС), який 

розробило Мінсоцполітики. «За» проголосували 252 народних депутатів. 

«Йдеться про спрощення та об’єднання даних: замість складних, 

розрізнених реєстрів буде єдина база, що охоплює всі види соціальної 

підтримки. Також важливою є зручність для громадян: підтримка буде 

доступною швидше, як онлайн, так і при особистому зверненні. 

Полегшення роботи для фахівців: нові, сучасні програми дозволять 

ефективніше обслуговувати кожного, хто потребує допомоги. 

Ця реформа спростить доступ до підтримки, особливо для ВПО та тих, 

хто потребує швидкої допомоги, наближаючи Україну до зручного та 

сучасного соціального обслуговування», — зазначила Міністр соціальної 

політики України Оксана Жолнович. 



11 

 

Так, серед нововведень планується: 

 об'єднання усіх реєстрів та баз даних соціальної сфери в ЄІССС та 

побудова інформаційних обмінів з усіма іншими реєстрами та базами 

країни, щоб легко та своєчасно верифікувати людину та надати їй 

соціальну підтримку; 

 розвиток Єдиного соціального реєстру (ЄСР), що є ядром ЄІССС. Це 

дозволить сформувати єдину «соціальну історію» людини, як аналог 

медичної картки, де буде зібрана повна інформація про надану 

соціальну підтримку для конкретної людини від громади та держави. 

Людина зможе відслідковувати, яким чином їй надаватиметься 

послуга, а згодом оцінити її якість. Водночас такий підхід 

унеможливлює виникнення ситуацій із «подвоєнням» соціальної 

допомоги або навпаки тих випадків, коли її не надають тим, хто її 

потребує; 

 фахівці соціальної сфери та всі верифіковані користувачі 

працюватимуть в одній сучасній системі — застарілі ресурси, 

створені ще у 2000-х, зовсім припинять своє існування; 

 мінімізація корупційних ризиків та зловживань на місцях під час 

оформлення соціальних допомог і послуг. 

Важливо: законопроект передбачає багатоступеневий захист 

персональних даних та їхнє зберігання у «хмарному» середовищі. 

Прийняття законопроекту, зокрема, дозволить розбудовувати Єдину 

інформаційну систему соціальної сфери відповідно до принципів: 

 Стандартизації даних: ЄІССС допоможе впровадити єдині стандарти 

для збору та обробки даних, що відповідають європейським нормам. 

Це полегшить обмін інформацією між державними установами та 

органами ЄС. 

 Прозорості та підзвітності: система забезпечить прозорість у 

витрачанні бюджетних коштів на соціальні програми, що надасть 

громадянам можливість легше контролювати діяльність держави. 

 Покращення якості соціальних послуг: завдяки інтеграції даних 

різних установ, соціальні послуги стануть ще більш доступними та 

якісними. 

 Адаптації до європейських стандартів: розбудова системи 

враховуватиме вимоги ЄС щодо захисту даних та прав людини, а 

отже сприятиме кращій адаптації українського законодавства до 

європейських стандартів. 

 Можливості моніторингу та оцінки: система дозволить ефективно 

моніторити соціальну політику та оцінювати її вплив, що допоможе в 

ухваленні рішень на всіх рівнях. 

 Співпраці з міжнародними партнерами: Єдина система створить 

платформу для співпраці з міжнародними організаціями та фондами, 

що працюють у соціальній сфері, залучаючи додаткові ресурси та 

експертизу. 
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Докладніше про те, як законопроект № 11377 змінить систему соціальної 

підтримки, читайте за посиланням. 

Довідково 

Розвиток Єдиної інформаційної системи соціальної сфери можливий за 

підтримки міжнародних партнерів — Всесвітньої продовольчої програми 

ООН (WFP), Дитячого фонду ООН (ЮНІСЕФ), Програми розвитку ООН 

(UNDP), Управління Верховного комісара ООН у справах біженців (UNHCR), 

Програми «Електронне урядування задля підзвітності влади та участі 

громади» (EGAP), що виконується Фондом Східна Європа, DT4UA, 

Міжнародної організації з міграції (МОМ) та проекту «Підтримка цифрової 

трансформації», що фінансується USAID та UK Dev. 

 

 

Місцеве самоврядування 

30.10.2024 

Чернівецька обласна військова адміністрація 

https://bukoda.gov.ua/news/produktovi-nabory-dlia-evakuiovanykh-

zhyteliv-pryfrontovykh-rehioniv-peredaly-blahodiinyky 

Продуктові набори для евакуйованих жителів прифронтових 

регіонів, передали благодійники 

Продуктові набори для евакуйованих жителів прифронтових регіонів, 

які зараз проживають у прихистках на Буковині, передали благодійники. 

На запит Чернівецької обласної військової адміністрації «Благодійний 

Фонд «Оранж Фемелі» надав 289 продуктових наборів від міжнародної 

благодійної організації World Central Kitchen цивільному населенню, яке було 

евакуйовано впродовж вересня – жовтня цього року із прифронтових регіонів 

Донецької області. Зараз ці люди проживають у 12 місцях тимчасового 

проживання Чернівецької області. Родини, які виїхали з-під обстрілів, 

залишивши практично все майно починають все спочатку, часто не можуть 

дозволити собі навіть найнеобхідніше. Тому така допомога необхідна. 

Від початку військової агресії російської федерації Чернівецька область 

прийняла понад 110 тис. внутрішньо переміщених осіб і продовжує приймати 

людей, які шукають прихисток в більш безпечних регіонах України через 

близькість активних бойових дій або тому, що їхнє житло зруйновано. 

 

*** 

 

 

28.10.2024 

Сумська обласна державна адміністрація 

https://sm.gov.ua/uk/arkhiv1/34931-na-sumshchyni-z-nebezpechnykh-

terytoriy-vzhe-evakuyovano-ponad-385-tysyach-lyudey.html 
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НА СУМЩИНІ З НЕБЕЗПЕЧНИХ ТЕРИТОРІЙ ВЖЕ 

ЕВАКУЙОВАНО ПОНАД 38,5 ТИСЯЧ ЛЮДЕЙ 

Під час розгляду даного питання на апаратній нараді начальник обласної 

військової адміністрації Володимир АРТЮХ поставив завдання продовжувати 

евакуаційні заходи, в першу чергу, родин із дітьми, соціальних установ, а 

також здійснювати постійний контроль, куди евакуюються люди і які умови 

створено для переселенців на новому місці 

 «Ворог не припиняє обстрілювати населені пункти області, тому ми 

продовжуємо проводити евакуацію і маємо здійснювати контроль на всіх 

етапах. Кожна громада має не лише забезпечити евакуацію населення, але й 

володіти всією інформацію щодо місць і умов перебування своїх людей. Де 

підготовлені місця, як використовується цей фонд та допомога міжнародних 

донорів – має бути чіткий контроль та координація», – звернувся до 

відповідальних за евакуацію структур Володимир Артюх. 

За інформацією директора обласного Департаменту цивільного захисту 

населення Олександра МИЛАША, наразі із небезпечної зони вже евакуйовано 

38 510 осіб. В тому числі – 6 961 дитина або майже 87% тих, хто підлягав 

евакуації. 

Разом з тим, із 153 населених пунктів продовжується обов’язкова 

евакуація дітей у примусовий спосіб. На сьогодні евакуйовано 654 діток із 866. 

Малеча залишається ще у Сумському та Шосткинському районах. На 

Конотопщині та Охтирщині всі сім’ї з дітьми, які підлягали евакуації, наразі 

переміщені в більш безпечні умови. 

 

*** 

 

30.10.2024 

Запорізька Обласна Державна Адміністрація 

https://www.zoda.gov.ua/news/71482/yak-otrimati-pensiju-vpo,-

bizhentsyam-ta-ljudyam-z-tot-rozyasnennya-vid-pensiynogo-fondu.html 

Як отримати пенсію ВПО, біженцям та людям з ТОТ: роз’яснення 

від Пенсійного фонду 

Люди з тимчасово окупованих територій, внутрішні переселенці та 

українці, що виїхали за кордон, можуть звернутись до Пенсійного фонду для 

нарахування пенсій. Як це зробити та від чого залежить розмір пенсійної 

виплати? На ці та інші актуальні «пенсійні» питання відповіла заступниця 

начальника Головного управління Пенсійного фонду України в Запорізькій 

області Вікторія Терещенко під час брифінгу в медіацентрі при ЗОВА. 

В Україні отримати пенсію можна за віком, вислугою років, по 

інвалідності чи втраті годувальника. 

Вихід на пенсію за віком 

Вийти на пенсію можна в 60, 63 та 65 років у залежності від набутого 

людиною страхового стажу. Тобто років, протягом яких громадянин офіційно 
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працював та сплачував хоча б мінімальний страховий внесок кожного місяця. 

Цей стаж обчислюють органи Пенсійного фонду України.  

– Зараз вийти на пенсію в 60 років можуть люди, які мають 31 рік 

страхового стажу. Однак з 2028 року ця норма зміниться і становитиме 35 

років. Щоб почати отримувати пенсію в 63 роки, наразі потрібно мати 21-31 

рік стажу, а з 2028 року – від 25 до 35, – повідомила заступниця начальника 

ГУ ПФУ в Запорізькій області Вікторія Терещенко.  

За її словами, ті люди, які не мають достатньо стажу для виходу на 

пенсію в 63 роки, можуть це зробити в 65. Для цього необхідно мати мінімум 

15 років страхового стажу.  

Ранній вихід на пенсію  

– З 2028 року люди, які мають 40 років страхового стажу, можуть вийти 

на пенсію незалежно від пенсійного віку. Громадяни, які працювали на важких 

та шкідливих роботах, мають пільги при виході на пенсію, – зауважила 

Вікторія Терещенко. 

Більш ранній вихід на пенсію доступний учасникам бойових дій, членам 

сім’ї загиблого військовослужбовця, багатодітним жінкам тощо. Пенсії по 

інвалідності та втраті годувальника не прив’язані до віку, але мають вимоги 

до страхового стажу. Однак вони менші, ніж для пенсій за віком.  

Онлайн- та офлайн-звернення до ПФУ 

На вебпорталі Пенсійного фонду України можна зробити онлайн-

звернення для призначення пенсії, її перерахунку, дізнатись власний 

страховий стаж або ймовірний розмір пенсії. Для цього потрібно увійти до 

особистого кабінету за допомогою кваліфікованого електронного підпису 

(КЕП). 

– Будь-які звернення можна зробити й особисто в сервісних центрах 

фонду без прив’язки до місця проживання чи реєстрації громадянина, – 

пояснила заступниця начальника ГУ ПФУ в Запорізькій області Вікторія 

Терещенко. 

Призначення пенсії для осіб за кордоном  

Якщо людина перебуває за кордоном, вона може авторизуватись на 

вебпорталі ПФУ і подати заяву на призначення пенсії з необхідними для цього 

документами. Також відправити необхідні документи можна поштою. У 

такому разі до пакету документів слід додати копії довідок, зокрема про 

отримання тимчасового захисту або статусу біженця та реєстрацію з місця 

тимчасового проживання. Ці документи повинен засвідчити дипломатичний 

представник або нотаріус. 

Пенсії для громадян на тимчасово окупованих територіях та ВПО 

– Люди, які проживають на тимчасово окупованій території України і не 

можуть вчасно надати документи для призначення пенсії, мають звернутися 

до Пенсійного фонду протягом воєнного стану та трьох місяців після його 

завершення. Їм пенсія буде призначатись з часу набуття пенсійного віку, – 

наголосила Вікторія Терещенко. 
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Деякі внутрішньо переміщені особи мають проблеми з підтвердженням 

трудового стажу до 2000 року. У них може бути відсутня трудова книжка або 

немає необхідних записів у ній. У такому разі можна надати документи від 

роботодавця. Наприклад, довідки про заробітну плату, архівні записи, 

договори та інші документи, які містять відомості про періоди роботи. Крім 

того, підтвердити стаж можна показаннями двох свідків. 

 

*** 

 

28.10.2024 

Львівська обласна військова адміністрація 

https://loda.gov.ua/news/119359 

Як внутрішньо переміщеним особам отримати реабілітаційну 

допомогу в амбулаторних умовах: інформують медики 

З початку повномасштабного вторгнення кількість людей, які 

потребують комплексного відновлення, постійно зростає. Повернення хворих 

до повноцінного активного життя шляхом реабілітації є одним з важливих 

напрямів системи охорони здоров’я. Отримати безоплатну  реабілітаційну 

допомогу амбулаторно може кожен, незалежно від місця проживання та 

реєстрації.  

Програма медичних гарантій включає зокрема  надання безоплатної 

реабілітації за пакетом «Реабілітаційна допомога дорослим та дітям в 

амбулаторних умовах». Внутрішньо переміщені особи можуть обрати будь-

який з 470 закладів країни, що мають договір з НСЗУ на надання цієї послуги.   

Щоб отримати реабілітаційну допомогу в амбулаторних умовах, 

потрібно: 

1. Мати електронне направлення на отримання реабілітації - його видає 

сімейний лікар або лікуючий лікар (зокрема фізичної та 

реабілітаційної медицини). 

2. Звернутись з електронним направленням до медичного закладу - 

пацієнт може самостійно обирати реабілітаційний заклад, відділення, 

підрозділ та фахівців з реабілітації, враховуючи їх спеціалізації. 

Внутрішньо переміщені особи як і інші громадяни, які потребують 

реабілітаційної допомоги в амбулаторних умовах, в межах пакету доступні 

такі безоплатні послуги: 

 Первинне, етапні та заключне реабілітаційні обстеження лікарем 

фізичної та реабілітаційної медицини та фахівцями 

мультидисциплінарної реабілітаційної команди 

 Встановлення реабілітаційного діагнозу та складання 

індивідуального плану терапії 

 Визначення реабілітаційного прогнозу за результатами 

реабілітаційного обстеження для планування подальшого 

реабілітаційного маршруту 

 Консультування лікарями інших спеціальностей 
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 Надання допомоги нейрореабілітації, ортопедичної, психологічної, 

кардіо-респіраторної, комплексної реабілітації та інших напрямів 

реабілітації, протягом післягострого та довготривалого 

реабілітаційного періодів відповідно до індивідуального плану 

реабілітації 

 Психологічна допомога 

 Підбір, налаштування та навчання користуванню допоміжними 

засобами реабілітації під час надання реабілітаційної допомоги 

 Навчання пацієнтів, членів родини або доглядачів особливостям 

догляду 

 Оформлення довідок, формування медичних висновків про 

тимчасову непрацездатність та направлень на медико-соціально-

експертну комісію та/або лікарсько-консультативну комісію тощо 

 Дотримання принципів безбар’єрності та інклюзії при наданні 

медичної та/або реабілітаційної допомоги, у тому числі з 

використанням методів і засобів телемедицини 

Ознайомитися з повним обсягом реабілітаційних послуг, які надаються 

амбулаторно, можна  на сайті НСЗУ в розділі Вимоги ПМГ 2024/пункт 24 або 

за посиланням: https://contracting.nszu.gov.ua/kontraktuvannya/kontraktuvannya-

2024-1699952970/vimogi-pmg-2024.  

Як знайти заклад, який надає послуги з реабілітації амбулаторно 

Для проходження реабілітації можна обрати будь-який зручний для себе 

заклад, який має договір із НСЗУ на пакет «Реабілітаційна допомога дорослим 

та дітям в амбулаторних умовах». 

Знайти заклад можна:  

 Зателефонувати до контакт-центру НСЗУ 16-77, де підкажуть, які 

медичні заклади мають договір з НСЗУ на амбулаторну реабілітацію 

дітей та дорослих.  

 На сайті  НСЗУ за допомогою аналітичної панелі/дашборду 

«Електронна карта місць надання послуг за програмою медичних 

гарантій». Обрати у полі фільтрів область, населений пункт та  

«Групу послуг» -  «Реабілітаційна допомога дорослим і дітям у 

амбулаторних умовах». Карта покаже найближчі заклади з 

контактами. Перейти до дашборду можна за посиланням: 

https://edata.e-health.gov.ua/e-data/dashboard/pmg-services-map.   

Куди і як поскаржитись на неправомірні дії  

Якщо під час звернення до закладу реабілітації у внутрішньо 

переміщеної особи вимагають оплатити послуги, які покриває Програма 

медичних гарантій, чи зробити благодійний внесок  - це є порушенням прав 

пацієнта та умов договору НСЗУ з медичним закладом. 

У такому випадку потрібно подати звернення щодо порушення: 

 зателефонувавши до контакт-центру НСЗУ за номером 16-77 

 оформити через електронну форму на сайті НСЗУ: обрати в меню 

зверху розділ «Громадянам», далі  - «Зворотній зв’язок. Тут можете 
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залишати свої запитання, зауваження, пропозиції, заяви та скарги». 

Або перейти за посиланням: https://service.e-

health.gov.ua/gromadyanam/osobistij-prijom/citizen-form.  

Програма медичних гарантій забезпечує усім українцям однаковий 

безоплатний перелік та доступ до медичних послуг, незалежно від наявності 

статусу внутрішньо переміщеної особи. Більше про безоплатні медичні 

послуги, які можна отримати за Програмою медичних гарантій, в 

електронному посібнику «Гід по Програмі медичних гарантій для пацієнта 

2024». 

 

*** 

 

30.10.2024 

Тернопільська обласна військова адміністрація 

https://oda.te.gov.ua/news/v-ova-vidbulosia-zasidannia-kolehii-

departamentu-sotsialnoho-zakhystu-naselennia 

На засідання колегії департаменту соціального захисту населення 

обговорили питання, які стосуються соціальної сфери 

У Тернопільській обласній військовій адміністрації відбулося засідання 

колегії департаменту соціального захисту населення. До заходу долучився 

заступник начальника Тернопільської ОВА Віктор Устенко. 

Під час засідання розглянули низку важливих питань, що стосуються 

соціальної сфери. Зокрема: 

 стан забезпечення соціальних гарантій населення Тернопільщини в 

умовах війни; 

 стан готовності підвідомчих установ і закладів сфери соціального 

захисту населення до роботи в осінньо-зимовий період 2024-2025 

року; 

 поселення в стаціонарних установах області людей, які потребують 

постійного догляду;  

 соціальний захист внутрішньо переміщених осіб тощо. 

В цілому за 9 місяців 2024 року здійснено виплати державних допомог 

на 1 млрд 512,7 млн гривень. Грошову соціальну підтримку отримували 

малозабезпечені та багатодітні сім’ї, особи з інвалідністю тощо. 

Станом на початок жовтня на обліку в області перебувало понад 67 тисяч 

внутрішньо переміщених осіб. З початку 2024 року на Тернопільщину 

переїхало 5303 внутрішньо переміщені особи. Задля підтримки ВПО, при 

обласній військовий адміністрації діє рада з питань внутрішньо переміщених 

осіб. Вони також створені в Кременецькій, Тернопільській, Чортківській 

районних військових адміністраціях та ще у 26 територіальних громадах 

області. 

Крім того, учасники засідання обговорили питання координації роботи 

між різними державними і місцевими органами, аби забезпечити максимальну 

ефективність у наданні соціальних послуг. Заступник начальника 
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Тернопільської ОВА Віктор Устенко підкреслив важливість активної 

співпраці між усіма зацікавленими сторонами для покращення соціальної 

ситуації в регіоні. 

 

*** 

 

31.10.2024 

Івано-Франківська обласна державна адміністрація 

https://www.if.gov.ua/news/liudmyla-sirko-zustrilasia-iz-predstavnykamy-

ofisu-ekonomichnoho-zrostannia-oeg-usaid-ssha 

Людмила Сірко зустрілася із представниками офісу економічного 

зростання OEG USAID (США) 

Вчора заступниця голови обласної державної адміністрації Людмила 

Сірко зустрілася із представниками офісу економічного зростання OEG 

USAID (США). Захід відбувся за участю представників департаментів 

економічного розвитку, промисловості та інфраструктури, міжнародного 

співробітництва та євроінтеграції громад, агропромислового розвитку та 

управління цифрового розвитку, цифрових трансформацій і цифровізації 

ОДА. 

Людмила Сірко розповіла про життя області в умовах воєнного часу, 

допомогу внутрішньо переміщеним людям, малозабезпеченим, захист дітей, 

роботу щодо розширення мережі центрів ментального здоров’я, 

реабілітаційних центрів, ветеранських просторів та впровадження грантових 

проєктів спільно із благодійними організаціями. 

«На Прикарпатті прийняли понад 150 тисяч переселенців. Ми 

забезпечуємо оперативне вирішення проблемних питань евакуйованих. За 

допомогою міжнародних організацій, соціальних партнерів, волонтерів 

опрацьовуємо важливі проблеми щодо захисту та підтримки українців. Разом 

з міжнародними організаціями впроваджуємо дієві грантові програми щодо 

розвитку економічних можливостей Прикарпаття, релокованого малого, 

середнього бізнесу та підтримки ветеранів», - зазначила Людмила Сірко. 

Під час зустрічі заступник директора Офісу економічного зростання 

(OEG) Пол Олевер розповів про можливості впровадження дієвих проєктів на 

Івано-Франківщині щодо підтримки розвитку великого, малого і середнього 

бізнесу, зокрема й релокованого, економічні проєкти щодо збільшення 

робочих місць, розвитку системи зайнятості, експортних можливостей регіону 

та підтримки ветеранів. Також висловив готовність співпрацювати із Івано-

Франківщиною. 

Мовилося про роботу підприємств, що переїхали в нашу область і 

наповнюють місцеві бюджети громад, створення нових робочих місць для 

внутрішньо переміщених людей та місцевого населення, проєкти розвитку 

агропромислового комплексу та цифровізації. 
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*** 

 

01.11.2024 

Івано-Франківська обласна державна адміністрація 

https://www.if.gov.ua/news/vnutrishno-peremishcheni-liudy-iaki-

prozhyvaiut-na-verkhovynshchyni-otrymaly-dopomohu-vid-blahodiinoho-fondu-

global-empowerment-mission-ukraine-gem 

Внутрішньо переміщені люди, які проживають на Верховинщині, 

отримали допомогу від благодійного фонду Global Empowerment Mission 

Ukraine (GEM) 

За ініціативи голови обласної адміністрації Світлани Онищук та 

сприяння благодійного фонду Global Empowerment Mission Ukraine (GEM) у 

районній державній адміністрації відбулася зустріч керівництва 

райдержадміністрації, представників облдержадміністрації з внутрішньо 

переміщеними людьми. 

У межах зустрічі переселенці мали змогу вирішити свої проблемні 

питання, адже для них у залі районної Верховинської державної адміністрації 

працювали представники галузевих відомств. 

Зокрема, консультативну допомогу надавали фахівці центру зайнятості, 

правової допомоги, соціальної політики, галузі медицини, пенсійного фонду 

та представники благодійних організацій. 

Також для переселенців передали близько 150 продуктових сімейних 

наборів від благодійного американського фонду Global Empowerment Mission 

(GEM). 

 

*** 

 

28.10.2024 

Київська обласна військова адміністрація 

https://koda.gov.ua/finansuvannya-programy-pryhystok-prodovzheno-do-

kinczya-2024-roku/ 

Фінансування програми «Прихисток» продовжено до кінця 2024 року 

Управління Верховного комісара ООН у справах біженців виділяє 

додаткові 265 мільйонів гривень на фінансування програми «Прихисток», 

завдяки якій власники житла, що безкоштовно розмістили у себе ВПО, мають 

можливість отримати компенсацію на оплату комунальних послуг. 

Завдяки спільним зусиллям Офісу Президента і Мінреінтеграції, 

представництвом УВКБ ООН повідомлено про розширення допомоги, що 

надасть можливість продовжити фінансування проєкту та забезпечити 

виплати компенсації за вересень-грудень 2024 року. 

До проєкту «Прихисток» залучені всі 69 територіальних громад 

Київщини. Понад дві тисячі власників домогосподарств надали притулок 

людям, які були вимушені залишити свої домівки на тимчасово окупованих 
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територіях нашої країни. Проєкт допоміг знайти тимчасове житло майже для 

семи тисяч українців у територіальних громадах Київської області. 

Сума компенсації розраховується, виходячи з кількості днів, протягом 

яких житлове приміщення надавалося для розміщення ВПО, з дня розміщення, 

але не раніше дати взяття на облік внутрішньо переміщених осіб відповідним 

органом або внесення відповідної інформації до Єдиного державного 

вебпорталу електронних послуг – Портал Дія. 

 

*** 

 

01.11.2024 

Київська обласна військова адміністрація 

https://minre.gov.ua/informacziya/korysna-informacziya/korysna-

informacziya-dlya-vpo/bezkoshtovni-liky-ta-medychna-dopomoga-dlya-vpo-yak-

otrymaty/ 

Допомога для ВПО: від початку повномасштабного вторгнення на 

Київщині забезпечили медичні послуги для майже 209 тисяч осіб 

У Київській області продовжується робота із покращення доступності та 

якості медичного обслуговування. Від початку повномасштабного вторгнення 

послуги закладів охорони здоров’я області отримали 208,5 тисяч внутрішньо 

переміщених осіб. 

Зокрема, з січня по вересень 2024 року кількість ВПО, які отримали 

послуги в медзакладах Київської області на первинному рівні становить 

більше, ніж 26 тисяч осіб, на спеціалізованому рівні – майже 40 тисяч. 

Нагадаємо, наразі в Україні діє спрощений доступ громадян до 

первинної медичної допомоги. Внутрішньо переміщені особи можуть бути 

прийняті у будь-якому медзакладі. Також ВПО мають право на безкоштовні 

ліки при перебуванні у стаціонарі або в межах програми «Доступні ліки». Для 

того, щоб дізнатися більше слід перейти за посиланням: 

https://minre.gov.ua/informacziya/korysna-informacziya/korysna-informacziya-

dlya-vpo/bezkoshtovni-liky-ta-medychna-dopomoga-dlya-vpo-yak-otrymaty/ 

Пацієнти, які тимчасово переїхали в інші населені пункти України та 

потребують медичної допомоги, можуть звернутися до найближчого 

медичного закладу, який має договір із НСЗУ, та укласти декларацію з 

сімейним лікарем. При цьому скасовувати попередню декларацію не потрібно. 

 

*** 

 

31.10.2024 

Вінницька обласна військова адміністрація 

https://www.vin.gov.ua/news/top-novyny/66531-na-vinnychchyni-

vidbuvsia-seminar-efektyvnist-funktsionuvannia-rad-z-pytan-vpo-2 

На Вінниччині відбувся семінар «Ефективність функціонування Рад 

з питань ВПО» 
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Учасники семінару обговорювали поточні проблеми переселенців, 

ділилися найкращими практиками співпраці та шукали шляхи покращення 

роботи рад, щоб вони могли ще ефективніше реагувати на потреби ВПО. 

Варто зазначити, що Ради ВПО є важливою складовою процесу 

інтеграції внутрішньо переміщених осіб. Створені з ініціативи самих 

переселенців, ці ради сприяють розробці програм підтримки для тих, хто цього 

потребує найбільше. 

У заході взяв участь заступник Начальника ОВА з питань цифрового 

розвитку, цифрових трансформацій і цифровізації (CDTО) Андрій Кавунець. 

Посадовець наголосив, що допомога внутрішньо переміщеним особам, 

які після переїзду залишилися, зокрема на Вінниччині, є одним із пріоритетів 

держави та обласної військової адміністрації: «Ми розуміємо, що більшість 

переселенців будуть проживати в області. Тому маємо допомогти ВПО 

повноцінно інтегруватися в громаду». 

Зокрема, Ради ВПО приділяють особливу увагу інтеграції переселенців 

у громади, адже кількість прибулих значна, а спектр їхніх проблем досить 

широкий. Завдяки ефективній роботі цих рад, переселенці мають можливість 

вирішувати свої питання на місцевому рівні та брати участь у процесах 

ухвалення рішень. 

Директорка Департаменту соціальної та молодіжної політики ОВА 

Світлана Ярмоленко зауважила, що саме завдяки роботі Рад ВПО стає 

можливим детальніше виявляти й розв'язувати питання, з якими стикаються 

переселенці на нових місцях проживання: «Важливо, щоб потреби та виклики 

внутрішньо переміщених осіб були чітко зрозумілими й регулярно 

обговорювалися під час зустрічей рад». 

Семінар надав учасникам новий поштовх для дій і став важливим кроком 

на шляху до покращення роботи Рад ВПО, які, незважаючи на всі виклики, 

продовжують активно підтримувати переселенців, сприяючи створенню 

єдиного, згуртованого суспільства на Вінниччині. 

 

*** 

 

28.10.2024 

Полтавська обласна військова адміністрація 

https://poda.gov.ua/news/202082 

За жовтень на допомогу внутрішньо переміщеним особам на 

Полтавщині було спрямовано 147,7 млн грн 

Йдеться про щомісячну державну допомогу на проживання для 

внутрішньо переміщених осіб, що становить 3 тисячі гривень особам з 

інвалідністю та дітям і 2 тисячі гривень іншим особам. 

Таким чином, за жовтень державну допомогу на проживання отримали 

45,6 тис. внутрішньо переміщених осіб на суму 147,7 млн грн. 
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Допомога на проживання ВПО – це один із видів державних соціальних 

виплат, які регулюються постановою уряду. Допомога надається щомісячно на 

кожну внутрішньо переміщену особу. 

 

*** 

 

28.10.2024 

Полтавська обласна військова адміністрація 

https://poda.gov.ua/news/202115 

57 ВПО продовжили строки договорів на проживання в модульному 

містечку ще на пів року 

Під головуванням заступника начальника Полтавської ОВА 

Володимира Василенка відбулося засідання комісії з питань розміщення в 

тимчасові споруди зі збірних модулів, призначених для компактного 

поселення внутрішньо переміщених осіб. 

Розглянули 38 заяв внутрішньо переміщених осіб на продовження 

строку розміщення в тимчасових спорудах для 57 людей. Усі вони 

проживають у модульному містечку, що в Полтавській громаді, та 

наближається дата закінчення строку дії договору. Вивчивши предметно 

кожне звернення члени комісії погодилися продовжити строки договорів ще 

на пів року усім заявникам. 

Крім того, на засіданні розглянули три заяви людей, які не з’явилися в 

20-денний строк для підписання договору на поселення та не повідомили про 

поважну причину, яку б комісія взяла до уваги. Ці особи втратили право на 

розміщення, але можуть подати заявки повторно. Їх розглянуть у порядку 

черговості. 

Також розглянули 14 заяв внутрішньо переміщених осіб для розміщення 

вперше в тимчасові споруди зі збірних модулів. У модульному містечку має 

поселитися ще 17 людей. Серед них сім’я з дітьми, чотири пенсіонери, три 

людини з інвалідністю та сім людей працездатного віку. Всі вони 

зареєстровані як ВПО в Полтавській громаді та мають повний пакет 

документів. 

 

*** 

 

31.10.2024 

Полтавська обласна військова адміністрація 

https://poda.gov.ua/news/202351 

Із початку повномасштабного вторгнення громади Полтавщини 

спрямували на підтримку ВПО 326 млн грн 

Допомога людям, яких війна позбавила домівок, і вони знайшли 

прихисток на Полтавщині – серед важливих складових роботи Полтавської 

ОВА. 
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«На кожному рівні – держава, область, громада – докладаємо зусиль, 

щоб внутрішньо переміщені особи відчували цю підтримку. Отримували 

виплати, соціальні послуги, працевлаштовувалися. Постійно на порядку 

денному житлові питання. Разом із громадами працюємо над формуванням 

фондів соціального та тимчасового житла, використання відумерлої спадщини 

для розбудови місць для поселення ВПО», – розповів начальник Полтавської 

ОВА Філіп Пронін. 

За його словами, в області проаналізували, скільки коштів із початку 

повномасштабного вторгнення громади регіону спрямували на підтримку 

внутрішньо переміщених осіб. 

«Загалом це 326 мільйонів гривень. У розрахунку на одну людину 

найбільше перерахували Пришибська громада – 121 тисячу гривень, 

Комишнянська – 16,7 тисячі гривень, Драбинівська – 12,1 тисячі гривень, 

Опішнянська – 11,7 тисячі гривень», – сказав Філіп Пронін.   

Він зауважив, що десять громад видатки за цей час не спрямовували. Це 

Градизька, Кам’янопотоківська, Козельщинська, Лютенська, Оболонська, 

Петрівсько-Роменська, Піщанська, Семенівська, Терешківська, Хорольська. 

 

*** 

 

01.11.2024 

Полтавська обласна військова адміністрація 

https://poda.gov.ua/news/202457 

Реалізація ветеранської політики, підтримка ВПО, взаємодія з 

бізнесом – головні теми засідання Конгресу місцевих та регіональних влад 

при Президентові України в Полтавській області 

Конгрес місцевих та регіональних влад продовжує обʼєднувати людей, 

громади, області для вирішення ключових питань забезпечення 

життєдіяльності по усій території країни в умовах воєнного стану. Відбулося 

чергове засідання членів Конгресу місцевих та регіональних влад при 

Президентові України в Полтавській області. У центрі уваги – напрацювання 

Полтавщини у різних сферах та пріоритетні напрями подальшої взаємодії. 

Серед головного – реалізація ветеранської політики, підтримка ВПО, 

взаємодія з бізнесом. 

«Нещодавно Президент Володимир Зеленський на засіданні Конгресу 

представив План перемоги. Це стратегічний документ, реалізація якого 

зміцнить Україну на шляху до справедливого миру і безпеки. Наші громади 

звертаються до міжнародних партнерів, міст-побратимів із закликом про 

підтримку українського Плану перемоги», – зазначив начальник Полтавської 

ОВА Філіп Пронін. 

«Полтавщина – одна із перших, де і обласна рада, і громади долучилися 

до підтримки Плану перемоги. В цьому ми зберігаємо лідерські позиції. Маємо 

тісну співпрацю з облвійськадміністрацією та всіма профільними 

департаментами. Після оприлюднення Плану перемоги ми також звернулися 
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до наших іноземних партнерів, із якими ми співпрацюємо. Це дуже важливий 

аспект. На сьогодні це той напрям, який забезпечить мирне майбутнє поколінь 

українців», – зазначив перший заступник голови обласної ради Олександр 

Лемешко. 

Секретар Полтавської міської ради Катерина Ямщикова розповіла, що 

громада вже має попередні результати роботи з Планом перемоги. «У межах 

його підтримки вже надіслали 48 листів. Серед адресатів – громади 

Сполучених Штатів Америки, Болгарії, Німеччини, Польщі, Грузії, Італії, 

Люксембургу, Франції, Швеції, Словаччини, Литви. Продовжуємо працювати 

як з консульствами, так і посольствами. Нам важливо, щоб усі розуміли, що не 

тільки влада за План перемоги, а його підтримують на місцях, підтримує 

кожен мешканець», – сказала Катерина Ямщикова. 

В. о. директора Департаменту економічного розвитку, торгівлі та 

залучення інвестицій ОВА Олена Онупко розповіла про реалізацію в області 

державних програм із підтримки національного виробника. Впровадження 

програм «Зроблено в Україні» та «Національний кешбек». Акцентувала на 

результатах роботи платформи «Діалог влади та бізнесу». Проведено зустрічі 

з актуальних тем – бронювання, особливості оподаткування, митна політика, 

підключення електро-, тепло-, газо-, водопостачання та водовідведення. 

Працюють на Полтавщині і над забезпеченням підприємств кваліфікованими 

працівниками. Директор Полтавського обласного центру зайнятості Катерина 

Клавдієва розповіла, що з початку року в області працевлаштовано понад 12 

тисяч людей, 3,9 – залучені до суспільно-корисних робіт. Також 445 осіб 

отримали мікрогранти, завдяки чому створили 862 робочі місця. Крім того, в 

області триває робота з реалізації програм підвищення кадрового потенціалу. 

Полтавщина – аграрний край. Зважаючи на цьогорічні несприятливі 

погодні умови, Полтавською ОВА реалізовано низку завдань для оптимізації 

зрошення на території області та прискорення передачі державних 

міжгосподарських систем об’єктам водокористувачів. На сьогодні в області є 

7 ОВК. За кількістю створених ОВК Полтавщина входить до трійки лідерів 

України. Про це повідомив директор Департаменту агропромислового 

розвитку Сергій Фролов. 

Окрему увагу учасники Конгресу приділили реалізації ветеранської 

політики в громадах. На Полтавщині статус ветерана війни мають близько 34 

тисяч осіб, це насамперед учасники бойових дій і особи з інвалідністю 

внаслідок війни. Полтавська ОВА скерувала територіальні громади на 

розробку та затвердження місцевих цільових програм підтримки ветеранів та 

їхніх сімей. 

«Місцеві ініціативи підтримки ветеранської спільноти затверджені в 59 

територіальних громадах області. Загальний обсяг видатків у бюджетах 

міських, сільських, селищних рад на вказані цілі становить 281,2 млн грн. 

Передбачено заходи з надання матеріальної допомоги, адресної підтримки, 

соціальних послуг, санаторно-курортного лікування, додаткових пільг на 

житлово-комунальні послуги, організацію та розвиток власної справи, 
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фізкультурно-спортивну реабілітацію, підтримку ментального здоров’я, 

професійну адаптацію, допомогу у працевлаштуванні, створення ветеранських 

просторів», – розповіла т. в. о. начальника Управління у справах реінтеграції, 

соціального захисту ветеранів та внутрішньо переміщених осіб Інна 

Добрянська. 

Створюються умови для отримання ветеранами нової спеціальності, 

проходження курсів підвищення кваліфікації відповідно до актуальних потреб 

на ринку праці. 

Одна з важливих складових інтеграції ветеранів до цивільного життя є 

якісна реабілітація. Директор Департаменту охорони здоров’я ПОВА Віктор 

Лисак наголосив на вимогах створення реабілітаційних відділень для 

допомоги певним категоріям населення та захисникам. У таких відділеннях 

мають працювати мультидисциплінарні команди з повним переліком 

необхідних спеціалістів: фізіотерапевтів, ерготерапевтів, спеціалістів із 

мовлення. В області таких відділень стає все більше, адже кількість пацієнтів, 

яким необхідна якісна та оперативна реабілітація, теж зростає. Крім того, в 

області є дитячі реабілітаційні відділення, в яких надають допомогу хворим та 

передчасно народженим дітям. 

Також учасники конгресу обговорили питання забезпечення житлом 

внутрішньо переміщених осіб. В області на обліку перебуває 184,2 тисячі 

ВПО, з яких 163,4 тисячі Полтавщина прийняла після повномасштабного 

вторгнення. До переліку місць тимчасового проживання включено 64 об’єкти 

на 3865 місць. У співпраці з УВКБ ООН наразі проводять ремонтні роботи в 

чотирьох найбільших МТП. Це надасть можливість покращити умови 

проживання 900 ВПО. В області планують реалізувати проєкт із будівництва 

8 будинків на 90 квартир для ВПО. Це дозволить забезпечити житлом 2195 

осіб. У будинках передбачені укриття, квартири спроєктовані за нормами 

безбар’єрності. 

На засіданні обрали делегатів від громад, які увійдуть до шести комісій 

Конгресу. Збільшення представництва регіонів у ньому сприятиме 

підвищенню ефективності роботи. 

 

*** 

 

30.10.2024 

Харківська обласна військова адміністрація 

https://kharkivoda.gov.ua/news/128982 

На Харківщині для ВПО облаштовують місця тимчасового 

проживання у гуртожитках 

Впродовж двох тижнів з небезпечних територій Куп'янського та 

Борівського напрямків евакуйовано 2100 осіб, з них 145 дітей та понад 150 

маломобільних осіб. Про це повідомив начальник Харківської ОВА Олег 

Синєгубов. 
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«Станом на сьогодні до 15 місць тимчасового проживання було 

розселено понад 300 внутрішньо переміщених осіб. Триває підготовка 

додаткових місць тимчасового проживання на базі раніше законсервованих 

студентських гуртожитків. Завдяки злагодженій співпраці з ректорами та 

керівниками закладів освіти вже запущено 5 таких об'єктів. Робота в цьому 

напрямку триває», – наголосив Олег Синєгубов. 

Додаткові місця тимчасового проживання розгорнуто на базі 

гуртожитків вищих навчальних закладів. 

Наразі евакуація жителів прифронтових та прикордонних населених 

пунктів Харківщини триває. Для охочих виїхати з небезпечних територій діє 

«гаряча лінія»: 0-800-33-92-91. Усім евакуйованим надається гуманітарна та 

грошова допомога, юридичний супровід, психологічна підтримка. 

 

*** 

 

31.10.2024 

Харківська обласна військова адміністрація 

https://kharkivoda.gov.ua/news/128993 

«Мобільні хаби Харківщини» для ВПО запрацюють в 4 областях 

України та Києві 

Ключове завдання роботи хабів – допомога жителям Харківщини, які 

внаслідок дій російських окупантів були вимушені переїхати до інших 

регіонів країни та отримали статус ВПО. Проєкт мобільного хабу ініційований 

Харківською обласною військовою адміністрацією за співпраці з Благодійною 

організацією БФ «Право на захист». 

«Питання підтримки жителів Харківщини в інших областях України – 

на особистому контролі начальника ХОВА Олега Синєгубова. Звернувшись по 

допомогу до «Мобільного хабу Харківщини», внутрішньо переміщені особи 

зможуть отримати гуманітарну, психологічну та юридичну допомогу. Фахівці 

виїзної групи допоможуть в інтеграції у нове соціальне середовище. В ході 

роботи працюватимемо над розширенням спектру послуг «Мобільного хабу 

Харківщини» та проводимо перемовини над відкриттям нових філій», - 

зазначила заступниця начальника Харківської ОВА Віта Ковальська. 

Перші «Мобільні хаби Харківщини» запрацюють в Полтавській, 

Дніпропетровській, Львівській, Івано-Франківській областях та Києві. Вони 

забезпечать зручне і оперативне надання широкого спектру соціальних послуг, 

шляхом виїзду працівників хабу до внутрішньо переміщених осіб для надання 

їм консультацій та підтримки на місцях. До складу виїзного центру входять: 

фахівець соціальної роботи, юрист, психолог, інші фахівці за потребою.   

Мета проєкту – підтримка спільноти ВПО з Харківської області, 

інформування населення та сприяння соціальній адаптації. Зокрема, 

внутрішньо переміщені особи з Харківської області зможуть отримати від 

фахівців Департаменту соціального захисту населення ХОВА консультації 

щодо оформлення документів, соціальних виплат і компенсацій, юридичні 
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консультації, допомогу в розгляді звернень, психологічну підтримку, оцінку 

індивідуальних потреб, інформації про стан житла після обстрілів ворога, 

сприяння в об’єднанні родин тощо. 

 

*** 

 

01.11.2024 

Харківська обласна військова адміністрація 

https://kharkivoda.gov.ua/news/129007 

Посилюємо евакуацію та забезпечення переселенців, – Олег Синєгубов 

на Куп’янщині 

Під час наради з керівниками місцевих адміністрацій начальник 

Харківської ОВА обговорив посилення евакуації місцевих жителів у більш 

безпечні місця. 

Наразі в Куп’янській громаді залишаються проживати 4400 людей. 

Зважаючи на небезпечну ситуацію та постійні ворожі обстріли, зокрема з 

використанням FPV-дронів та реактивних систем залпового вогню, 

необхідність евакуації мирного населення стає все більш актуальною.  

«Спільно з профільними службами, правоохоронцями та 

Координаційним гуманітарним центром посилюємо роботу з оповіщення 

жителів прифронтових населених пунктів про необхідність покинути 

небезпечні території. Завдяки постійному чергуванню маємо змогу без 

очікування вивозити людей з будь-якої точки. Зважаючи на наближення 

холодів, пришвидшуємо темпи евакуації та розширюємо кількість місць для 

тимчасового проживання у гуртожитках вищих навчальних закладів 

Харкова», – зазначив Олег Синєгубов. 

Всіх евакуйованих забезпечують гуманітарною підтримкою у вигляді 

продуктових та гігієнічних наборів, грошовою допомогою в розмірі 10800 

гривень, також людям надають юридичний і психологічний супровід. 

«У місцях тимчасового перебування підтримуємо зворотний зв‘язок з 

евакуйованими людьми, вирішуємо питання щодо забезпечення гуртожитків 

сімейними лікарями у достатній кількості, адже там зараз проживає велика 

кількість неповнолітніх», – додав начальник Харківської ОВА. 

За даними очільника Куп'янської РВА Андрія Канашевича, станом на 

сьогодні ситуація в районі залишається складною, території Дворічанської, 

Петропавлівської, Курилівської, Кіндрашівської, Вільхуватської, 

Великобурлуцької та Куп’янської знаходяться під постійними обстрілами 

окупантів. 

«Населення лівого берега річки Оскіл у Куп’янському районі складає 

2329 осіб. На сьогодні з територій Курилівської та Петропавлівської громад 

залишається евакуювати 10 дітей у складі 7 родин. На лівому березі Осколу 

немає ні світла, ні газу, а через безпекову ситуацію доставити гуманітарну 

допомогу неможливо», – розповів Андрій Канашевич. 
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Як зазначив очільник Куп'янської міської військової адміністрації 

Андрій Беседін, переважна більшість людей, які залишаються на лівобережжі 

міста Куп'янськ – пенсійного віку. 

«Попри постійні ворожі обстріли та посилену інформаційну роботу 

люди неохоче погоджуються на евакуацію, або повністю ігнорують заклики 

виїхати до більш безпечних місць. Для посилення інформування людей у місті 

встановили 29 бордів з контактами служб, які задіяні у евакуаційних заходах», 

– розповів Андрій Беседін. 

За словами голови БО «Координаційний гуманітарний центр» Євгена 

Коляди, наразі підготовлено 12 тисяч листівок, в яких чітко прописано, що 

отримуватимуть евакуйовані люди та у який спосіб. Листівки  

розповсюджують із залученням представників громад та волонтерських 

організацій. Продовжує працювати логістичний центр в Харкові, який 

об'єднує десятки міжнародних організацій. Там кожного дня приймають та 

розміщують сотні жителів Куп’янщини.  

У межах робочої поїздки відбулася нарада з військовими, на якій 

обговорили потреби у матеріально-технічному забезпеченні. До робіт за цим 

напрямком наразі залучено максимум ресурсів. 

 

*** 

 

30.10.2024 

Донецька обласна державна адміністрація 

https://dn.gov.ua/news/do-uvagi-subyektiv-gospodaryuvannya-doneckoyi-

oblasti-yaki-planuyut-peremistiti-virobnichi-potuzhnosti-do-bilsh-bezpechnih-

regioniv 

До уваги суб’єктів господарювання Донецької області, які планують 

перемістити виробничі потужності до більш безпечних регіонів! 

Облдержадміністрація отримала пропозицію Криворізької міської ради 

Дніпропетровської області для підприємств нашого регіону, які планують 

перемістити виробничі потужності до більш безпечних регіонів України, 

здійснити релокацію до м. Кривий Ріг Дніпропетровської області. 

За інформацією, наведеною у пропозиції, місто Кривий Ріг є одним з 

провідних центрів промислового виробництва, має розгалужену інженерну та 

логістичну інфраструктуру, які відповідають потребам промислових 

підприємств Донецького регіону, що сприятиме скорішій адаптації на новому 

місті перебування і відновленню виробничої діяльності та бізнес-процесів. 

Рішенням виконкому Криворізької міської ради від 20.04.2022 № 232 

«Про партнерство місцевої влади й бізнесу під час воєнного стану» 

запроваджено для релокованих підприємств з інших регіонів України 

можливість розміщення в приміщеннях комунальної власності Криворізької 

міської територіальної громади, а також на об’єктах добувної та переробної 

промисловості. 
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За інформацією Криворізької міської ради, у місті діють доступні умови 

оренди житлових та нежитлових приміщень. Розмір орендної плати на 

сьогодні у 2-3 рази нижчий ніж в інших містах країни, приміщення 

комунальної власності надаються в орендне користування з 50% знижкою. 

Розглядаються пропозиції для започаткування та/або провадження 

підприємницької діяльності, грантових можливостей для бізнесу. 

Створені достатні умови для розміщення внутрішньо перемішених осіб 

(далі – ВПО). Для ВПО встановлено безкоштовний проїзд у міському 

комунальному транспорті. В закладах дошкільної освіти міста працюють 

чергові групи, що забезпечує можливість відвідувати дитячи садочки в очному 

форматі. Передбачено першочергове зарахування до закладів дошкільної 

освіти для дітей ВПО, що постраждали внаслідок воєнних дій та збройних 

конфліктів. Діти ВПО шкільного віку мають можливість отримувати освіту у 

змішаному форматі, з можливістю відвідувати заклади освіти офлайн 

відповідно до графіку, встановленого закладами загальної середньої освіти. 

У разі зацікавленості даною пропозицією місцева влада м. Кривий Ріг 

забезпечить консультаційний, юридичний, організаційний супровід 

підприємств на новому місці перебування. 

Суб’єкти господарювання, які зацікавлені перемістити свої виробничі 

потужності до міста Кривий Ріг, можуть звертатися до управління розвитку 

підприємництва виконкому Криворізької міської ради за телефонами: (564) 92 

25 89, (091) 617 21 92 або на електронну адресу urp@kr.gov.ua, на яку також 

можна надсилати інформацію щодо технічних та соціальних потреб, 

необхідних для релокації підприємства. 

 

*** 

 

01.11.2024 

Донецька обласна державна адміністрація 

https://dn.gov.ua/news/vadim-filashkin-vzyav-uchast-u-vidkritti-centru-

pidtrimki-pereselenciv-kurahivskoyi-gromadi 

Вадим Філашкін взяв участь у відкритті Центру підтримки 

переселенців Курахівської громади 

Про це повідомляє голова Донецької облдержадміністрації, начальник 

обласної військової адміністрації Вадим Філашкін. 

Центр підтримки переселенців Курахівської громади запрацював на 

Дніпровщині. 

У хабі видають гуманітарну допомогу, консультують з соціальних, 

правових питань та пенсійного забезпечення, допомагають з пошуком роботи 

та працевлаштуванням, надають соціальні послуги, соціальну підтримку та 

проводять інформаційно-роз’яснювальну роботу. 

До того ж, тут надають адміністративні та освітні послуги, 

організовують заходи для дітей та молоді, а також проводять культурні та інші 

заходи. 
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Послугами центру можуть скористатися приблизно 1800 жителів 

Курахівської громади, а також інші донеччани, які евакуювалися до Дніпра та 

області. 

ВПО можуть зареєструватися, відвідавши хаб. Телефони для зв'язку: 

+380968686706, +380663056162. 

 

ОГЛЯД ПУБЛІКАЦІЙ ЗМІ 

Центральні 

28.10.2024 

ЕСПРЕСО 

https://espreso.tv/suspilstvo-dlya-pereselentsiv-pershiy-vnesok-mae-buti-

nevelikim-golova-asotsiatsii-molodikh-vpo-ukraini-pro-programu-eoselya 

Для переселенців перший внесок має бути невеликим: голова 

Асоціації молодих ВПО України про програму єОселя 

Аркадій Петросян, голова Асоціації молодих ВПО України, зауважив, 

що мають бути механізми, які дозволять внутрішнім переселенцям робити 

перший внесок при купівлі житла 

Про це він розповів в етері Еспресо. 

"З жовтня 2022 року за програмою єОселя було куплено трохи більше, 

ніж дві тисячі квартир. Але це не тільки переселенці, а й військові, лікарі, 

вчителі та інші категорії людей. Якщо взяти чіткий приклад, коли людина 

втратила все в Бахмуті чи Маріуполі, обрала Україну, виїхала під обстрілами, 

проїхала блокпости окупантів, а тепер, щоб купити квартиру в іншому 

українському місті, треба мати десь 30% від її повної вартості. Хоч єОселя і 

дає пільговий кредит, але перший внесок там немалий", - зазначив Аркадій 

Петросян. 

На його думку, має бути невеликий перший внесок для ВПО. 

"Якби людина, яка втратила житло на тимчасово окупованій території, 

отримувала компенсацію, то могла б таким сертифікатом на знищене житло 

оплатити перший внесок. Або громади, які приймають ВПО, мали змогу 

компенсувати цей внесок. Тоді люди будуть залишатися, не будуть їхати за 

кордон або повертатися на тимчасово окуповані території", - резюмував голова 

Асоціації молодих ВПО України. 

 

*** 

 

29.10.2024 

#ШоТам 

https://shotam.info/bf-zhyttieliub-zapustyv-initsiatyvu-dlia-vpo-iak-

otrymaty-budynok-ta-robotu-na-kyivshchyni/ 
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Дім та робота для ВПО на Київщині: БФ «Життєлюб» запустив 

нову ініціативу 

Благодійний фонд «Життєлюб» у межах проєкту «Хата Поруч» 

розпочинає конкурс серед родин ВПО для отримання будинку та 

працевлаштування в Київській області. Наразі вже п’ять родин отримали свій 

дім. 

Про це повідомили організатори проєкту. 

Це проєкт створили для родин, які вимушено покинули свої домівки 

внаслідок російської агресії та громад, що потребують фахівців. Наразі БФ 

шукає родини, які готові почати своє життя наново в будиночку в одній із 

київських громад. 

Історія родини, яка двічі втрачала дім через війну 

«Наталя, переселенка з Сіверськодонецька, знайшла новий дім завдяки 

проєкту “Хата поруч”. Сьогодні вона вже варить смачне варення зі свого саду, 

а це означає, що її життя поступово налагоджується. А тато героїні, інвалід 

першої групи, вперше за декілька років насолоджується красою осені та гуляє 

на сонечку у своєму дворі», — написали у фонді. 

Зареєструватися для участі можна за посиланням. Дедлайн подавання 

заявок — 22 листопада 2024 року. 

 

*** 

 

30.10.2024 

Європейська правда 

https://www.eurointegration.com.ua/news/2024/10/30/7197323/ 

У Литві нададуть новим українським біженцям одноразову виплату 

у 176 євро 

У Литві нададуть одноразові виплати в розмірі 176 євро новоприбулим 

біженцям з України. 

Про це повідомляє LRT з посиланням на Вільнюський офіс Міжнародної 

організації міграції (МОМ), пише "Європейська правда". 

В організації відзначили, що наразі кількість прибулих до країни 

українських біженців зменшилась, але Литва щотижня приймає по кілька 

десятків українців. 

"І їм, безумовно, потрібна насамперед фінансова допомога. Тому ми 

забезпечимо вразливим біженцям від війни одноразові виплати на 

найнеобхідніші витрати", – заявив глава МОМ у Литві Ейтвідас Бінгяліс. 

Як зазначено, підтримку буде надано громадянам України або третіх 

країн, які вперше прибули до Литви з України і перетнули зовнішній кордон 

Європейського Союзу не раніше 40 календарних днів тому. 

Охочі отримати виплату мають зареєструватися в Департаменті міграції 

для отримання посвідки на тимчасове проживання в Литві, крім того, вони 

мають відповідати певним критеріям. 
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Допомогу нададуть самотнім батькам або опікунам, які прибули з 

однією дитиною або кількома до 18 років, сім'ям із трьома і більше дітьми до 

18 років, сім'ям із дитиною з обмеженими можливостями до 18 років 

(підтримку нададуть дітям і дорослим), вагітним жінкам, особам 60 років і 

старшим, а також особам з обмеженими можливостями. 

 

*** 

 

29.10.2024 

Громадський простір 

https://www.prostir.ua/?news=u-mykolajevi-vidkryyut-laboratoriyu-

neformalnoji-osvity-dlya-ditej-i-pidlitkiv-yaki-postrazhdaly-vid-vijny 

У Миколаєві відкриють лабораторію неформальної освіти для дітей 

і підлітків, які постраждали від війни 

У Миколаєві відкриють простір неформальної освіти для дітей і 

підлітків віком 4-17 років, які постраждали внаслідок війни. У такий спосіб 

організатори прагнуть допомогти із соціалізацією та адаптацією дітей з родин 

вимушених пересенців, а також дітей з інвалідністю та фізичними чи 

психологічними травмами, набутими внаслідок бойових дій. 

«Освіта – це лише один із напрямів нашого проєкту. Дійсно, вкрай 

важливо повернути дітям зацікавленість у навчанні, проте не менш важливо 

підтримати їх, надати психологічну підтримку, допомогти із соціалізацією та 

адаптацією. Тому «Гончарик» – це комплексна історія, в якій з дітьми 

працюватимуть системно, враховуючи їхні потреба та запити», — зазначає 

Катерина Тлумак, менторка простору «Гончарик». 

У межах проєкту діти-учасники зможуть відвідувати безоплатні курси 

англійської мови, творчі майстеркласи та воркшопи, заняття з просторового 

моделювання з використанням конструкторів, а також заняття з психологами. 

«Важливо розуміти, що кожне заняття – це не лише година навчання чи 

малювання. Це маленький крок до відновлення морального стану дитини, до 

її соціалізації, пошуку нових друзів. А тому ми надзвичайно вдячні партнерам, 

які повірили в нашу ідею та допомогли із запуском проєкту. Далі – багато 

роботи, але результат точно вартий будь-яких зусиль», — додає Тлумак. 

Усі заняття в межах простору неформальної освіти «Гончарик» 

відбуватимуться на базі освітньо-культурного «Гончаренко центру 

Миколаїв», що на вул. Велика Морська, 67. Старт проєкту заплановано на 

листопад, для попередньої реєстрації дітей необхідно заповнити коротку 

форму за цим посиланням. 

Проєкт «Гончарик» здійснюється в межах мультидонорського проєкту 

«Посилення потенціалу спільнот на півдні та сході України через місцеві 

ініціативи (EMPOWER)», що фінансується Федеральним міністерством 

економічного співробітництва та розвитку Німеччини (BMZ) спільно з 

Генеральним Директоратом Європейської Комісії з питань цивільного захисту 
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та гуманітарної допомоги та реалізується Німецьким товариством 

міжнародного співробітництва (GIZ) ГмбХ. 

«Підтримка місцевих НГО в Україні під час війни є надзвичайно 

важливою, оскільки вони знають, як реагувати на потреби своїх громад. Ці 

організації глибоко розуміють місцевий контекст, знають, як надати необхідну 

допомогу та послуги людям, які перебувають у місцях, куди інколи важко 

дістатися. Наші партнери-виконавці не реагують не лише на негайні потреби, 

а пропонують постійну підтримку та допомогу, що дає людям відчуття 

стабільності та надії», — зазначає Вольфганг Єссен, директор проєкту 

EMPOWER. 

 

*** 

 

30.10.2024 

Суспільне медіа 

https://suspilne.media/vinnytsia/869111-u-gromadi-na-vinniccini-

oblastovuut-socialne-zitlo-dla-vpo/ 

У громаді на Вінниччині облаштовують соціальне житло для ВПО 

У селі Шипинки Копайгородської громади облаштовують соціальне 

житло для внутрішньо переміщених осіб.Двоповерхову будівлю, що стояла 

порожньою понад 10 років, ремонтують за підтримки ООН, щоб забезпечити 

комфортні умови для переселенців. 

Про це Суспільному розповіла очільниця Копайгородської 

територіальної громади Людмила Кушнір. 

Будівля належала підприємству ПрАТ "Вінниччина", де раніше 

проживали сезонні працівники. Наразі її передали на баланс громади, а всі 

ремонтні роботи фінансуються коштом ООН. 

Зокрема, ремонт виконує фірма-підрядник, яка працює на об'єкті вже два 

місяці. Завдяки коштам від ГО "Мета лаб", що є частиною програми, на 

будівлю було доставлено нову техніку, зокрема холодильники та пральні 

машини. 

Маляр Іван Пиріг розповів про вже виконані роботи: відремонтовано 

дах, встановлено пластикові вікна, проведено опалення, а також вимуровано 

нові перестінки між кімнатами. На сьогодні чорнові роботи виконані на 50%. 

Через прохолодну погоду процес ремонту відбувається повільніше, 

оскільки стіни погано сохнуть. Пиріг зазначив, що працівники 

використовують обігрівачі для підтримання температури та висихання 

матеріалів. 

У приміщенні площею майже 500 квадратних метрів буде облаштовано 

14 квартир, кожна з яких передбачає кухню та санвузол. Найбільша квартира 

розрахована на сім’ю з п'яти осіб і має бути адаптована для переселенців з 

інвалідністю, з окремим входом та пандусом. 
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Зараз у Копайгородській громаді проживає близько 100 внутрішньо 

переміщених осіб. За словами Людмили Кушнір, більшість з них виїхала через 

брак комунікацій у селах, де вони знайшли тимчасовий прихисток. 

Нова будівля забезпечена всіма необхідними комунікаціями, а 

завершити ремонт планують до кінця року. Для ВПО проживання в нових 

квартирах буде безкоштовним, з оплатою лише за комунальні послуги. 

 

*** 

 

02.11.2024 

Суспільне медіа 

https://suspilne.media/donbas/871243-na-dnipropetrovsini-vidkrili-centr-

pidtrimki-vpo-kurahivskoi-gromadi/ 

На Дніпропетровщині відкрили центр підтримки ВПО Курахівської 

громади 

Центр підтримки для переселенців з Курахівської громади відкрили у 

селищі Слобожанське Дніпропетровській області 1 листопада. Його створили 

для потреб людей, які були змушені залишити свої домівки через війну. 

Про це повідомив начальник Курахівської міської військової 

адміністрації Роман Падун у Facebook. 

"На жаль, в наш час є багато людей, які потребують гуманітарної та 

соціальної підтримки. Сподіваємося, що цей центр допоможе задовольнити 

їхні нагальні потреби, надати надію та показати, що громада завжди готова 

підставити їм плече. Ми прагнемо допомогти їм адаптуватися та отримати 

необхідну підтримку". 

Яку допомогу можна отримати у центрі: 

 видача гуманітарної допомоги; 

 консультації з соціальних, правових питань та пенсійного 

забезпечення; 

 консультацій з питань пошуку роботи та працевлаштування; 

 соціальні послуги, соціальна підтримка та отримання інформаційно-

роз'яснювальної роботи; 

 адміністративні послуги; 

 бібліотечні послуги; 

 простір для спілкування, обміну думками, майстер-класів та 

тренінгів; 

 навчальні, інформаційні, соціальні заходи, а також консультації та 

медіації. 
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*** 

 

02.11.2024 

Суспільне медіа 

https://suspilne.media/mykolaiv/871411-zitlovi-subsidii-v-opaluvalnij-

period-ak-otrimati-dopomogu-zi-splati-komunalnih-poslug/ 

Житлові субсидії в опалювальний період: як отримати допомогу зі 

сплати комунальних послуг 

У Миколаївській області станом на друге листопада 2024 року 

зареєстровано понад 35 тисяч отримувачів житлових субсидій. З першого 

жовтня Пенсійний фонд України автоматично перерахував житлові субсидії 

на опалювальний сезон 2024-2025 років тим громадянам, які вже отримують 

таку допомогу від держави. 

Про це в етер "Українського радіо. Миколаїв" розповіла начальниця 

Головного управління Пенсійного Фонду України у Миколаївській області 

Олена Сичугова. 

Хто має право на отримання субсидії в опалювальний період 

За словами Олени Сичугової, до першого жовтня 2024 року кількість 

отримувачів житлових субсидій в опалювальний період була на вісім тисяч 

менше. 

"Автоматично призначається субсидія один раз на рік, це відбувається у 

травні. Призначається субсидія на період з першого травня по 30 квітня 

наступного року. У жовтні ми робимо розрахунок на опалювальний період. 

Тобто тим, кому першого травня перепризначена субсидія, зараз, навіть якщо 

під час літнього періоду вона була нульова, автоматично призначається на 

опалювальний період", — говорить начальниця ГУ ПФУ у Миколаївській 

області. 

Втім, каже Олена Сичугова, є категорії громадян, що мають звертатись 

щороку до ПФУ. 

 внутрішньопереміщені люди (ВПО), яким автоматично не 

перепризначають субсидії; 

 якщо у складі домогосподарства є люди, які зареєстровані, але там 

не проживають: надати довідки з місць навчання, роботи в іншому 

населеному пункті. 

"Якщо підтверджуючі документи не можливо отримати, людина 

проживає за кордоном, на тимчасово окупованій території, органи місцевого 

самоврядування складають акт, у якому визначено, хто зареєстрований у 

домогосподарстві, а хто фактично проживає. Такий механізм дає можливість 

отримувати субсидію", — сказала Олена Сичугова. 

"За даними перерахунку на опалювальний сезон кількість 

домогосподарств області у порівнянні з попереднім роком не змінилась: зараз 

— 35304, у минулому році — 35424. У неопалювальний сезон виплачувалась 

субсидія 27,4 тисячам домогосподарств". 

Які документи та способи подання на призначення субсидії 
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Керівниця обласного управління ПФ говорить, на оформлення 

соціальної допомоги надають документи за встановленою формою. 

"Заява, декларація, якщо житло не належить на праві власності тим, хто 

звертається за субсидією, то це договір найму житла. ВПО надають тільки 

довідку, що вони зареєстровані за цим домогосподарством. Можна звернутись 

до сервісного центру ПФ України незалежно від адреси проживання чи 

реєстрації людини, через уповноважених осіб або ЦНАП громад. Надіслати 

поштою на адресу територіального органу", — зазначила посадовиця. 

Електронне направлення заяви та декларації здійснюється через: 

 портал "Дія"; 

 мобільний застосунок Пенсійного фонду України; 

 вебпортал електронних послуг Пенсійного фонду України. 

"Якщо особі було відмовлено у субсидії на наступний рік через наявність 

боргів за комунальні послуги, то надати документи про сплату боргів або 

договір реструктуризації заборгованості". 

Зі слів начальниці ГУ Пенсійного Фонду України у Миколаївській 

області, для отримання субсидії з початку опалювального сезону звернення 

має надійти не пізніше 30 листопада. 

"Тобто протягом двох місяців після першого жовтня. Якщо звернення 

буде подано після першого грудня, субсидія буде призначатись з місяця 

звернення: якщо це грудень — з першого грудня, якщо січень — з першого 

січня", — додала Сичугова. 

Випадки, коли субсидія не призначається 

 наявність заборгованості за комунальні послуги протягом трьох 

місяців і більше на понад 680 гривень; 

 заборгованість по аліментах терміном три місяці й більше одного з 

членів сім’ї; 

 у складі домогосподарства є хоча б одна повнолітня людина без 

офіційних доходів, з яких сплачено єдиний соціальний внесок; 

 площа квартири становить понад 130 квадратних метрів, будинку — 

понад 230 квадратних метрів. Не йдеться про багатодітні сім'ї, 

будинки сімейного типу; 

 будь-хто зі складу домогосподарства має у власності транспортний 

засіб, з року випуску якого минуло менше п'яти років, крім мопеда і 

причепа; більше ніж один транспортний засіб, з року випуску якого 

минуло менше 15 років; 

 відкрито депозит на понад 100 тисяч гривень або здійснена покупка 

на суму понад 50 тисяч гривень. 

"Заборгованість — це найчастіший випадок відмови, коли 

перепризначаємо субсидію. У громадян є період до опалювального сезону 

вирішити ці питання, щоб не залишитись без допомоги держави", — говорить 

Олена Сичугова. 

Субсидія на купівлю дров чи вугілля 
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Станом на друге листопада у Миколаївській області, зі слів очільниці 

управління ПФ, з нарахування субсидії на тверде паливо звернулось 8681 

домогосподарство. 

"Цього опалювального сезону, як і минулого, Уряд ухвалив постанову 

від 15 жовтня №1169 "Про надання додаткової підтримки населенню на 

придбання твердого пічного побутового палива в опалювальний сезон". Тобто 

продовжено додаткову підтримку на цей вид палива для мешканців, які не 

користуються централізованим опаленням, не використовують природний газ 

або електрику для індивідуального опалення. Звертатись додатково тим, хто 

вже оформив субсидію, не потрібно, вони вже є у списках ПФ", — 

поінформувала Олена Сичугова. 

 

*** 

 

31.10.2024 

Radio Prague International 

https://ukraina.radio.cz/shtraf-za-vyhid-do-tualetu-chy-y-za-nevyrivnyane-

vzuttya-ekspluataciya-bizhenciv-8833278 

Штраф за вихід до туалету чи й за невирівняне взуття. 

Експлуатація біженців триває 

Проблема привертає увагу вже тривалий час, зокрема в Плзенському 

краї, де живе й працює друга найбільша громада українських біженців у Чехії 

(після Праги). Правами, а іноді й здоров’ям і життям біженців зловживають у 

першу чергу так звані «агентури». 

Ідеться про агентства праці (pracovní agentura) — такі агентства-

посередники формально наймають біженців до себе, а потім передають їх для 

роботи в інших закладах — нерідко без медичного й соціального страхування, 

без оплати надробочого часу, без відпусток і можливості взяти лікарняний 

тощо. Такі «агентури» часто забезпечують біженців і житлом — і таким чином 

отримують над ними практично повний контроль. Про проблему, на яку 

звертають уваги неурядові організації, пише інтернет-видання Novinky.cz. 

У Плзенському краї, за даними Міністерства внутрішніх справ Чехії, 

живе понад 32 тисячі українських біженців. Близько 17 тисяч із них працюють. 

Представник плзенської благодійної організації Diakonie Západ Віктор Румпік, 

який тривалий час приділяє увагу питанням міграції, прав людини й інтеграції 

прибулих і сам є соціальним працівником своєї організації і координатором її 

роботи з українцями, звертає увагу: від Бюро працевлаштування і з власного 

досвіду відомо, що в краї переважає працевлаштування саме через «агентури»-

посередники. Біженці нерідко йдуть на це, бо в таких агентствах із ними 

говорять українською чи російською і обіцяють вирішувати за них усі 

проблеми. 

На практиці ж біженці отримують від такого агентства трудовий договір 

іще не знайомою їм чеською мовою, який треба якнайшвидше підписати й 

відразу йти на робочу зміну — такий типовий сценарій наводить Ева Мала, 
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методистка з питань експлуатації і трудових відносин благодійної організації 

«Людина в скруті». 

Видання наводить один із прикладів, до якого залучилися представники 

неурядових організацій і який вони виклали в аналітичній записці про 

експлуатацію іноземців у Плзенському краї. Біженка Марія, з вищою освітою, 

яка втекла до Чехії з дітьми, мусила працювати по 12 годин на день у кімнаті 

без вікон і денного світла і отримувала 20—22 тисячі крон, із яких агентство 

вираховувало за оренду житла, точної суми якої Марії не повідомляли. А потім 

її змушували продовжити контракт уже на значно гірших умовах і 

переселитися в гірше житло. А пізніше їй стали погрожувати в смс-

повідомленнях. 

За даними неурядових організацій, декому з біженців не надають 

медичного і соціального страхування, їм не оплачують надробочий час, 

відпустку, лікарняні чи догляд за захворілою дитиною, їм влаштовують 

махінації з документами про платню. Серед нечесних практик — вирахування 

з платні, наприклад, за вихід із робочого місця до туалету чи й за невирівняне 

взуття в гуртожитку. 

Іще одну проблему становить житло, яке біженцям теж забезпечують 

«агентури» — і тим самим, каже Ева Мала, утримують українців у тісних 

руках. Це підтверджує й Клара Захова, яка керує консультаційним центром для 

іноземців благодійної організації Diecézní charita Plzeň. За її словами, загроза 

втратити роботу і одночасно й житло дуже велика. Люди зазнають тиску й 

маніпуляцій. А якщо вони вирішують домогтися свого, то стається, що вони 

не отримують останню платню, з них знімають різні вирахування, так що 

врешті вони ще й лишаються винні агентству. 

Віктор Румпік додає, що, коли настає проблема, агентства починають 

вимагати від біженців самостійно оплачувати житло, і при цьому 

встановлюють надмірні ціни: «Наприклад, 7,5 тисячі за ліжко в кімнаті зі 

спільним санвузлом у коридорі. Таким чином, родина з чотирьох осіб мусить 

заплатити 30 тисяч». За його словами, деякі практики сягають рівня новітнього 

рабства, коли не дотримуються основні права людини. 

При цьому іноземці, як правило, бояться повідомити про порушення 

поліції чи іншій установі. До стадії розслідування доходить лише в малій 

кількості випадків. Наприклад, речниця поліції Даґмар Брожова повідомила 

виданню Novinky.cz, що слідчі зараз розглядають справу, про яку нещодавно 

повідомило це видання — про українку, яку довели до передчасних пологів, 

унаслідок яких дитина померла. 

Після початку повномасштабної війни Росії проти України чеське 

Державне управління трудової інспекції взялося за контроль 

працевлаштування біженців у цій країні. Як повідомив речник установи Ріхард 

Колібач, на заході Чехії вже здійснили 166 широких перевірок і ще п’ять наразі 

тривають. «Серед найчастіших порушень були нелегальна робота, робота без 

укладення письмового договору, недотримання умов працевлаштування через 

агентство, невиплата платні чи її частини, невиплата обов’язкових доплат до 
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платні, відсутність реєстрації відпрацьованого часу і незабезпечення 

вступного медичного огляду», — сказав він. 

За словами президента Асоціації агентств працевлаштування Радована 

Бурковича, до нечесних практик вдаються нелегальні агентства. «Це так на 

99%, серед наших членів ми нічого такого не зареєстрували», — запевнив він. 

Але представники неурядових організацій із ним не згодні. Як сказала Ева 

Мала, до порушників належать і цілком легальні агентства, які мають усі 

належні дозволи, хіба що вони можуть не бути членами згаданої асоціації. 

Тим часом проблема не обмежується лише українськими біженцями, 

каже Віктор Румпік. Експлуатації зазнають і іноземці з інших країн, а також і 

соціально слабкі чехи. 

 

*** 

 

31.10.2024 

Radio Prague International 

https://ukraina.radio.cz/zmi-shtuchno-zanyzhuyut-kilkist-ukrayinciv-u-

chehiyi-chergova-dezinformaciya-v-8833301 

«ЗМІ штучно занижують кількість українців у Чехії»: чергова 

дезінформація в соцмережах 

Тим часом засоби інформації, принаймні в Чехії, повідомляючи про 

кількість біженців, подають лише офіційні дані — наприклад, Міністерства 

внутрішніх справ країни. 

За даними Управління верховного комісара ООН у справах біженців, 

станом на 15 жовтня в усьому світі поза межами України було зареєстровано 

6 мільйонів 752 тисячі українських біженців — такі дані надали до управління 

країни світу. 

«Менш ніж сім мільйонів? Та тільки в Чехії їх набагато більше, ніж 

твердять громадські засоби інформації… В деяких місцях вони вже значно 

переважають первісних мешканців. Так що забудьмо про ці штучно занижені 

цифри з казочок для добрих людей», — твердить допис, який активно 

поширюється в соцмережах. Але підстав не довіряти чеським громадським 

ЗМІ немає, свідчить аналіз одного з цих засобів інформації, Чеського радіо, 

пише його інтернет-видання iRozhlas.cz. 

Як сказав виданню наприкінці минулого тижня речник чеського МВС 

Ондржей Кратошка, «станом на 20 жовтня в Чехії було загалом 382 945 

громадян України з тимчасовим захистом». На цей час є вже свіжіші дані 

МВС: станом на 27 жовтня в країні був зареєстрований 384 481 біженець із 

України з тимчасовим захистом. Пожежно-рятувальний корпус, чеський 

аналог української Держслужби з надзвичайних ситуацій, який безпосередньо 

працює з біженцями, веде власну статистику, яка лише незначно відрізняється 

від даних МВС: станом на 31 жовтня там реєстрували 376 148 біженців. 

І саме ці офіційні цифри кількості біженців і наводять усі чеські 

громадські засоби інформації, Чеське радіо, Чеське телебачення і агентство 
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ČTK, і в своїх повідомленнях, і в своїх інтернет-версіях — iROZHLAS.cz, 

ČT24 i České noviny. Реальні ж кількості біженців не більші — а, навпаки, 

менші. 

Адже дехто повертається до України чи перебирається до інших країн, 

не повідомляючи про це офіційні чеські органи. Це стає очевидним наприкінці 

кожного березня, коли біженці перереєстровуються для отримання 

тимчасового захисту на черговий рік. За результатами цьогорічної 

перереєстрації біженців, зареєстрованих у Чехії, поменшало відразу більш ніж 

на 51 тисячу. 

Серед численних неправд, які активно поширюють щодо українських 

біженців і України, — і складання на них вини за економічні труднощі Чехії. 

Серед таких неправд було, наприклад, твердження, ніби державний борг Чехії 

зростає через підтримку нею України. 

А заяви, ніби Чехія витрачає на біженців великі кошти, спростовувалося 

вже безліч разів. Адже насправді країна на біженцях «заробляє» — їхні внески 

до чеського державного бюджету у вигляді податків тощо вже давно значно 

перевищують витрати на допомогу їм. 

 

*** 

 

02.11.2024 

Radio Prague International 

https://ukraina.radio.cz/integraciynyy-centr-u-kutniy-gori-dopomoga-dlya-

ukrayinciv-ne-prypynyayetsya-8833423 

Інтеграційний центр у Кутній Горі — допомога для українців не 

припиняється 

Українських біженців від розв’язаної Росією війни розкидало по всій 

Чехії, і у невеликому місті Кутна Гора, яке входить до списку культурної 

спадщини ЮНЕСКО, українці також намагаються наново побудувати своє 

життя. Одним з перших пунктів, куди вони звертаються, приїхавши до міста, 

є Центр підтримки інтеграції іноземців. 

Про роботу центру та допомогу українцям ми поспілкувалися з його 

директоркою Міхаелою Їндровою. 

— Як змінилася робота центру від початку повномасштабної війни 

в України? 

— Ще до початку війни у нашому центрі було багато роботи, але, 

звичайно, після повномасштабного вторгнення Росії в Україну наш об’єм 

роботи збільшився, бо ж приїжджають біженці — не знали куди звертатись, 

що робити. Спочатку вони мали проживання безплатне, також для того, щоб 

їх тут направити у правильному напрямку, ми більше над цим працювали, і так 

далі. 

— Чи змінилися зараз потреби українців, котрі до вас звертаються, 

від тих потреб, що були на початку повномасштабного вторгнення? 
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— Зараз люди більше цікавилися питанням проживання, тому що воно 

на даний момент змінилося, тому що спочатку проживали безплатно, а зараз 

повинні були собі вже оплачувати, або кудись переселитися, де буде для них 

вигідніше це проживання, тому з цими питаннями зверталися. Також стосовно 

середніх шкіл, стосовно освіти, хотіли допомогти з цим проконсультувати. 

— Яким чином центр допомагає в отриманні житла та роботи? 

— Для того, щоб знайти кращу роботу, звичайно, потрібно знати мову, 

хоча б на якомусь рівні, а також мати освіту, і ми також багато допомагали з 

визнанням освіти, робили нострифікацію дипломів. Багато жінок з України 

мають педагогічного напрямку освіту, і також стараємося допомогти, щоб 

вони працювали у цій сфері за своєю спеціальністю. Спочатку вони починали 

працювати як асистенти педагогів, але після двох років перебування в Чехії, 

звісно, вони вивчили мову на рівні В1 і можуть виконувати роботу вчителів-

педагогів. Звичайно, вони не навчають тут чеської мови, але свою 

спеціальність, інші предмети, які вони можуть викладати, і досить цим 

покращили ситуацію українських учнів, тому що якщо вони чогось не 

розуміли, то можуть підказати. 

— А стосовно амбіцій — чи хочуть зараз українці чогось більшого, 

ніж на початку повномасштабного вторгнення? 

— Звичайно, що коли вони приїхали на початку з України, тоді ніхто не 

знав, на який час вони тут зупиняться, спочатку хотіли зорієнтуватись взагалі, 

в даному місці, в даній державі, дізнатись, які закони, і так далі. Зараз вони 

вже бачать, що це все вже затягнулось і ніхто не знає, скільки часу вони тут 

далі будуть проживати. Тому, звичайно, їхні амбіції вищі, тому що багато хто 

хоче працювати у своїй сфері, що вони робили досі в Україні. 

— Стосовно настроїв у українців: якими вони стали в них, коли 

прийшло розуміння, що швидко війна в Україні не завершиться? 

— Це все індивідуально, тому що все залежить від того, яка ситуація у 

конкретної людини, конкретної сім’ї. Багато людей, які приїхали з України 

сюди, мали вже тут чоловіків, і питанням часу було, коли саме вони до них 

сюди переїдуть, а це їм відкрило можливість приїхати сюди в Чехію і 

залишитися тут, тому що тут, звичайно, економічна ситуація краща, ніж в 

Україні. Є люди, які тут чекають на закінчення війни, тому що в них вдома є 

родина, тому вони не планують тут залишатися. Тому сказати на даний момент 

ще не можна. 

— Стосовно дітей: ви сказали про те, що вони вже знають мову, в 

них краще з мовою, я так розумію, ніж у дорослих, — а наскільки в них 

краще з інтеграцією? Наскільки добре чеські діти приймають українців, 

яке ставлення до них? 

— Ця ситуація є також індивідуальною, не можна сказати, як конкретно, 

але у більшості випадків тут були мішані класи, тому діти з України навчалися 

з чеськими дітками, і вони досить швидко знайшли спільну мову, вивчили 

чеську. І коли, наприклад, були якісь виступи, якісь віршики, пісні співали 

разом, то на перший погляд неможливо було відрізнити та зрозуміти, що 
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дитина з України. Вони дуже гарно розмовно спілкувалися чеською мовою. 

Звичайно, є винятки, наприклад, у старших діток, коли вони відмовлялись 

вивчати чеську мову, був якийсь блок психічного фактору, чи просто дитина з 

якоїсь певної причини не хотіла навчатись мові. Але все одно за допомогою 

психологів якось вирішувалось це питання, і далі вони адаптувались тут. 

Конкретно у Кутній Горі у кожній школі були українські асистентки, а також 

психологи, тому це досить полегшувало роботу самих чеських вчителів, а 

також допомогло самим діткам. Тому що якщо вони не розуміли, не могли, не 

знали, як відреагувати на якусь конкретну ситуацію, то відразу була допомога. 

А також якщо були — звичайно, що не обходиться ніде без, не можу сказати, 

що прямо конфліктів, але є якісь суперечки, — то одразу це вирішували на 

місці, щоб якось той конфлікт не розвивався і не погіршувався. 

— У вашому центрі, напевно, є якісь майстер-класи, заняття для 

дітей — що ви пропонуєте саме українським дітям? 

— Так, звичайно, у нашому центрі проводиться багато клубів, 

добровільних заходів. Наприклад, для старших діток — 12—13 років та 15+ — 

є різні настільні ігри та різні добровільні заходи, а у молодших діток 

проводяться мистецькі клуби-воркшопи: виробляють, зустрічаються разом, 

також спілкуються. Тобто досить багато є різних таких заходів, які наш центр 

пропонує. Протягом літа від обіду на чотири години мали різні клуби, а також 

були додаткові заняття, або проводимо також одноразові добровільні заходи, 

якісь семінари. 

— Ще хотіла запитати з приводу чеської, тому що курси та набори 

на них тривають безперервно, — чи дійсно є така потреба в них, чи 

українці проходять по кілька разів один і той самий рівень? 

— Ми починаємо курси з початкового рівня А0 — А2, і далі люди, які 

дійсно хочуть навчатися і хочуть покращити свій рівень знань, такі витривалі 

вони, — то вони йдуть далі продовжують навчатися, аж до рівня В3 — це такий 

найвищий рівень. Ці курси безплатні, можливо, через це така велика 

зацікавленість, бо ці курси не лише для біженців, але і для людей, котрі вже 

мають тут дозвіл на перебування, довший час вони тут, і також продовжують 

— навчаються. 

— А за вашими відчуттями, як змінилося життя з початком 

повномасштабної війни в Україні саме у Кутній Горі, коли сюди приїхало 

багато українців? 

— Як на мене, то нас досить це з’єднало — з школами, з органами влади, 

з іншими організаціями. На даний момент ми більше маємо уявлення про 

кожну установу, хто чим займається, хто чим може допомогти, щоб якось 

надати цю підтримку, цю допомогу у більшій кількості. Наприклад, також 

приїжджають дітки з інвалідністю, також знаємо вже, яка організація 

займається з такими дітками, і можемо дати контакти. Як на мене, то це досить 

нам допомогло з того боку, щоб краще про себе дізнатись і поєднатись разом. 

— Які нагальні потреби у вашого центру зараз? 
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— На даний момент, як на мене, ситуація у центрі є досить доброю, я 

думаю, що ми вміємо задовольнити потреби наших клієнтів і дійсно зробити 

свою роботу так, як вони цього очікують. Досить помітно, що громада 

українців адаптувалася настільки, що вони створюють свої якісь клуби, якісь 

проводять добровільні заходи, багато також тут неурядових, неприбуткових 

організацій, які також підтримують ось такі якісь види діяльності, тому, як на 

мене, досить гарно тут все організовано, саме у Кутній Горі і в нашому центрі. 

Також є у центрі нотаріус — кому потрібна якась допомога чи консультація з 

правової точки зору, можуть також люди сюди звернутись, і в кого такий 

випадок, що потрібно більше допомогти, то така можливість також є. 

— Якщо я не помиляюся, то у Кутній Гори з появою українців 

з’явилися і українські заклади — ресторани, магазини, тощо. Чи є у вас 

серед них улюблені? 

— Не можу сказати, що це змінилося конкретно після 

повномасштабного вторгнення — і до того часу в Кутній Горі було досить 

багато людей з України. Напевно, ресторан і магазин у Кутній Горі був 

відкритий ще до війни, але багато зараз повідкривали косметичних салонів та 

перукарень, хто хоче вести свою підприємницьку діяльність, намагається щось 

відкрити. 

Із перекладом люб’язно допомагала перекладачка Центру підтримки 

інтеграції іноземців у Кутній Горі Людмила Климковська, вона вже давно 

проживає у Чехії та від самого початку повномасштабної війни в Україні 

допомагає українцям, тому цікаво було поспілкуватися і з нею. 

— Розкажіть, будь ласка, про цей центр, вашу роботу у ньому — як 

давно ви тут, що можете сказати про українців, котрі сюди приходять? 

— Я працюю тут в Інтеграційному центрі в Кутній Горі з квітня 2022 

року, власне, коли розпочалося це повномасштабне вторгнення. Від початку 

допомагала тут як волонтер, а потім почала працювати в цьому центрі 

офіційно. Люди сюди приходять з різними питаннями, як, наприклад, курси 

чеської мови, консультуються з соціальних питань. Часто тепер звертаються 

до психолога, до юриста. Я працюю як перекладач, тобто перекладаю те, що 

говорять наші люди, українці, і наші представники Інтеграційного центру. 

Зараз настрій у українців кращий, ніж був на початку — мені здається, що 

люди вже звикли до цього. З початку це було щось нове, ще щось страшне, всі 

приходили в сльозах, потрібна була підтримка, досить часто, хоча це була і не 

моя робота, я заспокоювала людей, казала, що все буде добре, виконувала 

також якусь роботу психолога, хоча я не психолог. А зараз вони такі, вже, 

напевно, звикли, не знаю, що буде далі, коли це закінчиться, але налаштовані 

просто жити тут, розуміють, що їм необхідно знайти все, що їм потрібно для 

життя — покращити життя, щоб було їм тут зручно, їхнім діткам. 

— Серед українських біженців у вас з’явилися друзі? 

— З’явились. В мене є син, він ходить зараз до другого класу, у першому 

класі приїхав хлопчик з України, вони проживають від нас недалеко, наші сини 

подружились і ми спілкуємося з його батьками. 
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— Що ваш син розповідає, як сприймають дітей з України? Тому що 

в мене є особистий досвід: моя дитина спочатку говорила, що все 

прекрасно, все добре, а потім виявилося, що не дуже добре приймають 

українців. 

— Це залежить конкретно від дітей та середовища, яке їх оточує. Чула 

про випадки, що спочатку чеські діти були у захваті, що були діти з України, 

вони не розуміли один одного, але спілкувалися, якось на руках, аби 

порозумітись, — а зараз вже навіть, якщо дітки вже вивчили мову чеську, їм 

легше спілкуватися, але, напевно, на мою думку, є такий вплив батьків. Вони 

чують, що говорять вдома, про що розмовляють, тому що бувають випадки, 

коли приходила дитина до школи і говорила: «А мама казала, що ти такий, а 

ти сякий, що ти з України і повертайся в Україну» — бувають такі різні 

випадки. Але я завжди говорю своїм діткам, у мене двоє дітей: «Ви на ці речі 

не звертайте увагу, то говорить не та конкретна дитина, але, можливо, батьки, 

але це все проходить, ви будете ходити разом до школи, до вас звикнуть і буде 

все добре». 

— Ви в Чехії мешкаєте вже 16 років і, напевно, відчуваєте, як 

змінилася Чехія з того моменту, як почалося повномасштабне вторгнення 

і багато українців приїхало до Чехії, — що можете сказати по власних 

своїх відчуттях? 

— Коли ми приїхали сюди в Чехію, то ми були повинні знайти собі тут 

все самі, всього досягти самі, не було гуманітарної допомоги, фінансової. Коли 

ми вирішували питання стосовно перебування в Міністерстві внутрішніх 

справ, ми повинні були все зробити самі. З моменту повномасштабної війни 

для українців в Чехії всюди відкриті двері, їм допомагають, їм всі говорять, де 

що вони можуть зробити, де безкоштовно багато речей, і ця фінансова 

допомога з центру зайнятості досить не подобається чехам, вони починають 

налаштовувати навіть тих українців, які тут проживають давно, проти 

біженців: «Їм все далося, а вам, коли ви тут були, то не було нічого, ви все 

мусили собі самі, а якщо ні, то вам просто відміняли візу — закривали, і вами 

ніхто не цікавився, відправляли в Україну» — і так далі. 

— Ви відчуваєте по настроях українців, вони хочуть повертатися чи 

через те, що все так затягнулося, вони тут влаштовуються і не думають 

про повернення? 

— Я думаю, що більшість українців, котрі приїхали сюди зараз, вони тут 

залишаться. Вони не говорять про повернення, вони говорять, що вони хотіли 

б повернутися, але більшість налаштована тут мешкати, бо дітки почали 

ходити до школи — багато приїхало, коли діти були малі, а зараз почали 

ходити у перший, другий клас. Для них ця мова, це навчання у цій школі вже 

є звичним, і якщо вони поїдуть до України, то їм потрібно буде наново там все 

вивчати і пристосовуватись вже там. Є багато людей, які не мають куди 

повернутися, які мають розбиті домівки, і це ситуація, яка навіть не 

обговорюється. 
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— А серед відвідувачів вашого Інтеграційного центру чи багато 

дітей, які продовжують навчання і в український школі, незважаючи на 

те, що здобувають освіту і у чеській? 

— Так, це правда. Дуже багато українців навчаються і онлайн — з 

України проходять навчання, і відвідують школу тут. У попередні роки 

приходили сюди на консультацію і говорили працівники, що вони не 

зобов’язані продовжувати навчання в Україні, що Україна буде брати до уваги 

це навчання у випадку, якщо вони захочуть повернутись, проте все одно від 

навчання вони не відмовились. Багато хто говорить, що українська освіта 

сильніша, що там більше вимог до дітей, а в Чехії послаблене навчання і немає 

домашніх завдань, тому батьки не хочуть, щоб дитина полишала заняття в 

Україні. 

 

*** 
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Допомога для ВПО: що може змінитися з 1 листопада 

Через війну, яку розпочала Росія, багато українців були змушені 

покинути свої домівки та стали внутрішньо переміщеними особами (ВПО). 

Переселенці отримують щомісячно виплати від держави. Видання NV 

розповіло, хто з ВПО отримуватиме виплати з 1 листопада. 

Чи будуть ВПО отримувати виплати у листопаді 

В Україні громадяни, які мають статус ВПО, можуть отримати допомогу 

від держави. Так, у серпні 2024 року завершився термін виплати допомоги на 

проживання для значної частини ВПО вразливих категорій. Ці переселенці 

отримували виплату щонайменше з липня 2023 року, а більшість з них – 

півтора чи два роки. 

Для продовження підтримки ВПО, які перебувають у складних життєвих 

обставинах, Уряд продовжив ці виплати ще на шість місяців — тобто до 

лютого 2025 року. 

У листопаді автоматично виплати продовжать отримувати найбільш 

вразливі категорії переселенців: 

 пенсіонери, у яких розмір пенсії не перевищує 9444 грн; 

 люди з інвалідністю I чи II групи, діти з інвалідністю віком до 18 

років, тяжкохворі діти; 

 діти-сироти та діти, позбавлені батьківського піклування віком до 23 

років, а також батьки-вихователі і прийомні батьки. 

Розмір виплат для ВПО становить: 

 для осіб з інвалідністю та дітей — 3000 грн; 

 для інших осіб — 2000 грн. 

Отримувати гроші можна 15-го та 28-го числа кожного місяця. 
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Кому з ВПО треба звертатися за продовженням виплат 

Інші категорії ВПО теж можуть отримувати допомогу від держави, але 

для цього вони мають написати відповідну заяву. Це стосується: 

 родин з дітьми до 14 років, які проживають в зоні активних чи 

можливих бойових дій, або ж в умовно безпечних регіонах, але діти 

там не мають змогу вчитися офлайн; 

 родин, де один з членів сім'ї доглядає за особою з інвалідністю I 

групи або дитиною з інвалідністю віком до 18 років, або тяжко 

хворою дитиною; 

 малолітніх дітей до 14 років, які прибули без супроводу батьків (за 

заявою особи, яка перебуває у родинних відносинах); 

 вагітних жінок, починаючи з 30 тижня вагітності. 

Ці категорії ВПО можуть у листопаді подати спеціальну заяву на 

призначення або продовження виплат. 

 

*** 

 

01.11.2024 

ZN.UA 

https://zn.ua/ukr/europe/v-nimechchini-provalilas-prohrama-iz-

shvidkoho-pratsevlashtuvannja-ukrajintsiv.html 

В Німеччині провалилась програма із швидкого працевлаштування 

українців 

Як засвідчив аудит Рахункової палати Федеральної Республіки 

Німеччина, в країні зазнала провалу федеральна програма працевлаштування 

біженців із України. Так, зараз  соцдопомогу в країні отримують приблизно 

720 000 українців, у тому числі близько півмільйона працездатних, пише Bild. 

Так, щомісячні витрати в Німеччині на допомогу українцям складають 

539 млн. євро. Рік тому уряд запустив для громадян України «турбо-програму» 

з працевлаштування, знизивши для них загальні правила та вимоги до знання 

німецької. Але вона не показала результатів. 

Впродовж 2023 року лише 20% випускників інтеграційних курсів 

отримали від центрів зайнятості пропозицію про роботу. При цьому жоден із 

них так і не почав працювати. Цього року вакансії отримали 40% випускників, 

на роботу вийшли менше ніж 1%. Центри зайнятості без перевірки 

погоджуються з тими, хто відмовляється від вакансій, називаючи їх 

«неприйнятними» для себе. 

Іншою проблемою є довгий час очікування на інтеграційні курси, а 

також часта відмова від них нібито через проблеми зі здоров'ям. Крім того, 

після закінчення курсів випускники мають приходити до центру зайнятості 

кожні шість тижнів, але у 2023 році термін очікування запису складав у 

середньому півроку, а в 2024 році зменшився до 115 днів. 
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Видання зазначає, що українці навчились знаходити вигоду із німецької 

бюрократії. Більшість дійшли висновку, що в країні не треба багато 

працювати, щоб добре жити. 

«Будь-кого, хто називає себе хворим, не перевірятимуть. Повернутися 

на батьківщину на кілька тижнів – не проблема: все одно ніхто не перевіряє 

паспорт на штампи про виїзд та в'їзд. А поїсти найкраще у благодійників… 

Необхідний поворот у мисленні. Будь-хто, хто потребує допомоги, повинен її 

отримати. Але ми більше не можемо дозволяти, щоб нас використовували. Це 

стосується всіх: і українців, і німців», - пише видання. 

Німеччина є країною з найбільшою кількістю українських біженців зі 

статусом тимчасового захисту (1,11 млн осіб, 26,9% від загальної кількості в 

ЄС). Нещодавно Міністерство фінансів Німеччини заявило, що пропонує 

ввести новий правовий статус для біженців з України, аби зменшити соціальні 

виплати та прискорити залучення українців на ринок праці. 

 

*** 

 

02.11.2024 

ZN.UA 

https://zn.ua/ukr/ECONOMICS/pidtrimka-vpo-jaka-peredbachena-dlja-

studentiv.html 

Підтримка ВПО: яка передбачена для студентів 

Через війну, яку розпочала Росія, багато українців змушені були 

покинути свої домівки та стати внутрішньо переміщеними особами. Вони 

можуть розраховувати на допомогу від держави. 

Фахівці «Юридичного порадника для ВПО» розповіли про державну 

цільову підтримку внутрішньо переміщених студентів. Вона включає наступні 

складові. 

Повна оплата навчання для здобуття професійної, професійно-технічної 

освіти, фахової передвищої та вищої освіти за певним освітньо-

кваліфікаційним рівнем коштом загального фонду – державного або місцевих 

бюджетів – у разі зарахування на місця державного/регіонального замовлення 

відповідно до умов та правил прийому (з урахуванням квот, установлених 

відповідно до законодавства. 

Надання в установленому законодавством порядку пільгових 

довгострокових кредитів для здобуття професійної, професійно-технічної, 

фахової передвищої та вищої освіти –  у разі зарахування на навчання згідно з 

умовами, укладеними між закладом вищої освіти й фізичною або юридичною 

особою, відповідно до умов прийому. 

Соціальна стипендія для осіб, які навчаються за державним або 

регіональним замовленням за денною формою навчання. 

Безоплатне забезпечення підручниками коштом бібліотечного фонду 

відповідного закладу освіти. 
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Безоплатний доступ до інтернету, систем баз даних у державних і 

комунальних закладах освіти. 

Проживання у студентських гуртожитках з пільговою оплатою в розмірі, 

визначеному закладом фахової передвищої або вищої освіти в установленому 

законодавством порядку, але не більш як 50% граничного розміру плати за 

проживання у студентських гуртожитках. 

Безоплатне проживання в учнівських та студентських гуртожитках – для 

осіб, які навчаються за денною формою навчання. 

Державно цільова підтримка таких осіб здійснюється до закінчення 

ними закладів освіти, але не довше, ніж до досягнення ними 23 років. 

 

*** 

 

29.10.2024 

Радіо Свобода 

https://www.radiosvoboda.org/a/ty-iak-viyna-bizhentsi-khvoroba-

chekhiya/33163725.html 

«Люди-метелики» на тлі війни: як Чехія стала прихистком для 

тяжкохворих біженців з України 

Через вкрай високу вразливість шкіри таких, як вони, називають 

«людьми-метеликами». Війна в Україні забрала у них дім, проте залишилася 

воля до життя. Дві сестри, Надія та Марія Возні, які страждають на рідкісне 

захворювання – бульозний епідермоліз, знайшли притулок у Чехії. 

Згідно з даними національної дитячої лікарні «Охматдит» станом на 

2023 рік, в Україні близько 300 людей мають це генетичне захворювання, яке 

робить шкіру надзвичайно вразливою: навіть найменший дотик може 

призвести до ран та пухирів. Вони можуть з’являтися не лише на шкірі, але й 

на слизових оболонках, що ускладнює прийом їжі. У пацієнтів часто 

спостерігається втрата нігтів та деформація суглобів. Загоєння є тривалим і 

болісним процесом, а відкриті рани піддаються ризику інфекцій та сепсису. 

Це історія про виживання, силу боротися, людяність в складний період 

війни. І, звісно ж, підтримку, яку сестри з України отримали від країни, що 

стала для них другою домівкою. Розповідає проєкт «Ти як?» від Радіо Свобода. 

Життя на межі 

Сестри народилися в селищі Донське, що поблизу Волновахи на 

Донеччині. У 2014 році їхнє рідне містечко стало частиною так званої «сірої 

зони», де регулярні військові навчання, польоти літаків і звуки вибухів стали 

частиною повсякденного життя. «Часто, коли мама була на роботі, я 

залишалася вдома сама. Пам’ятаю, як будинок тремтів від вибухів, і це було 

дуже страшно. Школа продовжувала працювати, але під час обстрілів нас 

відпускали додому або ми ховалися у бомбосховищі. З’явилося багато страхів, 

навіть ходити до школи було лячно», – згадує Марія, якій тоді було 13 років. 

Надія ж ще в 2013-му переїхала до Харкова, щоб вступити до 

юридичного університету, а в 2018-му до неї вже приєдналася й Марія. Життя 
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у великому місті відкривало сестрам нові можливості, але все змінилося з 

початком повномасштабної війни в лютому 2022 року. 

«Перший день війни запам’ятався тим, що мене розбудила Марія. Я не 

чула вибухів, бо ношу слуховий апарат, а вночі сплю без нього. Марія мене 

будить і каже, що почалась війна», – згадує Надія. 

Коли війна охопила Харків, сестри намагалися евакуюватися. На вокзалі 

їх чекала величезна тиснява: «Там було стільки людей, що я почала задихатися 

і втратила контроль – у мене була панічна атака», – згадує Марія. Через натовп 

сестри розлучилися, але зрештою їм усе ж вдалося об'єднатися і сісти на інший 

потяг. 

«Це був момент безвиході: я пам’ятаю, як сказала: ось наші два 

посвідчення, ми обидві – люди з інвалідністю, і я не зрушу з місця, поки ви нас 

не впустите», – розповіла дівчина. 

Коли їх запитали, куди вони прямують, сестри відповіли, що не знають. 

Дізнавшись, що кінцева станція – Ужгород, вони вирішили їхати туди. В 

Ужгороді волонтери допомогли знайти тимчасове житло, а наступного дня їх 

відвезли до кордону. 

Як Чехія простягнула руку допомоги сестрам з України 

Щойно перетнувши кордон, українки розгубилися, не знаючи, куди йти 

далі. 

«До нас підійшов волонтер і запитав, куди ми їдемо – до Польщі, до 

Словаччини чи до Німеччини? А ми й не знали, що відповісти», – згадує Надія. 

Їхня двоюрідна сестра зателефонувала і повідомила, що знайшла для них 

житло у Празі. Так сестри опинилися в Чехії. 

Чехія приймала українських біженців з перших днів війни. Надія та 

Марія не лише отримали дах над головою, а й, кажуть, доступ до високоякісної 

медичної допомоги. 

«Коли ми приїхали, буквально на наступний день до нас приїхали люди 

з організації DEBRA, яка займається підтримкою людей з бульозним 

епідермолізом. Вони привезли не тільки ліки, а ще й засоби особистої гігієни 

та одяг», – згадує Марія. Перший час дівчата проживали в недобудованому 

готелі, де не було ні столу, ні ліжок. 

«Майстри принесли навіть такі дрібниці, як чайник, чашечки та ковбасу. 

Ми їли просто на підлозі, і це був перший нормальний прийом їжі за довгий 

час», – розповідає Надія. 

Новий початок 

Життя в новій країні, кажуть дівчата, почалося з проблем. «На другий 

день після отримання візи в мене сталося звуження стравоходу, викликане 

бульозним епідермолізом, що робило прийом їжі дуже болючим», – розповідає 

Марія. 

Надія теж згадує складнощі адаптації: «Я дуже сильно хвилювалася. 

Коли ми приїхали, у готелі запропонували роботу – і я пішла мити посуд та 

сервірувати столи, просто щоб зайняти голову. Перший місяць я працювала, а 

потім і сама захворіла». Дівчина пригадує, що перші пів року вони спали по 
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12-15 годин на день і майже нікуди не виходили, лише оформлювали 

документи та намагалися оговтатися від пережитого. 

Згодом, з приходом весни та літа, Надія почала відчувати інтерес до 

міста. «Я почала ходити на побачення, намагалася щось робити, знайомитися 

з людьми», – згадує Надія. 

Марія також поступово почала відновлюватися, і до літа наступного 

року її стан значно покращився: «Після тяжкого року я нарешті почала 

нормально їсти і почуватися краще». 

Під час одного з візитів до організації DEBRA сестри потрапили на фото, 

яке згодом опублікували в соціальних мережах. Тоді – на Надію підписалася 

мама маленької дівчинки з таким самим захворюванням, яка шукала няню для 

своєї піврічної доньки. Багато хто, кажуть сестри, боявся доглядати за 

дитиною з такою хворобою, тому Надія та Марія запропонували свою 

допомогу. Протягом двох років вони регулярно відвідували цю сім’ю, 

допомагаючи доглядати за дівчинкою. А чеська родина у відповідь допомагала 

українкам: «Вони хотіли підтримати нас фінансово, бо розуміли, як нам 

важко», – розповідає Надія. 

Медична підтримка і можливості в Чехії 

Упродовж усієї повномасштабної війни Чехія активно продовжує 

підтримувати українських біженців, забезпечуючи доступ до медичних 

послуг, включно з лікуванням важких захворювань. Українцям, які мають 

статус тимчасового захисту, надається державне медичне страхування, що 

покриває більшість медичних послуг на рівні з громадянами Чехії. Це включає 

лікування складних і хронічних захворювань, таких, як онкологічні, 

кардіологічні, нефрологічні, неврологічні захворювання та підтримку 

ментального здоров’я. 

Важливу роль у цьому відіграє програма MEDEVAC, яка надає 

безкоштовну медичну допомогу вразливим групам населення. З початку 

повномасштабної війни безпосередню допомогу в рамках програми 

MEDEVAC отримали загалом 90 осіб з України. MEDEVAC працює шляхом 

відправлення чеських медичних бригад за кордон, навчання іноземних 

медичних працівників, евакуації пацієнтів на лікування до Чехії та підтримки 

проєктів з розвитку медичної інфраструктури. 

На початку війни були створені й спеціалізовані медичні центри UA 

Points, щоб забезпечити українським біженцям доступ до безкоштовної 

первинної та спеціалізованої медичної допомоги. Тут надавали невідкладну 

допомогу дорослим і дітям, працювали гінекологічні кабінети, а також були 

доступні послуги перекладача. Згодом Міністерство охорони здоров’я 

вирішило, що потреби українських біженців можуть бути задоволені в рамках 

звичайних медичних закладів. Робота UA Points була інтегрована у стандартну 

систему охорони здоров’я, і медичні установи продовжують надавати 

допомогу пацієнтам з України на тому ж рівні. 
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Крім того, Чехія приділяє увагу психічному здоров’ю українських 

переселенців, організовуючи консультації з психологами та 

психотерапевтами. 

Станом на вересень 2024 року, лише за даними найбільшої страхової 

компанії VZP з державного сегменту в Чехії, у медичних закладах країни за 

роки великої війни було зареєстровано 311 тисяч українців із тимчасовим 

статусом захисту. Близько 2 тисячі осіб з них потребували медичної допомоги 

вартістю понад 500 тисяч чеських крон (близько 900 тисяч гривень). Водночас 

переважна більшість зареєстрованих біженців, а саме – 255 тисяч осіб, не 

скористалися жодною медичною послугою, покритою державним медичним 

страхуванням. 

 

*** 

 

01.11.2024 

Радіо Свобода 

https://www.radiosvoboda.org/a/news-kuts-polshcha-ukrayintsi-

bizhentsi/33183649.html 

У Польщі готуються до можливої нової хвилі біженців з України  

Люблінське воєводство готується до можливої нової хвилі біженців з 

України. Про це у коментарі Радіо Свобода повідомив генеральний консул 

України у Любліні Олег Куць. За словами дипломата, щомісяця у місті 

проводять засідання координаційної групи з питань допомоги громадянам 

України на території Люблінського воєводства, на яких, зокрема, 

обговорюють ці питання. 

Він додав, що якихось серйозних сигналів про ймовірний великий 

наплив українців немає. 

«Перед зимою, як і минулого року, цьому питанню ми приділяємо 

більше уваги. Днями була така зустріч, ми пропрацьовували різні сценарії. 

Можу сказати, що в Люблінському воєводстві високий рівень готовності. Є 

списки волонтерів, які у 2022 році допомагали нашим громадянам. У цьому 

списку кілька сотень волонтерів, яких при потребі зберуть і залучать до 

допомоги. Є чітке розуміння хто чим займатиметься, хто працюватиме на 

кордоні, хто на вокзалі», – розпровів Олег Куць. 

Крім представників органів місцевої влади, неурядових організацій, 

волонтерів та українських дипломатів, до координаційної групи входять 

представники управління Верховного комісара ООН у справах біженців, які 

консультують волонтерів про різні гранти, на які можна податися, щоб 

отримати фінансову допомогу для підтримки біженців. 

За словами генерального консула України у Любліні Олега Куця, чи буде 

нова хвиля українців-втікачів від війни до Польщі залежить від кількох 

чинників, зокрема, від російських атак на енергетичну інфраструктуру 

України та ситуації на фронті. 
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Напередодні у коментарі польському медіа RMF FM воєвода 

Люблінського воєводства Кшиштоф Коморський сказав, що у разі потреби 

пункти прийому біженців можуть розгорнути протягом 24-48 годин. 

«Якщо буде потреба надати допомогу людям, які тікають від війни чи 

холоду, будемо до цього готові. У попередні роки були такі місяці, коли це 

було кілька сотень людей щоденно, а було і кілька тисяч. Це були найбільші 

потоки, ми до цього теж готові, але я думаю, що нам це більше не загрожує», 

– зазначив Коморський. 

У травні посол України в Польщі Василь Зварич повідомляв, що 

кількість громадян України, які прибули до Польщі після початку 

повномасштабного вторгнення Росії в Україну, зменшилася з 1,3 мільйона до 

950 тисяч. 

 

*** 

 

01.11.2024 

Радіо Свобода 

https://www.radiosvoboda.org/a/news-opytuvannya-ukrayina-polshcha-

vidnosyny/33184307.html 

Більше половини поляків вважають, що відносини між Україною та 

Польщею погіршилися – опитування 

Більшість опитаних полків вважають, що за останній рік відносини між 

Польщею та Україною погіршилися, свідчать дані дослідження United Surveys 

для видання Wirtualna Polska. 

За даними опитування, 43,6% поляків вважає, що відносини між 

країнами «скоріше погіршилися» і 17,7% респондентів відповіли, що вони 

«однозначно погіршилися». 

Відповідь «скоріше покращилися» обрали 7,8% опитаних і лише 0,1% 

вважають, що польсько-українські відносини «однозначно покращилися». 

Також 21,9% респондентів вважають, що двосторонні відносини «не 

змінилися». 

Опитування було проведене 21-22 жовтня 2024 року методом 

CAWI/CATI серед тисячі осіб. 

Погіршується також ставлення поляків до біженців. За даними 

найновішого дослідження СBOS (Центр дослідження громадської думки), 

оприлюдненого 10 жовтня, лише 53% поляків підтримують прийняття у 

Польщі українських біженців. Це найнижчий показник від початку великої 

війни. У березні 2022-го підтримка українських втікачів від війни поляками 

становила 94%. 

Водночас лише 15% опитаних українців вважають Польщу надійним 

союзником. 45% респондентів вважають «скоріше надійним», 6% не 

визначилися з відповіддю, 25% опитаних назвали Польщу «скоріше 

ненадійним партнером», а 10% українців вважають Польщу «дуже непевним 

союзником». 
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Після початку повномасштабної війни понад 73 % українців змінили на 

краще свою думку про польський народ. Свідчили дані опитування агенції Info 

Sapiens у серпні 2022 року на замовлення польського Центру діалогу імені 

Юліюша Мєрошевського. 

У травні посол України в Польщі Василь Зварич повідомляв, що 

кількість громадян України, які прибули до Польщі після початку 

повномасштабного вторгнення Росії в Україну, зменшилася з 1,3 мільйона до 

950 тисяч. 

 

*** 

 

02.11.2024 

Радіо Свобода 

https://www.radiosvoboda.org/a/video-ukrainski-pidlitky-u-

shveitsarii/33185060.html 

В 15 років – робочий контракт і власний рахунок у банку. Як 

українські підлітки працевлаштовуються у Швейцарії 

У Швейцарії живе понад 66 тисяч біженців з України, з них близько п'яти 

тисяч – це молодь від 15 до 20 років. Після закінчення середньої школи, тобто 

дев'ятого класу, усі, хто навчаються у Швейцарії, мають вибір – або вступати 

до гімназії і далі – в університет, або обрати професійну освіту, яка передбачає 

оплачуване стажування в місцевих компаніях. Це так зване Lehre і навчання в 

училищі безпосередньо за фахом. Приблизно 65% тутешніх підлітків 

зупиняються на Lehre, тобто починають працювати і заробляти свої перші 

гроші у ранньому віці. Уряд Швейцарії ще торік постановив: українці, які 

розпочали Lehre, зможуть залишатися в країні, доки не закінчать стажування, 

навіть якщо статус захисту для українських біженців скасують раніше. 

 

*** 

 

28.10.2024 

ТРИБУН 

https://tribun.com.ua/uk/115393-juristi-rozpovili-komu-z-pereselentsiv-

mozhut-pripiniti-viplatu-dopomogi 

Юристи розповіли, кому з переселенців можуть припинити виплату 

допомоги 

Причини для припинення виплати допомоги переселенцям можуть бути 

різними. Дехто з ВПО може втратити допомогу після верифікації, декому ж 

можуть припинити виплати незаконно. 

Про це розповіли юристи Донбас SOS. 

Підстави для припинення допомоги на проживання, через які деякі ВПО 

залишились без виплат у жовтні. 

 враховано дохід члена сім’ї, який тривалий час проживає окремо і не 

має включатись до складу сім’ї;  
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 враховано дохід членів сім’ї – військовослужбовців; 

 виявлено житло, яке знаходиться на підконтрольній території 

України, при чому на території, яка не віднесена до зони активних 

(можливих) бойових дій;  

 перевищено розмір доходів (отримана на роботі премія чи збільшено 

розмір пенсії);  

 інші підстави. 

Порядком надання допомоги на проживання ВПО передбачено, що 

уповноважена особа зобов’язана протягом 14 календарних днів після 

виникнення змін, які впливають на визначення права на отримання допомоги, 

повідомити про це орган соцзахисту населення, уповноважену особу 

виконавчого органу сільської, селищної, міської ради або центр надання 

адміністративних послуг. 

Якщо в отримувачів, яким призначено допомогу, відбулися зміни, які 

впливають на право на отримання допомоги, розмір допомоги 

перераховується з місяця, що настає за місяцем виникнення таких змін. 

"Якщо було придбано житло, автомобіль, або у членів сім’ї з’явився 

депозит на суму більше 100 тис. грн, уповноважений член сім’ї має обов’язок 

про це повідомити уповноважений орган (звернутися до органу соцзахисту 

населення чи ЦНАПу з відповідною заявою). Сюди також можна віднести 

збільшення суми доходу у зв’язку з чим середньомісячний сукупний дохід на 

одного отримувача став більше 9444 грн", – зазначають правозахисники. 

Проте в організації наголошують, що не всі підстави припинення виплат, 

якими керуються органи соцзахисту населення, є правомірними. 

 

*** 

 

01.11.2024 

ТРИБУН 

https://tribun.com.ua/uk/115442-kabmin-zatverdiv-subsidiju-na-orendu-

zhitla-dlja-vpo-jak-podati-zajavku-i-xto-mae-pravo-na-dopomogu 

Кабмін затвердив субсидію на оренду житла для ВПО: як подати 

заявку і хто має право на допомогу 

Кабінет Міністрів України ухвалив постанову №1225, згідно з якою 

внутрішньо переміщені особи можуть отримати субсидію на оренду житла. 

Постанова набирає чинності наприкінці січня 2025 року, після тримісячного 

періоду від дати її публікації. 

Про те, хто може претендувати на цю допомогу та яким чином можна 

залишити заявку, розповіли спеціалісти Юридичного порадника для ВПО. 

Субсидія надається особам, які перемістилися з територій, що були 

охоплені бойовими діями або тимчасово окуповані, і не мають власного житла 

понад 13,65 кв. м на людину в інших регіонах. 

Також право на допомогу мають ВПО, чиї домівки зруйновані чи 

пошкоджені до стану, непридатного для проживання, за умови, що дані про це 
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внесені в Реєстр знищеного або пошкодженого майна або підтверджені 

офіційним звітом. 

Важливо також мати укладений договір оренди житла за офіційною 

формою, затвердженою Постановою, на термін не менше шести місяців. 

Субсидія розраховується індивідуально, з урахуванням доходу сім'ї, кількості 

її членів та вартості оренди. 

Подати заявку на субсидію можна буде через органи Пенсійного фонду, 

ЦНАП, банки-партнери або онлайн на Порталі електронних послуг 

Мінсоцполітики. 

 

*** 

 

02.11.2024 

ТРИБУН 

https://tribun.com.ua/uk/115473-dlja-vpo-z-luganschini-mae-buti-okrema-

zhitlova-programa-pro-scho-predstavniki-luganschini-domovilisja-z-partnerami-

z-ssha 

Для ВПО з Луганщини має бути окрема житлова програма: про що 

представники області домовилися з партнерами з США 

Представники Луганської області обговорили з американською 

делегацією та представниками УВКБ ООН нагальні потреби внутрішньо 

переміщених осіб, а також питання евакуації. 

Про це повідомили в Луганській ОВА. 

Під час зустрічі було підкреслено, що Луганщина, яка майже повністю 

окупована і вже десять років веде боротьбу з агресором, потребує особливої 

уваги з боку міжнародної спільноти. 

На деокупованих територіях залишилося менше десяти осіб, тоді як 

сотні тисяч луганчан були змушені покинути домівки. Ці люди гостро 

потребують житлової підтримки, і представники області наголосили на 

необхідності створення окремої житлової програми для ВПО з Луганщини та 

Донеччини. 

З наближенням зимового сезону пріоритетними питаннями також 

стають забезпечення альтернативного опалення, постачання генераторів і 

паливно-мастильних матеріалів, а також доступ до електроенергії та зв’язку. 

Крім того, попри підтримку критично важливих сфер, таких як військова та 

соціальна, область потребує постійної гуманітарної допомоги, щоб 

задовольнити базові потреби переселенців та ветеранів. 

"За рахунок власних коштів в області забезпечуються критично важливі 

сфери  – військова, соціальна, триває робота у напрямі ветеранської політики. 

Втім, гумсфера потребує постійної підтримки ззовні", — дописали в 

пресслужбі обласної адміністрації. 
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*** 

 

03.11.2024 

ТРИБУН 

https://tribun.com.ua/uk/115480-jakij-dogovir-na-orendu-kvartiri-majut-

uklasti-vpo-abi-otrimati-subsidiju 

Який договір на оренду квартири мають укласти ВПО, аби 

отримати субсидію? 

Нещодавно Міністерством соціальної політики України було 

анонсоване впровадження нового виду допомоги для внутрішньо переміщених 

осіб – субсидії на оренду житла. Ця субсидія дозволить отримувати фінансову 

допомогу для покриття витрат на оренду, якщо сім'я витрачає понад 30% 

сукупного доходу на житло. Зокрема, субсидію отримають ті родини, чиї 

доходи є меншими за два прожиткові мінімуми на особу, що становить 5840 

гривень. 

В пресслужбі Міністерства відреагували на питання щодо виду 

договору, який ВПО мають укласти з власником житла, аби мати змогу 

оформити субсидію. 

За інформацією відомства, типовий договір буде доступний на сайті 

Мінсоцполітики чи у відділенні ПФУ, переселенцям та орендодавцям треба 

буде лише заповнити у ньому свої дані. 

В Міністерстві наголошують, що договір – ключовий інструмент для 

захисту ВПО від неочікуваних змін в умовах проживання чи від несподіваного 

виселення. 

“Завдяки такому договору ви убезпечите себе від несподіваного підняття 

ціни чи вимоги – звільнити житло в 24 години”, — повідомили в установі. 

Також це – інструмент, який дає орендодавцю більше впевненості, що 

орендар платитиме за житло. Тому субсидія буде надаватись за умови 

наявного договору. 

 

*** 

 

29.10.2024 

РБК-Україна 

https://www.rbc.ua/rus/news/skilki-ukrayintsiv-povernutsya-z-za-kordonu-

1730191288.html 

Скільки українців повернуться з-за кордону під час війни: що каже 

демограф 

Наразі за кордоном хочуть залишитися близько 25% біженців з України. 

Проте важливою часткою залишаються ті українці, хто досі не визначився, чи 

повернеться додому. 

Про це розповів доктор економічних наук, заступник директора 

Інституту демографії та проблем якості життя НАН України Олександр 

Гладун в інтерв’ю РБК-Україна. 
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Кількість українських біженців у Європі налічує вже більше 6,2 млн. З 

них близько 25% вирішили, що залишаться за кордоном. До 40% українців 

кажуть, що хочуть повернутися. Проте, за словами демографа, треба боротися 

за той відсоток українців, які ще не визначилися. 

"Треба підтримувати з ними контакт, допомагати якось. Щоб вони 

бачили, що за них теж піклуються, що вони потрібні своїй країні", - зазначив 

Гладун. 

За словами демографа, виділяти великі суми грошей для біженців не 

варто. Допомагати треба тим, хто постраждав та чиї будинки зруйновані. 

Незалежно від того, за кордоном ця людина чи в Україні. 

Наразі в Україні вже більше 4 млн внутрішньо переміщених осіб. Це 

люди, які залишили своє житло, але залишилися в країні. 

"Нам всі плани треба будувати не на 52 млн, навіть не на 42. А визнати і 

відверто сказати, що нас в країні після війни буде приблизно 30 млн. І вже під 

цю чисельність планувати і економіку, і розвиток соціальної інфраструктури, 

і подальше життя," - зауважив демограф. 

 

*** 

 

29.10.2024 

РБК-Україна 

https://www.rbc.ua/rus/news/evropa-zatsikavlena-shchob-nashi-

gromadyani-1730192661.html 

Європа зацікавлена, щоб українські біженці не повернулися додому, - 

демограф 

Багато українців залишили країну та інтегруються в Європі. Проте 

повернуться ці люди, залежить не так від створення нових державних установ, 

скільки від підходу до питань міграції. 

Про це в інтерв'ю РБК-Україна розповів доктор економічних наук, 

заступник директора Інституту демографії та проблем якості життя НАН 

України Олександр Гладун. 

Міграція - це складне явище, яке безпосередньо пов'язане з економічною 

привабливістю країни, умовами життя, ринком праці та соціальними 

гарантіями. 

"Хоча країни західної Європи активно залучають мігрантів, і за наших 

мігрантів вони борються. У українців схожі культура, поведінка. Так, в різних 

країнах і навіть регіонах люди є різні, але ментально ми європейці. І що 

роблять зараз в Європі? Відкривають для них мовні курси, навчають наших 

дітей, а дорослих підштовхують до працевлаштування." - відзначив Гладун. 

За даними Євростату, 94% українців, що перебувають у ЄС, становлять 

працездатне населення, яке забезпечує стабільне надходження податків до 

місцевих бюджетів. Лише 6% - люди віком 64 і старше. 
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Європа має інтерес у тому, щоб українці залишилися там і не 

поверталися на батьківщину, що створює для України серйозний виклик у 

відновленні свого населення та стабілізації демографічної ситуації. 

 

*** 

 

29.10.2024 

РБК-Україна 

https://www.rbc.ua/rus/news/skladnishe-nizh-vibori-chomu-ukrayini-poki-

1730197028.html 

Складніше ніж вибори. Чому в Україні поки неможливо провести 

перепис населення 

Перепис населення в Україні лише раз за всю історію незалежності. 

Однак під час війни і рік-два після її завершення проводити його недоцільно. 

Також зараз це неможливо зробити фізично через бойові дії. 

Про це в інтерв'ю РБК-Україна розповів заступник директора Інституту 

демографії та проблем якості життя НАН України Олександр Гладун. 

Чому неможливо провести перепис населення зараз 

Останній Всеукраїнський перепис населення відбувся в 2001 році. Це 

був перший і поки що єдиний перепис населення в незалежній Україні. 

Спочатку планувалося провести наступний у 2011 році, але його багаторазово 

переносили через фінансові й організаційні труднощі. 

На думку демографа Олександра Гладуна, під час війни перепису 

населення організувати неможливо, а також це просто небезпечно. 

"Як проводити його біля лінії розмежування? Під час тривог, 

бомбардувань? Особливо в тих містах, які доволі чисельні. Суми, Харків, 

Одеса, Миколаїв, Херсон. Там просто фізично неможливо провести перепис, 

це небезпечно. По-друге, з точки зору методології, після закінчення війни 

треба буде почекати рік або два, коли стабілізуються міграційні процеси", – 

каже науковець. 

За його словами, має пройти рік вабо два, після чого стане приблизно 

зрозуміло, скілюки людей повернеться в Україну з-за кордону, і тоді можна 

буде адекватно оцінити реальну кількість населення. І також можна буде 

зрозуміти, скільки саме тих, хто повернувся, можна включати до тих, хто 

проживає в Україні. 

"Є навіть методологічні вказівки ООН – перепис населення має 

проводитися в період найменшої міграційної активності. Тому треба буде 

почекати", – зауважує Гладун. 

Перепис і вибори: в чому різниця проведення 

Олександр Гладун додає, що раніше провести перепис навряд чи вийде, 

бо це найскладніша в організаційному плані процедура в масштабах держави. 

Підготовка може тривати два роки, та й провести перепис складніше, ніж 

вибори. 
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"Під час виборів люди приходять на дільницю самі. А тут треба фізично 

до них прийти і до кожного буквально достукатися. Причому хтось не хоче 

відкривати двері, когось немає вдома. Але треба охопити всю країну. На 

вибори приходять віком від 18 і старше. При перепису треба облікувати всіх – 

від новонароджених до людей похилого віку", – пояснює демограф. 

Чи можна провести перепис в "Дії" 

На думку Гладуна, ідея перепису через "Дію" є недоцільною, бо це 

призведе до спотворення даних. Бо перепис населення охоплює не тільки 

чисельність і територіальне розміщення, а й характеристики домогосподарств, 

етнічну приналежність, мову, зайнятість і міграційну активність. 

З одного боку, застосунок "Дія" не забезпечує повноти цих даних, адже 

не охоплює всіх аспектів. Також демографічний реєстр заповнений лише 

приблизно на 60%. Зараз склад родини неможливо визначити ні за допомогою 

реєстрів, ні через "Дію". 

"Так, це може бути інструментом, але допоміжним. Приміром, як ми 

дізнаємося, якою мовою говорить людина, в якої немає "Дії", до якої 

національності себе відносить?", – каже він. 

Гладун каже, що перепис можна було провести у 2020 році, коли до нас 

ще не прийшла пандемія "ковіду". 

"Ми в цьому сенсі близькі до Узбекистану, де перепису також давно не 

було. І до Афганістану, Сомалі й інших країн, де тривають війни або 

відбуваються зіткнення. Ми пропустили вже два цикли проведення перепису 

населення", – додає співрозмовник. 

 

*** 

 

29.10.2024 

РБК-Україна 

https://www.rbc.ua/rus/news/vplivayut-batki-tretina-shkolyariv-hochut-

1730207316.html 

Впливають батьки. Третина школярів хочуть продовжити 

навчання за кордоном 

Значна частина українських школярів, яка після початку 

повномасштабної війни виїхала із України, не планує повертатися на 

Батьківщину. Значно впливають на це рішення батьки. 

Про це в інтерв’ю РБК-Україна розповів заступник директора Інституту 

демографії та проблем якості життя НАН України Олександр Гладун. 

На початку цього року в Україні було проведено опитування серед учнів 

у половині областей, в результаті якого 26% респондентів висловили бажання 

продовжити навчання за кордоном. Ця тенденція корелює з думками батьків 

учнів, що свідчить про їхній вплив на рішення дітей. 

Гладун наголосив на важливості глибоких мотиваційних досліджень, які 

б допомогли зрозуміти причини, чому українці обирають виїзд за межі країни. 
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Він зазначив, що люди виїжджали не лише під час війни, але й до неї, через 

економічні чинники та умови життя в Україні. 

"Люди часто вважають, що за кордоном їм буде краще, але це може 

базуватися на помилкових уявленнях," – додав експерт. Він підкреслив, що 

хоча доступ до медичних послуг в Україні може бути кращим, наявність 

корупції та кумівства в державному управлінні створює негативний фон для 

життя в країні. 

Гладун також звернув увагу на те, що західноєвропейські країни активно 

залучають українських мігрантів, пропонуючи мовні курси та можливості для 

працевлаштування. За даними Євростату, серед українських біженців у ЄС 

лише 6% складають особи віком 64 роки і старше, що свідчить про те, що 

більшість виїжджаючих – це працездатні люди, готові платити податки та 

інтегруватися в нові суспільства. 

 

*** 

 

29.10.2024 

РБК-Україна 

https://www.rbc.ua/rus/news/1-listopada-ukrayinskih-bizhentsiv-litvi-

1730205617.html 

З 1 листопада для українських біженців у Литві введуть нові 

посвідки: що відомо 

У Литві з 1 листопада розпочнеться оновлення цифрових посвідок на 

тимчасове проживання для українських біженців, які отримали тимчасовий 

захист на основі рішення ЄС. 

Про це повідомляє РБК-Україна з посиланням на LRT. 

Цей процес передбачає заповнення онлайн-заявок на порталі MIGRIS, 

після чого біженці зможуть обрати зручний час і місце для подання 

документів. 

Заповнити заявки на порталі можна буде вже з 1 листопада. 

Зазначається, що вже на 4 листопада можна буде забронювати візит після її 

заповнення. 

Повідомляється, що українці, які мають статус тимчасового захисту, 

можуть звертатися до будь-якого міграційного відділення, незалежно від місця 

проживання у Литві. 

Окрім цього, батьки також повинні оновити документи для своїх дітей. 

Звернемо увагу, що з 2-річного віку діти мають бути присутніми особисто під 

час подання заявки. 

Відомо, що станом на кінець жовтня, у Литві перебуває понад 47 000 

українських біженців, а з початку повномасштабної війни кількість українців, 

зареєстрованих у системі MIGRIS, перевищила 91 000 осіб. 
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*** 

 

02.11.2024 

РБК-Україна 

https://www.rbc.ua/rus/news/subsidiyi-orendu-zhitla-pereselentsiv-

vazhlivi-1730453048.html 

Субсидії на оренду житла для переселенців: важливі моменти 

Переселенці можуть отримати субсидії на оренду житла в Україні. Але 

для цього, як мінімум, треба мати договір оренди. 

Про це повідомляє РБК-Україна з посиланням на Пенсійний фонд 

України. 

"Розмір субсидії на оренду житла розраховуватиметься індивідуально 

для кожної сім’ї ВПО та залежатиме від рівня доходів, кількості членів сім’ї 

та вартості оренди житла", - розповіли в ПФУ. 

Як пояснюють спеціалісти, субсидія на оренду житла призначатиметься 

одночасно із субсидією на житлово-комунальні послуги. 

"Умовою призначення субсидії на оренду є наявність укладеного 

договору оренди. При цьому наймодавцю (орендодавцю) держава 

компенсуватиме вартість податків, що мають бути сплачені з доходу, 

отриманого з оренди", - додали у Фонді. 

Що відомо про проект щодо субсидій на оренду житла ВПО в Україні 

25 жовтня Кабмін ухвалив постанову №1225, якою затвердив Порядок 

реалізації експериментального проекту щодо надання субсидії на оплату 

вартості або частини вартості найму (оренди) житлового приміщення та 

компенсації частини податку на доходи фізичних осіб та військового збору. 

Документ запроваджує новий вид допомоги для внутрішньо 

переміщених осіб (ВПО) - субсидію на оплату вартості або частини вартості 

найму (оренди) житла. Учасниками експерименту є, зокрема, наймачі 

(орендарі) житла, які є ВПО та перемістилися з тимчасово окупованих 

територій або територій, де ведуться бойові дії, або в яких житлове 

приміщення знищено чи пошкоджено. 

Дія експериментального проекту поширюється на наймачів (орендарів), 

які орендують житлові приміщення в населених пунктах Чернігівської, 

Сумської, Харківської, Запорізької, Миколаївської, Дніпропетровської, 

Луганської, Донецької, Херсонської областей (крім окремих територій 

регіонів, що включені до переліку територій, на яких ведуться бойові дії або 

тимчасово окуповані РФ). 

 

*** 

 

28.10.2024 

РБК-Україна 

https://www.rbc.ua/rus/news/populyarnist-telemarafonu-sered-ukrayintsiv-

1730113446.html 
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Щоб не залишитися без пенсії. Хто має пройти ідентифікацію в 

листопаді: відповідь ПФУ 

У листопаді 2024 року пенсіонери, які є ВПО, матимуть змогу пройти 

процедуру ідентифікації для збереження чи поновлення своїх пенсійних 

виплат. Однак у разі невчасного проходження ідентифікації у 2025 році з 

рахунків таких пенсіонерів можуть бути списані кошти, нараховані як пенсійні 

виплати. 

Про це повідомляє РБК-Україна з посиланням на Пенсійний фонд 

України в Луганській області. 

У 2024 році кошти пенсіонерів, які не пройшли ідентифікацію, будуть 

накопичуватись на рахунку до моменту підтвердження особи, після чого 

пенсія буде перерахована з урахуванням усіх пропущених місяців. 

Пенсіонери, що перебувають за кордоном, можуть пройти фізичну 

ідентифікацію в листопаді та підтвердити своє право на пенсію; виплати 

будуть здійснюватися на їхні українські банківські рахунки. 

Для зручності передбачено кілька способів: 

 Особистий візит до відділення Пенсійного фонду України або до 

банківської установи Ощадбанк (для тих, хто перебуває в Україні). 

При собі потрібно мати документи, що підтверджують особу. 

 Онлайн через електронний кабінет на вебпорталі Пенсійного фонду 

України. Це можливо за наявності кваліфікованого електронного 

підпису, “Дія.Підпис” або “Дія ID”. 

 Відеоконференцзв’язок через контакт-центр ПФУ. Пенсіонер може 

обрати будь-який з доступних додатків для відеозв’язку, таких як 

Skype, Viber, Signal, Telegram, WhatsApp, Zoom, Google Meet. 

Візит до закордонної дипломатичної установи України. Пенсіонер, що 

перебуває за кордоном, може підтвердити свою особу в посольстві чи 

консульстві. Отриманий документ разом із заявою довільної форми слід 

направити до Пенсійного фонду України. Це можна зробити поштою або через 

вебпортал електронних послуг. 

Процедуру фізичної ідентифікації потрібно проходити кожні шість 

місяців. 

 

*** 

 

28.10.2024 

Укрінформ 

https://www.ukrinform.ua/rubric-vidbudova/3920958-v-ukraini-za-cas-

vijni-zniseni-blizko-60-miljoniv-kvadratnih-metriv-zitla-sulak.html 

В Україні за час війни знищені близько 60 мільйонів квадратних 

метрів житла - Шуляк 

Від початку повномасштабного вторгнення РФ в Україну внаслідок 

російської агресії знищено або суттєво пошкоджено близько 60 мільйонів 

квадратних метрів житла. 



63 

 

Про це повідомила голова Комітету Верховної Ради з організації 

державної влади, регіонального розвитку, місцевого самоврядування та 

містобудування Олена Шуляк в інтерв’ю Укрінформу. 

«На жаль, Росія за час повномасштабного вторгнення знищила або 

суттєво пошкодила близько 60 мільйонів квадратних метрів житла», - сказала 

вона. 

За словами Шуляк, якщо до війни в Україні щороку вводилося в 

експлуатацію близько 10 мільйонів квадратних метрів житла, «то за три 

неповні роки великої війни ми втратили те, що будували більше ніж п’ять 

років». 

Народна депутатка підкреслила, що ці дані підтверджуються різними 

дослідженнями. Наприклад, Світовий банк у співпраці з Міністерством 

відновлення у грудні 2023 року провів оцінку пошкоджень і втрат, і житловий 

сектор виявився одним із найбільш постраждалих унаслідок російської агресії. 

«Інші інституції також ведуть підрахунки, які свідчать про десятки 

мільйонів квадратних метрів зруйнованих і пошкоджених житлових 

приміщень», - долала вона. 

Шуляк наголосила на важливості надання допомоги громадянам, які 

втратили домівки і роботу внаслідок війни. У цьому зв'язку вона підкреслила, 

що для держави вирішення питання житла є «одним з ключових завдань». 

 

*** 

 

28.10.2024 

Укрінформ 

https://www.ukrinform.ua/rubric-society/3920979-umovi-programi-eosela-

nepidjomni-dla-pereselenciv-ii-potribno-vdoskonaliti-sulak.html 

Умови програми єОселя непідйомні для переселенців, її потрібно 

вдосконалити - Шуляк 

Програмою єОселя для придбання житла скористалася лише 291 сім’я 

внутрішньо переміщених осіб. Серед основних бар’єрів - вік житла та значна 

сума першого внеску. 

Про це повідомила голова Комітету Верховної Ради з організації 

державної влади, регіонального розвитку, місцевого самоврядування та 

містобудування, очільниця політичної партії «Слуга народу» Олена Шуляк у 

інтерв’ю Укрінформу. 

«Ми довгий час наголошували на відповідних проблемах (непідйомні 

умови програми єОселя для ВПО - ред.) Кабінету міністрів України та 

Міністерству економіки, яке відповідає за програму. За два роки ми зібрали 

статистику, яка показує низьку доступність програми для внутрішньо 

переміщених осіб — нею скористалася лише 291 сім’я з таким статусом», - 

поінформувала Шуляк. 
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За словами народної депутатки, розбираючись у причинах, було 

виявлено, що одним із бар'єрів для ВПО була вимога Кабінету міністрів, що 

житло, яке береться в іпотеку, має бути не старшим ніж три роки. 

«Однак ВПО проживають не лише у великих містах, де можна знайти 

нове житло, а й у малих містечках та селах, де роками не будували нові 

будинки. Знайти домівку, яка відповідала б цій вимозі, стало для них 

величезним викликом. З метою вирішення цієї проблеми ми звернулися до 

Прем'єр-міністра та Міністерства економіки», - сказала Шуляк. 

Голова парламентського комітету нагадала, що у вересні 2024 року були 

внесені зміни до програми, які дозволили ВПО купувати житло, не старше 10 

років, що суттєво розширює можливості для переселенців, які потребують 

вирішення житлового питання. 

«Також ми проводили на базі нашого комітету публічні консультації з 

внутрішньо переміщеними особами. Вони звертали увагу на ще один бар’єр, 

непідйомний для більшості ВПО - перший внесок. Ми прекрасно розуміємо 

наших людей і ситуацію, в якій вони опинились, проте наразі в бюджеті немає 

коштів, аби і зменшувати розмір першого внеску, і надавати пільгову ставку. 

На жаль», - зауважила Шуляк. 

Водночас очільниця партії «Слуга народу» повідомила, що самі 

представники внутрішньо переміщених осіб надали пропозицію, щоб знизити 

розмір першого внеску для тих родин, які мають дітей, або для переселенців, 

які мають інвалідність. 

«У разі внесення таких змін, більше родин ВПО зможуть скористатись 

програмою і придбати таке омріяне нове житло», - резюмувала Шуляк. 

 

*** 

 

29.10.2024 

Укрінформ 

https://www.ukrinform.ua/rubric-tymchasovo-okupovani/3921184-sulak-

okupanti-zamanuut-ukrainciv-povertatisa-na-tot-kompensaciami-za-zrujnovane-

zitlo.html 

Шуляк: Окупанти заманюють українців повертатися на ТОТ 

компенсаціями за зруйноване житло 

На тимчасово окупованих територіях окупаційна влада пропонує 

виплати компенсацій у розмірі 45 тисяч рублів за квадратний метр 

зруйнованого житла. Таким чином росіяни хочуть аби українці повертались в 

окупацію. 

Про це повідомила голова Комітету Верховної Ради з питань організації 

державної влади, регіонального розвитку, місцевого самоврядування та 

містобудування, очільниця політичної партії «Слуга народу» Олена Шуляк в 

інтерв’ю Укрінформу. 
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«Особисто мене дуже хвилює, що окупаційна влада на тимчасово 

окупованих територіях вже активно займається питанням компенсацій», - 

зазначила Шуляк. 

За її словами, навесні окупанти пропонували компенсації у розмірі 30 

тисяч рублів за квадратний метр зруйнованого житла, а зараз ця сума зросла 

до 45 тисяч. 

«Пропагандистська машина активно закликає українців приїжджати на 

ТОТ, обіцяючи фінансову допомогу для вирішення житлових питань. У цьому 

контексті важливо, щоб ми реагували та діяли, незважаючи на 

повномасштабне вторгнення», - наголосила Шуляк. 

Голова парламентського комітету підкреслила, що владі потрібно 

потрібно діяти швидко, адже переселенці, які не змогли облаштувати своє 

життя, знайти житло або роботу, повертаються додому на окуповані території 

або у зону бойових дій. 

«Ми повинні діяти оперативно та робити все можливе, аби переселенці 

могли отримати компенсації та влаштувати своє життя на нових місцях», - 

заявила очільниця політичної партії. 

 

*** 

 

30.10.2024 

Укрінформ 

https://www.ukrinform.ua/rubric-society/3921862-miljoni-ukrainciv-

mozut-stati-pereselencami-cerez-vijnu-oon.html 

Мільйони українців можуть стати переселенцями через війну - ООН 

Помічник Генерального секретаря ООН у справах Європи, Центральної 

Азії та Північної й Південної Америки Мирослав Єнча заявив, що через війну 

в Україні мільйони людей можуть залишити домівки. 

Про це він сказав на засіданні Ради Безпеки ООН, передає кореспондент 

Укрінформу. 

«Мільйони людей в Україні залишаються під загрозою переміщення 

внаслідок широкомасштабних атак Росії, особливо на сході й півдні країни», - 

заявив Єнча. 

Він нагадав, що, за офіційними даними Управління Верховного комісара 

з прав людини, з лютого 2024 року внаслідок агресії РФ загинули майже 12 

тисяч цивільних, у тому числі сотні дітей. Майже 26 тисяч цивільних дістали 

поранення. Мільйони українців вважаються переміщеними особами та 

потребують гуманітарної допомоги. 

«Масштабна шкода критично важливій інфраструктурі України, зокрема 

енергетичній, створює ризики погіршення й без того жахливої гуманітарної 

ситуації, а також доступу до основних послуг, у той час як ми вступаємо в 

холодний зимовий сезон», - підкреслив помічник Генсека. 

Крім того, він зауважив, що крім руйнівних втрат для мирного населення 

в Україні російська війна посилює регіональну та глобальну напруженість. 
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Представник ООН також висловив «серйозні занепокоєння» у зв’язку з 

останніми повідомленнями про перекидання військових КНДР до Росії та 

можливим залученням їх у зоні конфлікту. Водночас він зазначив, що ООН не 

має додаткових деталей та не може перевірити чи підтвердити такі 

повідомлення. 

 

*** 

 

30.10.2024 

Укрінформ 

https://www.ukrinform.ua/rubric-society/3922008-u-nimeccini-300-tisac-

ukrainciv-ne-pracuut-i-sukaut-robotu-zelenskij.html 

У Німеччині 300 тисяч українців не працюють і не шукають роботу 

- Зеленський 

Президент Володимир Зеленський заявив, що у Німеччині мінімум 300 

тисяч українців не працюють і не роблять спроб працевлаштуватися. На його 

думку, коли соціальна підтримка ФРН буде припинена, вони будуть змушені 

повернутися. 

Про це глава Української держави розповів під час спілкування з 

керівниками територіальних громад та районів Закарпаття, передає 

Укрінформ. 

«Не всіх українців дуже раді бачити за кордоном. Це не частина плану, 

як повернути українців, але є факти. Відповідні країни та їхні лідери хочуть, 

щоб лишилися ті українці, які там працюють. Водночас вони шукають 

способи, як змусити повернутися в Україну тих українців, які не працюють. 

Це також факт. Наприклад, в Німеччині сьогодні понад 1,1 млн українців, з 

них мінімум 300 тисяч ніде не працюють, навіть не роблять спроб 

працевлаштуватися. Таких людей багато в усій Європі», - розповів Зеленський. 

Він відзначив, що значна частина цих людей повернеться, тому що 

соціальні виплати і підтримка, яка є за кордоном, зникнуть. 

«Зникнуть не завдяки нам. Просто країни припинять їм допомагати. 

Щойно їхні суспільства (цих країн - ред.) підтримають рішення, що не 

потрібно платити українцям, у цей момент країни зроблять усе, щоб повністю 

зупинити виплати», - сказав Президент. 

Він також наголосив, що є відсоток українців, які чекають завершення 

війни, аби повернутися. 

 

*** 

 

02.11.2024 

Укрінформ 

https://www.ukrinform.ua/rubric-society/3922649-subsidii-na-orendu-

zitla-ne-skasovuut-insih-viplat-dla-pereselenciv-minsocpolitiki.html 
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Субсидії на оренду житла не скасовують інших виплат для 

переселенців - Мінсоцполітики 

За внутрішніми переселенцями, які отримуватимуть субсидію на оренду 

житла, буде збережено і решту соціальних виплат. 

Про це повідомило у Телеграмі Міністерство соціальної політики, 

передає Укрінформ. 

За інформацією міністерства, наразі триває робота над технічною 

реалізацією постанови Кабінету Міністрів, яка запроваджує для внутрішніх 

переселенців субсидію на оренду житла. 

На першому етапі новий інструмент запрацює з середини січня 2025 

року в дев’яти пілотних регіонах, де найбільше внутрішньо переміщених осіб. 

Це Чернігівська, Сумська, Харківська, Запорізька, Миколаївська, 

Дніпропетровська, Херсонська, Луганська, та Донецька області (крім окремих 

територій, на яких ведуться бойові дії, або тимчасово окупованих РФ). 

Право на зазначену допомогу матимуть родини ВПО, які витрачають на 

оренду житла понад 30% своїх сукупних доходів. Якщо доходи родини менші 

від двох прожиткових мінімумів на одну особу (5 840 грн), субсидія 

покриватиме вищий відсоток вартості оренди. 

Призначатиме субсидію на оренду житла Пенсійний фонд. 

«У зв'язку з тим, що отримуємо багато питань, чи не скасовуються інші 

соціальні виплати при призначенні субсидії на оренду житла, відповідаємо: ні, 

не скасуються, ви продовжуватимете отримувати інші виплати», - запевнили в 

Мінсоцполітики. 

 

 

Регіональні 

31.10.2024 

Новини Полтавщини 

У Карлівці реконструювали укриття для ВПО 

Проєкт «Реконструкція укриття для ВПО» успішно реалізовано. 

Про це повідомили у Карлівській міській громаді. 

“Перш за все, грантонадавачу, що діє в рамках проєкту “Підтримка 

відновлення громад на сході України”, який реалізується Helvetas Swiss 

Intercooperation в межах підтримки України з боку Швейцарії за фінансування 

“Swiss Solidarity”; благодійній організації «Фонд «Добробут, Благодійність, 

Розвиток»; спеціалістам, які займалися оформленням документації”, – йдеться 

у повідомленні. 

За інформацію сайту громади, Завдяки проведеній реконструкції, 

укриття перетворилося на сучасний багатофункціональний простір. Були 

повністю замінені старі комунікації, встановлені нові санітарні вузли, 

облаштовано освітлення, покладена підлога, поштукатурені стіни. За рахунок 

коштів відділу освіти, молоді та спорту було виконано додаткові роботи, такі 
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як часткова штукатурка стін у кімнатах, встановлення дверей та облаштування 

укосів. Тепер укриття є безпечним місцем під час повітряних тривог. 

 

*** 

 

30.10.2024 

ОстроВ 

https://www.ostro.org/news/nimetska-gumanitarna-organizatsiya-olamaid-

pidtrymaye-proyekty-z-oblashtuvannya-ukryttiv-i-i496950 

Німецька гуманітарна організація OlamAid підтримає проєкти з 

облаштування укриттів і продовжить підтримку ВПО на 

Дніпропетровщині 

Представники німецької гуманітарної організації OlamAid відвідали 

Дніпропетровську область з приводу співробітництва в облаштуванні укриттів 

і підтримці переселенців. Про це повідомила заступниця начальника 

Дніпропетровської ОВА Ірина Грицай.  

«Наш регіон налагодив партнерські відносини з організацією ще під час 

Конференції з питань відновлення України у Німеччині. Домовились про 

подальше співробітництво. Дякуємо за готовність впроваджувати гуманітарні 

ініціативи в області», – зазначила Ірина Грицай.  

OlamAid – міжнародна організація зі штаб-квартирою в Берліні. Працює 

в Україні з середини січня 2022 року у партнерстві з Центральною 

благодійною організацією євреїв Німеччини. Партнери взаємодіють з 

Федеральним Міністерством у справах сім'ї, людей похилого віку, жінок та 

молоді. А ще – багатьма гуманітарними місіями та землями ФРН, зокрема, 

Північною Рейн-Вестфалією. Окрім того, організація надає підтримку 

українським біженцям в Німеччині, Молдові, Польщі, Греції та Румунії. 

За словами Ірини Грицай, серед першої допомоги від партнерів було 

облаштування укриття в одному з центрів довгострокового проживання ВПО. 

Нині представники планують підтримувати проєкти з модернізації 

укриттів у навчальних закладах. Продовжувати збираються і підтримку 

переселенців. Під час зустрічі зафіксували нагальні потреби регіону, аби на їх 

основі формувати подальший план підтримки області у 2025 році. 

Також делегація від OlamAid відвідала місця проживання переселенців 

та оглянула приміщення, які можна облаштувати під укриття. 

Роботу з партнерами координує Регіональний офіс міжнародного 

співробітництва. 

 

*** 

31.10.2024 

ОстроВ 

https://www.ostro.org/news/pereselentsiv-z-luganshhyny-u-dnipri-

proinformuvaly-pro-nadannya-tymchasovogo-zhytla-algorytm-i497065 
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Переселенців з Луганщини у Дніпрі проінформували про надання 

тимчасового житла (алгоритм, контакти) 

Про можливості надання тимчасового житла проінформували 

переселенців з Луганщини у Дніпрі. Про це повідомила Кремінська міська 

військова адміністрація у facebook. 

"30 жовтня на базі Кремінського координаційного центру підтримки 

ВПО Луганщини в місті Дніпро відбувся захід, організований благодійним 

фондом "Право на захист". Він був присвячений темі надання тимчасового 

житла для внутрішньо переміщених осіб. Зустріч об'єднала 18 учасників: 15 

долучилися онлайн, а троє були присутні особисто. Взяли участь у заході і 

працівники координаційного центру", - сказано в повідомленні. 

Зазначається, що юристи фонду розповіли про покрокову процедуру 

отримання житла, акцентуючи увагу на важливих деталях - від оформлення 

документів до процесу подачі заявки. Спікери роз'яснили права заявників, 

механізми реєстрації та черги для пріоритетних категорій. 

Зокрема, юристка Поліна Шило висвітлила етапи реєстрації, бальну 

систему пріоритетності, а також нагадала, що в деяких регіонах, зокрема у 

Дніпрі, програми тимчасового житла для ВПО поки що не діють. В інших 

містах слід із заявою звернутися до органів місцевого самоврядування, 

наприклад до міської або селищної ради. 

Для подачі заяви потрібні наступні документи:  

 паспорт або інший документ, що посвідчує особу;  

 довідка ВПО;  

 документи, що підтверджують родинні зв'язки (свідоцтво про 

народження або шлюб); 

 реєстраційний номер платника податків;  

 докази пріоритетного права на отримання житла.  

Поліна Шило також детально пояснила бальну систему, яка 

використовується для визначення черги на отримання житла. Першочергове 

право мають сім’ї військових, багатодітні родини та переселенці, житло яких 

було зруйноване через війну. Особи, які відповідають цим критеріям, 

отримують пріоритетні бали, що значно прискорює процес отримання житла. 

Інша спікерка Інна Токарєва доповнила інформацію про грошову 

допомогу на оренду житла, яку можуть отримати ВПО в разі загрози виселення 

з місць тимчасового проживання. Проєкт реалізовується за підтримки 

Гуманітарного фонду для України (ГФУ/UHF) у м. Вінниця, Вінницькій 

області та у м. Дніпро, Дніпропетровській області. Деталі порогами та критерії 

відбору - за посиланням. 

Також фахівці благодійного фонду розповіли про те, що з 2025 року в 

державі планується запуск пілотного проекту, за яким ВПО зможуть 

отримувати субсидії на оренду житла, якщо орендна плата перевищує 30% від 

сукупного доходу сім’ї. Учасники заходу активно ставили запитання, 

дізнавалися про субсидії на оренду, критерії надання грошової допомоги, 
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можливість впливу на орендаторів, що уникають укладання офіційних угод 

тощо. 

 

*** 

 

01.11.2024 

ОстроВ 

https://www.ostro.org/news/na-dnipropetrovshhyni-vpo-uvijshly-u-novyj-

sklad-rady-z-pytan-vnutrishno-peremishhenyh-osib-i497191 

На Дніпропетровщині ВПО увійшли у новий склад Ради з питань 

внутрішньо переміщених осіб 

На Дніпропетровщині провели розширене засідання Ради з питань 

внутрішньо переміщених осіб при ОВА, на якому було обрано новий склад. 

Про це повідомила заступниця голови Дніпропетровської ОВА Надія 

Задорожна.  

«Створена у вересні 2023-го наша Рада з питань ВПО працює понад рік. 

Це виявився потужний інструмент для вирішення потреб переселенців. Я 

дякую першому складу за плідну роботу, ентузіазм, ініціативи. Дуже 

сподіваюся на новообраних представників. Їх більше, а отже, команда стала 

ще сильнішою», - зазначила Задорожна.  

Як повідомляється, замість 18 до оновленого складу увійшло 30 

представників. Половина - з числа переселенців, ще дев'ять - громадських 

організацій та благодійних фондів і шестеро працівників структурних 

підрозділів ОВА. Під час неформального спілкування кожен розповів про себе 

та зазначив, чим може бути корисним. 

«Хтось уже займається евакуацією людей з Донеччини, координацією 

роботи місць тимчасового проживання. Інші облаштуванням соціального 

житла та наданням гуманітарної допомоги, психологічної, юридичної 

підтримки», - зазначили в Дніпропетровській ОВА. 

Також на засіданні обрали голову, заступника та секретаря. 

Очолив обласну Раду з питань ВПО Костянтин Жалдаков - переселенець 

із Лисичанська Луганської області, будівельник за освітою. Він же став 

профільним радником начальника обладміністрації і розповів про плани. На 

думку Жалдакова, зараз потрібно робити акцент на активній співпраці з 

міжнародними партнерами.  

Представники профільного департаменту розповіли про соціальну 

допомогу людям, які знайшли прихисток на Дніпропетровщині - зокрема, 

тривають виплати на проживання, розгорнуто евакуаційні пункти, 

облаштовується соціальне житло (одразу чотири об'єкти в Олександрівці, 

Кривому Розі, Павлограді). 

Наразі на Дніпропетровщині створюють місцеві ради з питань 

внутрішньо переміщених осіб і вже понад чотири десятки рад працюють у 

громадах області. 
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*** 

 

28.10.2024 

Східний Варіант 

https://v-variant.com.ua/tsentr-yamariupol-rozpoviv-pro-dopomohu-ta-

servisy-dlia-pereselentsiv/ 

Переселенцям розповіли про допомогу та корисні сервіси для ВПО 

Мережа центрів для переселенців ЯМаріуполь зробила добірку 

корисних посилань, ресурсів та цікавих проєктів для нас, переселенців. 

Використовуємо всі можливості для відкриття власної справи, приділяємо 

увагу питанню житла та дізнаємось більше про нові можливості. 

Про це повідомляє ЯМаріуполь. 

Гранти для підприємців. Молоді підприємці віком до 25 років можуть 

подавати заявки на отримання грантів до 150 тис. гривень на відкриття 

власного бізнесу у межах програми «Власна Справа». 

Пільгове кредитування на придбання житла для ВПО. Проєкт 

реалізується Мінреінтеграції та Держмолодьжитлом за фінансової підтримки 

Уряду Німеччини через Кредитну установу для відбудови. Докладніше про 

основні умови участі можна дізнатися у відеоролику: 

https://minre.gov.ua/2024/10/19/pilgove-kredytuvannya-na-prydbannya-zhytla-

dlya-vpo-yaki-osnovni-umovy/. 

Стажування для фахівців освіти. Міністерство освіти і науки України 

оголосило про старт програми практичного стажування під назвою ReFormEd 

для фахівців, які прагнуть «творити зміни» в освітній системі країни. 

Стажування розпочнеться 10 листопада. Реєстрація на програму триватиме до 

3 листопада. 

Відкрита форма на отримання дитячого зимового одягу від ЮНІСЕФ 

поштою. Вагітні матусі з терміном від 32 тижнів та які є ВПО, через бойові дії 

можуть заповнити форму заявки. 

 

*** 

 

30.10.2024 

Східний Варіант 

https://v-variant.com.ua/mayzhe-3500-mariupoltsi-tsoho-roku-vidpochyly-

v-ozdorovchykh-tsentrakh-yamariupol-rodyna/ 

Майже 3500 маріупольців цього року відпочили в оздоровчих центрах 

"ЯМаріуполь.Родина" 

3493 переселенці з Маріуполя мали можливість відпочити в оздоровчих 

центрах "ЯМаріуполь.Родина" у Вінниці та Моршині цього року. 

Про це повідомив міський голова Маріуполя Вадим Бойченко. 

"У Моршині оздоровилися 2601 людина, серед яких 1066 родин із дітьми 

та 1535 людей поважного віку. У Вінниці відпочили 892 людини, з яких 479 

— діти. Для маріупольців у центрах підготували програму, яка допомагає 
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морально й фізично відновитися. Насичена культурна програма знайомила 

громаду Маріуполя з місцевими традиціями та національними пам’ятками. 

Загалом, з моменту запуску оздоровчих центрів у 2022 році 7320 маріупольців 

змогли безплатно відпочити", — повідомляє міський голова. 

 

*** 

 

30.10.2024 

Східний Варіант 

https://v-variant.com.ua/u-kyievi-pereselentsi-z-chasovoiarskoi-hromady-

otrymaly-humanitarnu-dopomohu-vid-gem-i-hgbf-foto/ 

У Києві переселенці з Часовоярської громади отримали гуманітарну 

допомогу від GEM і HGBF 

У столичному центрі підтримки ВПО "Мій Часів Яр у Києві" волонтери 

зустрілись з сім’ями, які через війну втратили дім, і передали гуманітарну 

допомогу від Global Empowerment Mission і Howard G. Buffett Foundation. 

Як повідомляють у GEM Ukraine, на зустрічі були й діти, які шукають 

відповіді на складні питання: "де наш дім? чому ми тут?". 

"Кожен бокс, кожне добре слово — це шанс, щоб вони знову повірили в 

майбутнє. І кожен із нас може зробити більше, щоб повернути дітям 

можливість радіти та бути дітьми. Вони чекають нашої підтримки — будьмо 

тими, хто допоможе їм знову відчути тепло і безпеку", — наголошують 

волонтери GEM Ukraine. 

 

*** 

 

30.10.2024 

Східний Варіант 

https://v-variant.com.ua/u-stolychnomu-tsentri-pidtrymky-bakhmutian-

pereselentsi-otrymaly-humanitarnu-dopomohu-vid-gem-foto/ 

У столичному Центрі підтримки бахмутян переселенці отримали 

гуманітарну допомогу від GEM 

Сьогодні, 30 жовтня, до Центру підтримки бахмутян у Києві завітали 

голова Оболонської районної в місті Києві державної адміністрації Кирило 

Фесик та координатори благодійної організації Global Empowerment Mission 

Ukraine (GEM) Олександр Капитоненко та Артем Левитас. 

Про це повідомили у Бахмутській міській раді. 

Серед іншого, вітання партнерам і слова подяки від начальника 

Бахмутської міської військової адміністрації Олексія Реви передав його 

заступник Олександр Марченко, подарувавши книгу "Бахмут: хроніки 

незламної фортеці". 

"Книга розповідає про історію міста та основні події, що відбулися в 

Бахмуті з початку повномасштабного російського вторгнення", — зазначили у 

міськраді. 
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"Щиро дякуємо благодійним організаціям Global Empowerment Mission 

Ukraine у партнерстві з Howard G. Buffett Foundation, засновнику фонду 

Michael Capponi та операційному директору Андрію Негричу за плідну 

співпрацю і чергову допомогу бахмутянам, які наразі перебувають у Києві", 

— наголосили у Бахмутській міській раді. 

Окрему подяку було висловлено голові Оболонської РДА Кирилу 

Фесику за надане приміщення для розміщення Центру підтримки 

"#Яповернусь_Бахмут" і за постійну допомогу в інтеграції бахмутян. 

 

*** 

 

31.10.2024 

Східний Варіант 

https://v-variant.com.ua/pry-porushenni-prav-vpo-mozhut-zvernutysia-v-

ofis-ombudsmena/ 

При порушенні прав ВПО можуть звернутися в офіс омбудсмена 

Про це повідомляє Уповноважений Верховної Ради України з прав 

людини Дмитро Лубінець. 

"Повномасштабна російська агресія досі триває на території України, 

чим кожної секунди ставить під загрозу тисячі життя українців! Держава 

наполегливо рекомендує громадянам, які перебувають у зонах активних 

бойових дій, терміново евакуюватися до безпечних регіонів України. 

Забезпечення вашого життя та безпеки — це наш найвищий пріоритет! 

Евакуаційні групи на місцях готові допомогти з транспортуванням, 

розміщенням у транзитних пунктах, забезпеченням харчуванням, медичною 

допомогою та засобами гігієни", — зазначили у офісі омбудсмена 

Соціальні гарантії для тих, хто евакуюється: 

 безкоштовне житло у спеціально відведених місцях; 

 щомісячна допомога для ВПО; 

 гуманітарна, психологічна та медична підтримка. 

Офіс Омбудсмана буде публікувати історії українців, які успішно 

евакуювалися з територій активних бойових дій та розмістилися у місцях 

тимчасового проживання у відносно безпечніших областях України. 

Якщо ваші права як ВПО були порушені, ви можете звернутися: 

 За адресою: вул. Інститутська, 21/8, м. Київ, 01008; 

 На електронну пошту: hotline@ombudsman.gov.ua; 

 на гарячу лінію: 0800501720; за тел. 044-299-74-08. 
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МІЖНАРОДНІ ТА ВІТЧИЗНЯНІ НЕДЕРЖАВНІ 
ОРГАНІЗАЦІЇ 

29.10.2024 

ГО “Громадський холдинг “ГРУПА ВПЛИВУ” 

https://www.vplyv.org.ua/archives/9423 

ЗаконодавчаІніціатива №12143 щодо регулювання оплати тарифів 

на електроенергію приміщень, які належать непобутовим споживачам та 

які використовуються для розміщення ВПО 
Народними депутатами пропонуються чергові зміни до Закону України 

“Про забезпечення прав і свобод внутрішньо переміщених осіб”. 

Законопроєкт зареєстрований 22 жовтня 2024 року за реєстраційним 

номером 12143. Проєкт направлений на регулювання оплати тарифів на 

електроенергію приміщень, які належать непобутовим споживачам та які 

використовуються для розміщення ВПО. 

Ініціатори зазначають, що зміни покликані вирішити проблему, яка 

полягає у різниці тарифів на електричну енергію для побутових і непобутових 

споживачів. Згідно із Законом України “Про ринок електричної енергії”, 

непобутові споживачі сплачують за електроенергію за значно вищими 

тарифами, ніж побутові споживачі. Однак, ВПО, які проживають у таких 

приміщеннях, є населенням, що потребує особливої підтримки від держави, і 

їхнє фінансове становище часто не дозволяє оплачувати електроенергію за 

комерційними тарифами. 

Законопроєктом пропонують передбачити, що у разі надання ВПО у 

тимчасове користування приміщень, які належать непобутовим споживачам у 

розумінні Закону України “Про ринок електричної енергії”, то оплата за 

спожиту електричну енергію здійснюється за цінами (тарифами), 

встановленими для побутових споживачів. Різниця між цінами (тарифами), 

сплаченими ВПО, та цінами (тарифами), фактично нарахованими для 

непобутових споживачів, підлягають компенсації за рахунок державного 

бюджету України у порядку, встановленому Урядом. 

На відміну від багатьох законопроєктів, які направлені на зміни Закону 

України “Про забезпечення прав і свобод внутрішньо переміщених осіб”, 

зазначений містить фінансово-економічне обгрунтування. Запропоновано 

здійснити фінансове забезпечення реалізації проєкту Закону через нову 

бюджетну програму “Субвенція з державного бюджету місцевим бюджетам 

для фінансової підтримки територіальних громад в реалізації заходів із 

соціальної адаптації внутрішньо переміщених осіб”. 
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*** 

 

28.10.2024 

Благодійний фонд «ЯМаріуполь» 

https://mhelp.org.ua/novini_ta_istorii/news/zaproshuyemo-na-zakhody-z-

pidtrymky-mariupoltsiv-shcho-potrebuyut 

Запрошуємо на заходи з підтримки маріупольців, що потребують 

психологічної підтримки та реабілітації. 

Раді повідомити, що у рамках програми UCB Community Health Fund за 

фінансової підтримки King Baudouin Foundation Благодійний Фонд «Я-

Маріуполь» організовує заходи з підтримки міріупольців, що потребують 

психологічної підтримки та реабілітації. 

В центрах Я-Маріуполь вже працюють психологи, але для більшої 

залучення маріупольців у віці 15-30 років, заплановано цілий цикл нових, 

цікавих та різноманітних заходів. 

Це, зокрема: 

 виїзні групові заходи у реабілітаційному центрі, вкл. іпотерапію 

(заняття з кіньми) 

 каністерапія – психологічні заняття зі спеціально навченими 

собаками 

 арт-терапія – малювання на папері та сумках (шоперах) 

 цікаві групові тренінги у різних містах (Київ, Дніпро, Одеса, Львів, 

Вінниця) 

Кожен учасник цих заходів окрім корисних навичок з підтримки 

ментального здоров’я отримає круті корисні подарунки від організаторів – 

брендована футболка, шопер, еко-блокнот з ручкою та крутий стікерпак. Ну і 

звичайно смачні солодощі під час кава-пауз).  

Крім того, у рамках проекту розроблено інноваційний мобільний 

додаток «Melty», функціональні можливості якого вже можна тестувати у веб-

версії та на Андроїд – https://melty.com.ua/ 

Це допоможе зробити перший важливий крок тим, хто ще не готовий 

долучитись до офлайнових заходів. 

 

*** 

 

29.10.2024 

БО “Благодійний фонд “РОКАДА” 

https://rokada.org.ua/u-sumskii-oblasti-zavershylasia-fasylitatsiino-

navchalna-prohrama-dlia-rad-vpo/ 

У Сумській області завершилася фасилітаційно-навчальна програма 

для Рад ВПО 

Ради з питань внутрішньо переміщених осіб у Сумській області 

відіграють надзвичайно важливу роль у підтримці та інтеграції переселенців у 

громадах. Наш Фонд підтримує Ради ВПО, надаючи експертну допомогу для 
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реалізації проєктів, спрямованих на соціальну адаптацію, правову підтримку, 

розвиток місцевих ініціатив і економічну стабільність ВПО. 

Однією з важливих форм співпраці є навчальні та фасилітаційні 

програми, де Фонд надає можливість членам Рад ВПО підвищувати 

компетенції у сфері проєктного менеджменту, адвокації та залучення 

фінансування. Такі заходи дозволяють представникам Рад ефективніше 

захищати інтереси переселенців, планувати стратегії розвитку і активно 

співпрацювати з органами місцевого самоврядування. 

Раді повідомити, що на сьогодні ми успішно завершили серію 

навчальних заходів, які проводилися в межах фасилітаційно-навчальної 

програми для Рад з питань ВПО в Липоводолинській, Роменській, 

Нижньосироватській та Лебединських громадах Сумської області. 

Протягом програми учасники пройшли різноманітні тренінги, 

спрямовані на підвищення їхньої ефективності та підтримку ініціатив у 

громаді: 

 ознайомилися з основними функціями Рад ВПО в Україні, своїми 

зонами відповідальності та обговорили актуальні проблеми громади. 

 навчилися розробляти й подавати грантові заявки, спрямовані на 

потреби громади. 

 склали детальний календарний план своєї діяльності на майбутній 

період. 

Ця програма – важливий крок до розвитку Ради ВПО та залучення 

внутрішньо переміщених осіб до активного життя громади і проведення таких 

заходів допомагає підкреслити значущість роботи Рад ВПО та спланувати нові 

активності в громадах, про які ми розповімо в наступних публікаціях. 

 

*** 

 

29.10.2024 

УВКБ ООН в Україні 

https://www.unhcr.org/ua/73595-unhcr-provides-targeted-winter-cash-

support-together-with-the-ministry-of-social-policy-and-the-pension-fund-of-

ukraine.html 

УВКБ ООН надасть додаткову грошову допомогу у зимовий період 

спільно з Міністерством соціальної політики та Пенсійним фондом 

України 

Київ, 29 жовтня 2024 року: Агентство ООН у справах біженців (УВКБ 

ООН) у співпраці з Міністерством соціальної політики та Пенсійним фондом 

України надасть фінансову підтримку найбільш вразливим родинам в Україні, 

щоб допомогти їм пережити зиму, забезпечивши грошову допомогу на тверде 

паливо та інші витрати, пов’язані з опаленням. Ця співпраця ґрунтується на 

Постанові № 1169, ухваленій Кабінетом Міністрів 15 жовтня цього року та 

закріплена Угодою, підписаною між Міністерством соціальної політики, 

Пенсійним фондом та УВКБ ООН 28 жовтня. Надання допомоги стало 
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можливим завдяки щедрій підтримці наших донорів, зокрема Франції, 

Норвегії, Європейського Союзу та Сполучених Штатів Америки.  

З наближенням зимового сезону найбільш вразливі верстви населення 

по всій Україні стикаються з ще більшими труднощами через війну, що триває, 

та зростанням вартості життя. Додаткова фінансова підтримка вразливим 

домогосподарствам, які не мають доступу до централізованого опалення або 

опалення газом, дозволить придбати тверде побутове паливо, щоб вони могли 

обігріти свої домівки в найхолодніші місяці року.  

Програма має на меті охопити 57 000 домогосподарств по всій країні, які 

отримають допомогу безпосередньо на свої банківські рахунки. Ідентифікацію 

отримувачів допомоги буде здійснювати Міністерство та Пенсійний фонд, а 

верифікацію – УВКБ ООН.  

«З наближенням зими вкрай важливо, щоб ми надавали додаткову 

підтримку найбільш вразливим верствам населення, особливо пенсіонерам, 

людям з інвалідністю та малозабезпеченим сім’ям, які постраждали від війни, 

що триває, та постійних російських атак на критичну інфраструктуру. Разом із 

Міністерством соціальної політики та Пенсійним фондом України ми дбаємо 

про те, щоб ніхто не залишався наодинці з цими викликами. Ця грошова 

допомога буде життєво необхідною для того, щоб допомогти сім’ям зігрітися 

та гідно пережити майбутню зиму», – сказала Представниця УВКБ ООН в 

Україні Кароліна Ліндхольм Біллінг.  

«Ми дякуємо  УВКБ ООН за сталу співпрацю та підтримку. В умовах 

війни наш обов’язок — забезпечити людям відчуття безпеки і тепла у власній 

домівці. Разом ми реалізуємо програму, що допоможе вистояти в цю важку 

зиму. Йдеться про надання додаткових грошових виплат для придбання 

паливної деревини або вугілля: така допомога надзвичайно  важлива для 

вразливих категорій населення з-поміж літніх людей, сімей з дітьми, осіб з 

інвалідністю, які проживають в будинках, де інші види опалення неможливі», 

— зазначила Міністерка соціальної політики Оксана Жолнович. 

Минулої зими УВКБ ООН охопило понад мільйон людей по всій Україні 

різними формами зимової підтримки, зокрема понад 600 000 осіб отримали 

зимову грошову допомогу.  

Цього зимового сезону 2024-2025 рр. УВКБ ООН планує підтримати 

близько 625 000 осіб різними формами зимової допомоги, у тому числі 550 000 

внутрішньо переміщених  та інших постраждалих від війни людей в Україні, 

які отримають грошову допомогу на потреби в опаленні та енергоносіях. 

Співпраця з Міністерством соціальної політики та Пенсійним фондом є 

частиною загального плану реагування УВКБ ООН у зимовий період, який 

також передбачає надання грошової допомоги вразливим домогосподарствам, 

що проживають у прифронтових громадах, визначених у співпраці з 

Міністерством з питань реінтеграції тимчасово окупованих територій. Зимові 

заходи УВКБ ООН є частиною міжвідомчого Плану реагування впродовж 

осінньо-зимового сезону в Україні на 2024-2025 роки. 
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*** 

 

30.10.2024 

Благодійний фонд «КримSOS» 

https://krymsos.com/krymsos-pereselenczi-z-krymu-mayut-zmogu-

ponovlyuvaty-ukrayinski-pensiyi-cherez-sud/ 

КримSOS: переселенці з Криму мають змогу поновлювати українські 

пенсії через суд  

Пенсіонери, які переїхали з Криму на підконтрольну Україні територію, 

часто стикаються з проблемами та відмовами Пенсійного Фонду у спробі 

поновити українську пенсію. Через це люди змушені звертатися до 

адміністративних судів. Адвокат КримSOS Віктор Вуйка в коментарі для 

Суспільного поділився деталями процедури поновлення виплат української 

пенсії.  

«Ніхто не знає справи, де пенсіонер, маючи необхідний страховий 

пенсійний стаж, встановлений тим же територіальним управлінням 

Пенсійного фонду, перемістився, отримав довідку ВПО, звернувся: «Будь 

ласка, призначте мені пенсію» і отримав би від суду відмову. От немає таких 

справ», – розповідає Віктор.  

Число кримських пенсіонерів з проблемою поновлення грошових 

виплат, які звернулись до Віктора за допомогою, сягає 20. Наразі він 

супроводжує 15 справ пенсіонерів з Криму у суді, п’ятеро його клієнтів вже 

виграли судовий процес у таких справах.   

Для поновлення української пенсії мешканцям Криму необхідний був 

документ-підтвердження, що вони не отримують пенсію від росії. До 2022 

року пенсійний фонд України звертався до органів пенсійного забезпечення 

рф, які надавали таке підтвердження. Наразі причиною для відмови 

Пенсійного фонду у поновленні пенсії стає розірвання дипломатичних 

відносин з рф.  

Наприкінці квітня цього року Верховна рада України ухвалила закон, 

який спрощує механізм поновлення пенсії для переселенців з Криму. Система 

реалізації цього закону сьогодні мала би бути напрацьованою та затвердженою 

Кабміном.  

«У нас закон має вищу юридичну силу, а підзаконні акти – нижчу. Якщо 

цей закон вже існує, тим більше це процедурне дріб’язкове питання, тобто тут 

не може бути якихось підзаконних актів, які б давали розуміння, які це мають 

бути папери, скільки там має бути абзаців, скільки там має бути клятв, що 

людина не отримує пенсію в Криму», – зазначає адвокат. 
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*** 

 

01.11.2024 

Благодійний фонд «ДонбасSOS» 

https://www.donbasssos.org/displaced-children/ 

Як допомогти дітям — ВПО адаптуватись в новому середовищі 

За офіційними даними в Україні близько 906 тис. дітей є внутрішньо 

переміщеними особами. Їхня адаптація до нового місця, на перший погляд, є 

досить швидкою та безболісною. Однак, фахівці говорять, що на новому місці 

у дітей з’являються нові страхи та труднощі, які не відразу можуть помітити 

навіть батьки. 

Адаптуватися на новому місці дітям допомагає Тетяна Давидовська — 

сімейна психологиня та психотерапевтка з досвідом роботи понад 20 років. 

Фахівчиня є регіональною координаторкою проєкту “Мирна школа”, тренерка 

в Інституті миру та порозуміння, а також засновниця Благодійного фонду 

“Добрий брат”. 

Саме у рамках проєкту “Мирна школа” Тетяна разом зі своїми колегами 

навчає молодь взаємовідносин та комунікації в освітньому закладі. Тетяна у 

розмові з нами поділились з якими труднощами діти найчастіше стикаються 

на новому місця та дала деякі поради батькам та вчителям як взаємодіяти та 

полегшити адаптацію дитини. 

Тетяно, можете поділитися, будь ласка, звідки у вас досвід роботи з 

дітьми — ВПО? 

У мене вже понад десять років є благодійний фонд “Добрий брат”. Окрім 

того, що ми опікуємось військовими, наразі ми ще займаємось дітьми. Також 

я регіональна представниця проєкту “Мирна школа” та тренерка в Інституті 

миру та порозуміння. 

Розкажіть, будь ласка, у якому форматі ви працюєте з дітьми? 

Наразі діти навчаються у школі, тому переважно це онлайн формат. 

Взагалі все літо ми створювали табори та забирали дітей на відпочинок, 

зокрема з Покровської громади, з ними ми працювали та адаптовували їх в 

контексті стійкості під час війни та чутливості до багатоманіття. Ця тема, на 

мою думку, вкрай важлива , щоб діти ВПО не відчували себе іншими, 

покинутими, ця чутливість в суспільстві, на жаль, не є розвинутою. Тому варто 

звертати на це особливу увагу усіх членів суспільства. 

Дитина змінила місце проживання через війну, як батьки можуть 

допомогти дитині адаптуватись у новому місці? 

Батьки можуть допомогти своїм власним прикладом. Зокрема, 

проявляти стійкість, твердість, не розмазаність, намагатися транслювати 

переконливість, послідовність своїх дій. Такі батьки дають дітям шалену 

підтримку. Батьки, які шукають можливості для адаптації, не відмовляються 

від життя у цей момент. Дорослі мають дати дитині розуміння, що на новому 

місці може бути по — іншому і це нормально, потрібно врахувати всі ці зміни, 

які відбуваються із сім’єю та рухатися далі. 
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Чи потрібно дитині розповідати з якої причини змінюєте місце 

проживання? 

Має бути здорова межа.Не пояснювати — це не окей і перегинати 

палицю також не варто. Не потрібно впадати у крайнощі, потрібно подавати 

інформацію відповідно до віку дитини, не обтяжувати її зайвою інформацією. 

Дитина перебуває у так званій лояльності до батьків і коли вони починають 

розповідати усі їхні сімейні проблеми, то дитина прагнутиме усілякими 

способами допомогти їм. Це шлях до дитячого неврозу. Потрібно шукати 

золоту середину. Зараз діти настільки швидко подорослішали, тому вони 

швидко сприймають інформацію, але будь — яка зайва інформація може 

ранити на все життя. 

Скільки зазвичай триває адаптація дитини у новому середовищі? 

Заведено казати, що діти дуже швидко та легко адаптуються. Це правда, 

особливо діти дошкільного віку. Але ось уже школярі — там трохи складніше. 

У них вибудуване певне бачення життя, з’явились цінності, більш — менш 

сформоване життєве прийняття. Зараз наступлю на гостру тему, але ми з цим 

стикались у літньому таборі. Діти, які були у таборі, чули емоційні 

висловлювання про росіян, деякі з них негативно реагували на це. Попри всі 

ці події, що з ними сталось, у них уже своє бачення, яке може відрізнятись і 

від бачення батьків також. До прикладу, те саме ж мовне питання. Діти 

розуміють, що до 7 класу вивчали російську, а тут вже мають вивчати 

українську. Справа не стільки в самій мові, скільки в тому, як дитина це 

розуміє і яким способом їй доносять інформацію. Тому сказати  скільки часу 

триває адаптація дуже складно, бо це залежить від дуже багатьох чинників. 

Якщо все — таки дитина не адаптувалась у школі? Чи потрібно її 

змінювати? 

Відразу міняти школу — я б не радила, це крайня міра. Дитині потрібно 

дати шанс на адаптацію. Адже скоріше за все дитина перейде до іншої школи 

і там зіткнеться з тими самими проблемами.  До речі, ми розробили курс для 

підлітків “ Як бути сильним”, де діти можуть заходити на платформу та 

тренувати свою стійкість та силу, це допоможе також і під час адаптації у 

школі. Цей курс для тих, хто хоче дізнатися про дієві способи подолання 

життєвих завдань в умовах війни. Курси є безкоштовними, тому приєднатись 

можуть усі охочі. 

 

*** 

 

01.11.2024 

Благодійний фонд «Схід SOS» 

https://east-sos.org/publications/prezentacziya-rezultativ-roboty-

innovatsijnoho-taboru-izi-kemp/ 

Презентація результатів роботи інноваційного табору «Ізі кемп» 

Від початку повномасштабного вторгнення армія рф знищила понад 1 

660 шкіл в Україні. Мільйони дітей залишилися не лише без можливості 
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здобувати освіту, а й без домівок. Нині школярам вкрай необхідна соціалізація, 

саме тому ми регулярно збираємо табори психосоціальної підтримки та 

адаптації. 

Сьогодні звітуємо про табір із надолуження освітніх втрат і емоційного 

розвантаження «Ізі кемп», що влітку 2024 року об’єднав 150 дівчат і хлопців 

на Закарпатті. 

Цьогоріч до ініціативи долучилися школярі з населених пунктів, що 

розташовані на прифронтових і тимчасово окупованих територіях Запорізької 

області. Десятиденні табори стали безпечним і мотиваційним середовищем 

для підлітків із Комишувахи, Мелітополя, Олександрівки, Оріхова, 

Вільнянська, Плодородівки, Василівки, Дніпрорудного та Запоріжжя. 

У першу половину дня діти віком 12-13 років вивчали базові предмети 

шкільної програми, у другу – долучалися до екскурсій і активностей, як-от 

караоке, джаз-денс, плетіння з бісеру, колажування, курс блогінгу, мовні класи 

тощо. 

Команда об’єднала 4 менторів, 4 гідів-викладачів (українська мова, 

література, історія, математика), психологиню, методистку та директора 

табору. Педагоги з різних куточків України розробили навчальну програму та 

супроводжували дітей під час її реалізації. 

Детальніше про табір на відео: 

https://www.youtube.com/watch?v=fJ0kzbTmPio. 

Фонд реалізував проєкт у співпраці з організацією «Mondo» та за 

фінансової підтримки Міністерства закордонних справ Естонії. 

 

*** 

 

01.11.2024 

U-LEAD з Європою 

https://u-lead.org.ua/news/592 

Де створюють гуманітарні хаби громади Донеччини, Луганщини та 

Херсонщини? 

Представники громад з Донецької, Херсонської та Луганської областей 

побували на Дніпропетровщині, де познайомилися з діяльністю гуманітарних 

хабів для мешканців, релокованих з їхніх областей. Візит відбувся за 

підтримки «U-LEAD з Європою». 

У Програмі U-LEAD організували навчальний візит для представників 

громад Донеччини, Луганщини та Херсонщини, які відвідували центри 

підтримки громадян, що функціонують на території Дніпропетровської 

області. 

Радниця з питань місцевого самоврядування Регіонального офісу U-

LEAD у Херсонській області Вікторія Копчак зазначила: 

«На сьогоднішній день, тематика діяльності гуманітарних хабів глибоко 

не досліджена. Ми розуміли, що в громад є потреба у вивченні цього питання, 

тому вирішили організувати такий візит та допомогти їм розібратися з 
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певними аспектами створення і функціонування гуманітарних хабів. Наша 

команда напрацювала концепцію цього візиту так, щоб максимально 

дослідити питання діяльності хабів. Спершу ми вивчали діяльність хабів на 

Дніпропетровщині, але згодом будемо планувати поїздки й в інші області, 

куди релокувалися органи місцевого самоврядування. Глобальне завдання — 

з’ясувати всі практичні аспекти діяльності центрів чи хабів підтримки 

громадян та згодом напрацювати певні методичні рекомендації щодо їх 

вдосконалення». 

Перший день візиту розпочався з відвідування Регіонального офісу U-

LEAD на Донеччині, який знаходиться в місті Дніпрі. Тут було доведено 

загальну інформацію про ситуацію з релокованими громадами. За словами 

керівниці цього Офісу Вікторії Троценко, Дніпропетровщина є лідером в 

Україні за кількістю створених гуманітарних хабів релокованими громадами. 

Другим за рейтингом виступає місто Київ та Київська область, а в інших 

регіонах вже значно менша кількість гуманітарних хабів. 

Керівниця Регіонального офісу у Дніпропетровській області Олена 

Тертишна презентувала статистику щодо кількості ВПО в громадах 

Дніпропетровщини та розповіла про співпрацю між приймаючими та 

релокованими ОМС. Експерт U-LEAD Вадим Гаєв поділився своїми 

напрацюваннями та деякими результатами з дослідження діяльності 

гуманітарних хабів. 

Першою локацією, яку відвідали представники громад, став Центр 

підтримки «Соледар — дорога додому». Заступниця начальника Соледарської 

міської військової адміністрації Світлана Лощакова розповіла гостям про 

передумови створення центру, певні складнощі в організаційно-правовому 

забезпеченні та показала як функціонує хаб у теперішніх умовах: 

«У Центрі підтримки громадян Соледарської громади в Дніпрі ми 

створили освітній простір, маємо ЦНАП та надаємо послуги із соціального 

захисту. На базі самого освітнього простору також функціонує інклюзивно-

ресурсний центр, де діти отримують консультації психолога, логопеда чи 

інших фахівців. Ми приділяємо багато уваги пошуку партнерів та грантовій 

роботі, тому у 2023 році нам вдалося в центрі облаштувати сенсорну кімнату». 

Вона розповідала й про механізми пошуку гуманітарної допомоги та 

процес її видачі. Світлана Лощакова розповіла, що їхня громада має 

гуманітарні хаби й в інших регіонах, зокрема в Києві, Черкасах та Кривому 

Розі: 

«Перший хаб ми створили в Дніпрі, оскільки саме там проживає 

найбільша кількість наших жителів. Це нам вдалося з’ясуватися після 

проведеного опитування. Ми вивчили основні потреби та створили хаб в 

Дніпрі». 

Другим хабом, куди завітала делегація представників громад 

Донеччини, Херсонщини та Луганщини, став Центр «Я – Маріуполь». Таких 

центрів по Україні вже створено 35. Хаби працюють за певними напрямками, 

наприклад, у медичному, соціальному чи є мультифункціональними. 
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«У місті Дніпрі Центр «Я — Маріуполь» надає широкий спектр послуг 

своїм гостям — адміністративні, соціальні, побутові, видачу гуманітарної 

допомоги. У Центрі діє соціальна пральня, працюють стоматологи та інші 

фахівці. Всі ці послуги надають або за мінімальну плату, або безкоштовно. 

Також в Центрі є коворокінг-зона та інші зручності. Чи не найбільше вражає 

тутешній соціальний гуртожиток, в якому мають змогу проживати 

маріупольці», — розповів керівник Центру Олександр Халявинський. 

Заклад має сучасний ремонт та оснащений всім необхідним для 

проживання людей, які туди заселяються згідно спеціально напрацьованого 

рейтингу, що включає низку критеріїв. 

В рамках візиту вивчався й досвід підтримки релокованого бізнесу. 

Зокрема, ТОВ «Лисичанська інженерно-будівельна компанія» є прикладом 

створення релокованим бізнесом соціальної інфраструктури для ВПО та 

співробітництва з місцевими органами влади, зокрема з Попаснянською 

міською військовою адміністрацією. 

У Центрі підтримки «Селидове, UA» учасники поїздки вивчали досвід 

Селидівської громади в налагодженні надання освітніх, культурних та 

спортивних послуг. Вдалося подивитися як працює Центр надання соціальних 

послуг, місцева бібліотека, спортивний зал та інші установи. З дітьми та 

молоддю працюють працівників комунальних закладів Селидівської громади. 

Заступниця голови цієї громади Інна Терещенко зазначила: 

«Такі зустрічі важливі, оскільки ми можемо розповісти про свій досвід 

та вивчити досвід наших колег з інших громад щодо діяльності гуманітарних 

хабів. Всі ми маємо різні можливості для створення хабів та їх облаштування, 

але важливо їх створювати для мешканців, які проживають в інших регіонах. 

Для нас є цінною допомога від благодійних організацій, завдяки якій ми 

можемо надавати певну підтримку своїм жителями. У захваті від тих практик, 

які презентували інші громади, зокрема щодо формату співпраці між ОМС, 

комунікації з своїми жителями чи залучанням додаткових ресурсів для свого 

розвитку». 

У місті Новомосковську свій гуманітарний хаб створила Попаснянська 

міська військова адміністрація. Керівники та працівник Попаснянської та 

Новомоськовської громад приділять чимало уваги інтеграції ВПО з місцевими 

мешканцями. У хабі надаються соціальні, адміністративні та інші послуги. 

«Цей візит був дуже актуальним для всіх його учасників. З однієї 

сторони ми маємо досвід із створення гуманітарних хабів, але й було дуже 

корисно почути своїх колег, дізнатися про їхні здобутки. Практичний вимір 

таких заходів дуже важливий, адже ми не вивчали теорію, а їздили в хаби та 

спілкувалися з представниками громад. У нас схожі виклики та складнощі, 

тому ми разом, обговорюючи їх, напрацьовували певні кроки, щоб знайти 

оптимальні рішення», — ділиться враженнями від візиту начальник 

Попаснянської міської військової адміністрації Микола Ханатов. 
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Учасники візиту також побували в Кривому Розі, де оглядали 

гуманітарний хаб Херсонської області, який діє для евакуйованих осіб з 

Голопристанської, Хрестівської, Іванівської, та Чаплинської громад. 

Робота цього хабу відрізняється від попередніх них. На відміну від 

створених хабів окремими громадами гуманітарний хаб Херсонської області є 

комплексним та діє для декількох громад. Тут створені умови для надання 

різних послуг для громадян та налагодження комунікації з ними. 

Валентина Головата, керівниця Мирненської військової адміністрації, 

підсумовуючи результати візиту зазначила: «Хаби Донеччини та Луганщини 

обслуговують компактно розташованих жителів їхніх громад, тоді як наші 

люди розкидані по всій країні. Але, ми бачимо приклади успішної роботи 

хабів, зокрема Маріупольської та Попаснянської громад, і плануємо 

використати деякі їхні напрацювання у своїх ініціативах». 

«Всі хаби різні, як за масштабами так і за наповненням, оскільки їх 

створення та діяльність напряму пов’язані з фінансовою складовою. Важливо, 

що всі вони в повній мірі забезпечують своїх жителів необхідними послугами 

та допомагають їм всім необхідним. Люди знають про ці хаби, часто їх 

відвідують, оскільки знають, що там їм допоможуть. Громадам складно 

створювати хаби, є певні законодавчі труднощі, але вони долають всі виклики 

та досягають своєї мети», — резюмує Вікторія Троценко. 

 

*** 

 

29.10.2024 

Благодійний фонд «Стабілізейшен Суппорт Сервісез» 

https://sss-ua.org/news/v-ukraini-pochynaie-diiaty-ho-konhres-rad-vpo/ 

В Україні починає діяти ГО «Конгрес Рад ВПО» 

Організація координуватиме діяльність Рад ВПО по всій країні. 

У жовтні 2024 року Міністерство юстиції України підтвердило 

реєстрацію громадської організації «Конгрес Рад ВПО». Створення організації 

ініціював благодійний фонд «Стабілізейшен Суппорт Сервісез», який активно 

співпрацює з Радами ВПО з 2019 року. Її ключова мета — об’єднати понад 800 

Рад ВПО, які зареєстровані в Україні станом на жовтень 2024 року задля 

відстоювання своїх прав та інтересів на національному рівні, розробити 

спільний план дій і посилити їхній вплив. 

Радам ВПО важливо розуміти свій функціонал, обмінюватися 

найкращими практиками,  разом розробляти пропозиції до місцевих програм 

й політик, а також до національного законодавства, мати єдину методологію 

роботи та взаємодіяти між собою. Допомагати Радам розвʼязувати ці питання 

— одне із завдань нової організації. «Конгрес Рад ВПО» надаватиме 

консультативну підтримку, залучатиме партнерів до співпраці та проводитиме 

навчання. Із запланованого на найближчий рік — розробка тренінгової 

програми та інформаційно-навчального вебпорталу.  
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Створення такої організації є логічним розвитком мережі Рад ВПО. 

Наразі вони діють автономно, вирішують локальні завдання для своєї громади 

та майже не взаємодіють між собою. Досі не існувало єдиного органу, який 

об’єднував би Ради та пропонував спільний план розвитку та дій. Останні два 

роки БФ «ССС» активно брав на себе цю роль: проводив регулярні навчання 

для Рад, займався їхнім мапуванням, організовував міжрегіональні та 

всеукраїнські форуми Рад ВПО. Команді фонду вдалося провести 8 таких 

форумів, які об’єднали близько 2000 учасниць і учасників та стали рушійною 

силою для розвитку Рад. На II Всеукраїнському форумі Рад ВПО, що відбувся 

у серпні в Києві, фонд офіційно оголосив про створення ГО «Конгрес Рад 

ВПО» та підписав її установчі документи. Засновниками стали голови та 

членкині й члени обласних Рад ВПО, разом з тим організація відкрита до 

вступу представниць та представників Рад інших рівнів. 

Для створення установчих документів нової організації БФ «ССС» 

протягом року проводив консультації з громадськістю й Радами ВПО, на 

основі яких був розроблений Статут «Конгресу Рад ВПО». Ці зустрічі 

проводилися, щоби забезпечити якісну підготовку документа й врахувати 

думки Рад. Новостворена організація об’єднає Ради ВПО, посилить їхній 

вплив на місцеві політики та програми, як наслідок — зміцнить голос 

переселенок і переселенців та ініціює необхідні зміни для інтеграції 

внутрішньо переміщених людей у нові громади. 

Ради з питань внутрішньо переміщених осіб (Ради ВПО) — це 

консультативно-дорадчі органи, що ініціюють покращення та впровадження 

регіональних політик у сфері забезпечення й захисту прав та інтересів 

внутрішньо переміщених людей. Команда БФ «ССС» розробила концепцію 

Рад ВПО у 2019 році, тоді й утворилися перші 5 Рад. Станом на жовтень 2024 

року в Україні існує понад 800 Рад ВПО, з географічним розподілом можна 

ознайомитися на сторінці Мапи Рад ВПО. 

Заходи з підтримки Рад ВПО здійснює БО «Благодійний фонд 

“Стабілізейшен Суппорт Сервісез”» за фінансової підтримки Агентства ООН 

у справах біженців в Україні (УВКБ ООН). 

 

*** 

 

01.11.2024 

Благодійний фонд «Стабілізейшен Суппорт Сервісез» 

https://sss-ua.org/news/vydaly-zymovi-humanitarni-nabory-vpo-u-mistsi-

kompaktnoho-prozhyvannia-u-zaporizhzhi/ 

Видали зимові гуманітарні набори ВПО у місці компактного 

проживання у Запоріжжі 

Переселенці у Запоріжжі отримали вкрай важливу допомогу, яка 

допоможе їм підготуватися до зими в умовах складної безпекової ситуації.  

У Запоріжжі, де щодня існує загроза обстрілів та перебоїв тепло та 

енергопостачанням, особливо важливо забезпечити людей найнеобхіднішим. 
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24 жовтня відбулася перша роздача зимових гуманітарних наборів у 

Запоріжжі. 

«Ми передали допомогу внутрішньо переміщеним особам, які 

проживають в місцях тимчасового проживання. Серед них багато літніх 

людей, осіб з інвалідністю, родин з маленькими дітьми, які не мають 

фінансової можливості винаймати житло і зараз живуть у МТП. У Запоріжжі, 

враховуючи постійні обстріли та пошкоджену інфраструктуру, є великий 

ризик перебоїв з опаленням та електропостачанням. Тому наближаємося до 

зими з великим занепокоєнням і усвідомлюємо необхідність такої підтримки 

та допомоги. Люди особливо відзначають важливість цих зимових 

гуманітарних наборів і щиро дякують за надану можливість підготуватися до 

холодів», — розповідає  Оксана Левада, регіональна координаторка проєкту. 

Всього під час першої роздачі цієї допомоги було видано 265 наборів. У 

кожен набір входять матрац, спальний мішок, зимова ковдра, павербанк, 

ліхтарик і термос – все, що сприятиме підвищенню рівня безпеки та комфорту 

людей в холодну пору року. 

Допомога надається в рамках проєкту «Гуманітарна допомога 

постраждалим містам та місцям розміщення ВПО в Україні» реалізується 

Благодійним фондом «Стабілізейшен Суппорт Сервісез» за підтримки 

міжнародної гуманітарної організації CARE та фінансової підтримки Disasters 

Emergency Committee (UKAID). 

 


